
روزنامه

در دیداروزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با مراجع وعلمای قم تاکید شد؛

رفع مشکل بیکاری ،مهارتورم 
وحمایت بیشتر از اقشار نیازمند
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سفری  در  روزپنجشنبه   اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر 
یکروزه به به شهر مقدس قم با علما و مراجع تقلید دیدار و گفت 
وگو می کند. دراین دیدار ها مراجع  تقلید و علما بررفع مشکل 
بیکاری جوانان و کنترل و مهار تورم وحمایت بیشتر از اقشار 
نیازمند درجامعه تاکید نمودند. آیت الله حسین نوری همدانی 

از مراجع تقلید در دیدار حجت الله عبدالملکی وزیر تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی،  گفت: گرانی مساله ای است که مردم از آن رنج 
می برند و باید فکر اساسی برای آن شود، پایین آمدن ارزش پول 
ملی کشور واقعا تاسف بار است که نیاز است برطرف شود.  این 
مرجع تقلید ، با انتقاد از وضعیت اشتغال و بیکاری بخشی از 

معاون حقوق عامه دادستانی قم تاکید کرد:

نظارت مستمر بر تامین و ذخیره و توزیع اقلام دارویی و تجهیزات درمانی
4

استاندار قم تاکید کرد:

تسریع و تقویت روند واکسیناسیون 
و مقابله با واکسن هراسی

 عبور از موج پنجم کرونا همکاری مردم را می طلبد

سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم 
در نظر دارد تعدادی محدود قطعات زمین واقع در شهرک صنوف به شرح ذیل را از طریق مزایده 

عمومی به اشخاص واجد شرایط بفروش برساند .
موضوع مزایده : فروش 4 قطعه زمین با کاربری  آهن فروشی.

 متراژ ، ، مبلغ پایه مزایده طبق نظر کارشناس رسمی دادگستری و میزان تضمین شرکت در مزایده  و 
به شرح ذیل می باشد:

تذکر: قطعات فوق  دارای زیر ساخت می باشد.
حساب  شماره  به  بایست  مي  و  باشد  می  ریال   500/000 مزایده  اسناد  خرید  هزینه  -مبلغ 
0113127588001 بانک ملی به نام سازمان میادین شهرداري قم واریز گردد)هزینه خرید اسناد 

مزایده غیرقابل استرداد می باشد(.
-دریافت اسناد از مورخ 1400/06/15 لغایت 1400/06/25 می باشد.

- تضمین شرکت در مزایده به صورت ضمانتنامه بانکی در وجه سازمان )با حداقل اعتبار 3ماه( یا واریز 
وجه نقد به حساب بانک انصار شعبه مرکزی  به شماره 351082491518231 بنام سازمان میادین 

میوه و تره بار می باشد که باید به ضمیمه  پیشنهاد تسلیم گردد.
محل دریافت اسناد : قم- جاده قدیم قم تهران- روبروی بهشت معصومه - بلوار شهید رجایی میدان 
بزرگ میوه و تره بار شهید رجایی- ساختمان اداری سازمان میادین- امور قراردادها ، جهت کسب 

اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 36641174 تماس حاصل فرمایید .
تذکر : برنده مزایده می بایست 50% مبلغ پیشنهادی را نقداً و الباقی مبلغ را بصورت ماهیانه  در 12 

قسط پرداخت نماید.
مهلت تحویل اسناد و ارائه پیشنهادها : تا  پایان وقت اداری 1400/06/28 می باشد .

-سایر شرایط مزایده در اسناد و مدارک درج شده است. شرکت کنندگان مکلف اند کلیه اسناد و 
مدارک را امضاء کرده و به همراه پیشنهاد خود ارائه نمایند. امضاء اسناد و مدارک به منزله قبول تمامی 

شرایط می باشد.
- هزینه درج آگهی بر عهده برنده مزایده می باشد و سازمان در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.
محل تسلیم پیشنهادها :قم- بلوار امام موسی صدر- ساختمان شهرداری مرکز طبقه 4 - معاونت 

خدمات شهری و امور اجتماعی – واحد حراست .     
 تاریخ آگهی نوبت دوم:15 /1400/06

شناسه آگهی: 1184497 روابط عمومی سازمان میادین شهرداری قم

   آگهی مزایده ) نوبت اول (
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حسن طلایی مشاور شهردار قم شد

افراد  و مساعدت  برضرورت همکاری  تاکید  با  قم  استاندار 
جامعه برای عبور از پیک پنجم کرونا گفت: قم هنوز از پیک 
پنجم کرونا عبور نکرده است، مردم در امر مقابله با این ویروس 

روز  سرمست  بهرام  کنیم.  نزولی  را  آن  سیر  تا  کنند  کمک 
چهارشنبه درجلسه ستاد پیشگیری، هماهنگی و فرماندهی 
اظهار  استانداری  کرامت  تالار  در  به بحران  پاسخ  عملیات 

شنبه 13 شهریور1400 26محرم1443 4سپتامپر2021  شماره 5342  سال بیست وچهارم  2000 تومان
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مدیرکل راه و شهرسازی استان قم خبرداد:

عملیات آماده سازی اراضی ۲۲ هکتاری 
شهرک پردیسان

 مدیرکل راه و شهرسازی قم گفت: عملیات آماده سازی سایت 22 هکتاری پردیسان 
قم آغاز شد و به زودی عملیات ساخت بیش از 700 واحد مسکونی طرح مسکن اقدام 

ملی متقاضیان در این اراضی نیز کلید خواهد خورد. 
حسن صبوری اظهار داشت: طرح مسکن اقدام ملی با هدف خانه دار کردن اقشار 
مختلف و نیازمند مسکن کشور از حدود 2 سال گذشته به اجرا گذاشته شد. وی افزود: 
سهم قم در مرحله نخست ثبت نام چهار هزار و 400 واحد مسکونی است که از این 
تعداد چهار هزار واحد به شهر قم و مابقی نیز به شهرهای دیگر استان اختصاص داشت. 
صبوری افزود: از تعداد چهار هزار واحد مسکونی، 2 هزار و 500 واحد توسط بنیاد 
مسکن درقالب طرح های موسوم به زیتون احداث می شود. وی گفت: در زیتون شش 
180 واحد، زیتون هفت و هشت 96 واحد، زیتون نه و ده 256 واحد، محله 10 یا اراضی 
17 هکتاری هزار واحد و اراضی 22 هکتاری نیز بیش از 700 واحد مسکونی با کیفیت 
و مقاوم توسط اداره کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان تولید و احداث خواهد شد.  
مدیرکل شهرسازی قم درادامه گفت: هر یک از این طرح ها به مرور و به تناوب به طرح 
مسکن ملی ملحق شدند که سطوح مختلف پیشرفت فیزیکی گویای این مطلب است. 
صبوری یادآور شد: طولانی شدن پروسه تغییر کاربری اراضی 22 هکتاری به مسکونی 
و تایید شورای عالی شهرسازی و معماری کشور و انجام اقدام هایی مانند تهیه نقشه و 
گرفتن پروانه ساختمانی منجر به زمان بر شدن شروع این طرح شد. وی بیان داشت: 
از امروز عملیات آماده سازی این اراضی با تلاش مضاعف بنیاد مسکن استان آغاز 

شده است و امیدواریم بعد از حدود سه ماه، عملیات ساخت نیز شروع شود.
 

مشاور استاندار قم در امور بانوان :

طلاق در قم ۶ درصد کاهش یافت
مشاور استاندار قم در امور بانوان گفت: از سال 96 شاهد نزولی شدن سیر طلاق در 

استان هستیم و  سال گذشته طلاق 6 درصد در سطح قم کاهش یافت. 
صدیقه صدیق تقی زاده با اشاره به این که در سال های گذشته از قم به عنوان استان 
اول در زمینه طلاق یاد می شد، افزود: تا سال 96 طلاق در قم سیر صعودی داشت، ولی 
در چهار سال گذشته شاهد کاهش طلاق  بودیم. وی با بیان این که هر چه بافت استان 
متنوع تر باشد طلاق بیشتر است، اضافه کرد: از سال 96 شاهد نزولی شدن سیر طلاق 
در استان هستیم و هم اکنون در کشور رتبه نهم را داریم. به گفته وی، سال گذشته طلاق 
شش درصد در سطح استان کاهش یافت و درحالی که نرخ طلاق در سطح کشور، 9.4 
درصد است، این عدد در استان قم 8.4 می باشد. صدیق ادامه داد: با توجه به این که 
بیشتر طلاق ها در سال های اول شروع زندگی اتفاق می افتد، این مساله نشان می دهد 
زوج های جوان مهارت های لازم برای شروع زندگی جدید را ندارند و باید در کلاس های 
آموزشی حین و قبل از ازدواج شرکت کنند. وی خاطرنشان کرد: بر اساس آمارها، شش 
درصد طلاق ها در سال اول و 33 درصد طلاق ها در کمتر از پنج سال اول زندگی رخ 
می دهد. وی گفت: در طول 2 سال گذشته تلاش شده است با همکاری بهزیستی و 
معاونت پیشگیری از آسیب های اجتماعی برنامه های مداخله ای در بحث طلاق انجام 
شود و طلاق های توافقی قبل از طلاق به مشاور ارجاع شود. مشاور استاندار قم افزود: 
در سطح استان قم، میانگین سن ازدواج در خانم ها 22 سال و در آقایان 27 سال بوده، 

میانگین سن طلاق نیز 32 سال در خانم ها و 36 سال در آقایان می باشد.
 

رئیس شورای اسلامی شهر قم خبرداد:

تصویب سند راهبردی
 حمل ونقل و ترافیک شهر قم 

رئیس شورای اسلامی شهر قم از تصویب سند راهبردی ترافیک در شورای شهر خبر 
داد و گفت: این سند به زودی تقدیم شهرداری می شود.

حسین اسلامی در جلسه شورای مدیران شهرداری قم که با حضور شهردار و مدیران 
شهری برگزار شد، برگزار شد با تبریک انتصاب های جدید در مجموعه شهرداری قم 
اظهار داشت: در سند راهبردی ترافیک که از قبل آماده شده بود، اولویت بندی ها در 
آن انجام نشده بود که در حال حاضر اولویت بندی صورت گرفته و به زودی این سند 

راهبردی تقدیم شهرداری می شود.

آینده حکمرانی
 در افغانستان

با تسلط طالبان بر اکثر نقاط افغانستان و خروج حقارت 
اینک  ازافغانستان،  آمریکا  اشغالگران  غیرمسئولانه  و  آمیز 

توجه تحلیل گران منطقه و جهان به آینده افغانستان و نوع سیستم حکمرانی و حاکمیت در 
این کشور معطوف شده است. در این رابطه برخی از سناریوهای ممکن برای آینده افغانستان 

مورد بحث و ارزیابی قرار گرفته است.
اولین سناریو، حفظ دولت فعلی و به عبارتی ابقای دولت اشرف غنی است که بسیار بعید 
بنظر می رسد و احتمال آن نزدیک به صفر است.  دولت اشرف غنی یک دولت ضعیف و 
وابسته به آمریکا و ناکارآمد بود و مقبولیت مردمی نداشت. مردم از این دولت ناراضی بودند و 
از سقوط آن خوشحال هستند. طالبان نیز که با قدرت نظامی در کنار اتخاذ رویکرد مسالمت 
جویانه به قدرت رسیده است، دیگر به بازگشت اشرف غنی یا اعضای دولت وی مانند امرالله 

صالح رضایت نخواهند داد.
دومین سناریو، تجزیه افغانستان و تشکیل دو منطقه پشتون نشین و غیرپشتون نشین 
است. این سناریو نیز به دلیل پراکندگی اقوام در مناطق مختلف افغانستان و عدم علاقمندی 
مردم به نقض یکپارچگی کشور غیرمحتمل است. از اظهارات مقامات طالبان نیز استنباط می 

شود که این گروه نیز چنین برنامه ای را در دستورکار ندارد.
سناریوی سوم، شکست مذاکرات بین الافغانی و عدم دستیابی به توافق طالبان با دیگر 
اقوام و وقوع یک جنگ نافرجام داخلی است. احتمال تحقق این سناریو نیز قوی نیست. مردم 
افغانستان از هر قوم و عشیره، پس از سالهای طولانی جنگ و تحمل اشغالگران آمریکا و ناتو، 
خواهان امنیت در افغانستان هستند و تداوم جنگ های داخلی را نخواهند پذیرفت. طالبان 
نیز به دنبال حفظ قدرت و موقعیت فعلی و کسب مقبولیت داخلی و مشروعیت خارجی است 
و به همین دلیل علاقمند به ورود به منازعات داخلی نیست. مسئولین طالبان سعی خواهند 
کرد طی مذاکره با گروه های مختلف و در عین حال نمایش اقتدار نظامی خود، رویکردی 

مسالمت آمیز را نمایش داده و از جنگ داخلی پرهیز کنند.
سناریوی چهارم و محتمل، تشکیل یک شورای انتقال قدرت یا دولت موقت به سرکردگی 
یکی از مقامات ارشد طالبان برای اداره کشور است. طالبان قانون اساسی امروز افغانستان 
را قبول ندارد و لذا دولت موقت در صدد افزودن متمم هایی به این قانون یا تهیه پیش نویس 
قانون اساسی جدید خواهد بود. اگر قانون اساسی اصلاح شده یا جدید، در یک همه پرسی 
به تصویب مردم برسد، گام های بعدی می تواند برداشته شود. در این چارچوب ممکن است 
مذاکرات بین الافغانی  با هدف تقسیم قدرت میان طالبان و دیگر اقوام ذینفوذ ادامه یابد و 
احتمال شکل گیری دولت فراگیر با حضور همه اقوام، فراهم آید.   اجرای سناریوی چهارم می 
تواند به سالها ناامنی و جنگ در افغانستان خاتمه داده و بتدریج این کشور را به ثبات و آرامش 
برساند. تشکیل حکومت فراگیر متشکل از همه مذاهب، اقوام و نیروهای سیاسی مختلف، 
یک اقدام ثبات ساز و مورد حمایت همسایگان و دوستان افغانستان از جمله جمهوری 
اسلامی ایران خواهد بود. تحقق این سناریو اگر با حمایت مردم همراه باشد، برای دولت 
فراگیر، مقبولیت داخلی ایجاد کرده و مسیر حرکت برای کسب مشروعیت منطقه ای و بین 
المللی را هموار خواهد ساخت. البته با توجه به رویکرد تمامیت خواهانه طالبان، ممکن است 
دولت فراگیر به سادگی تشکیل نشود. در این صورت نقش کشورهای میانجی مانند ایران، 
روسیه، چین و پاکستان برای ایجاد دولتی فراگیر حائز اهمیت خواهد بود. باید به طالبان 
تفهیم شود که تداوم رویکرد تمامیت خواهانه و نادیده گرفتن حقوق دیگر اقوام، عدم رضایت 
مردم افغانستان را در پی داشته و شناسایی دولت جدید از سوی همسایگان و جامعه بین 
الملل را بامشکل مواجه می سازد. همه عناصر تاثیرگذار در داخل و خارج از افغانستان باید 
تلاش کنند تا این کشور مجددا درگیر منازعات نظامی داخلی نشود چرا که در این صورت فضا 
برای فعالیت گروه های تروریستی همچون داعش و دیگر نایبان منطقه ای آمریکا، برای بی 

ثبات سازی این کشور افزایش خواهد یافت.
 

براساس حکمی از سوی رئیسی؛

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور 
منصوب شد

حجت الاسلام رئیسی در حکمی، معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور را منصوب کرد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، سیدابراهیم رئیسی، طی حکمی انسیه 

خزعلی را به سمت معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده منصوب کرد.
و  است  عرب  ادبیات  و  زبان  دکترای  دانش آموخته  و  قم  متولد 1342  خزعلی  انسیه 
تحصیلات حوزوی را تا سطح 3 در حوزه علمیه خواهران قم پشت سر گذاشته است. ریاست 
دانشگاه الزهرا )س(، ریاست پردیس دانشگاه رضوی، عضو هیئت علمی دانشگاه، دانشجو و 

استاد نمونه کشوری از جمله سوابق علمی و مدیریتی وی است.

محسن پاک آیین*

7

  

مشکلات  رفع  و  ارباب رجوع  تکریم  اهمیت  بر  تأکید  با  قم  شهردار 
عمومی  ملاقات  و  مردمی  دیدارهای  برنامه های  برافزایش  شهروندان 
کریمه  شهر  معضلات  رفع  برای  باید   : کردگفت  تأکید  شهری  مدیران 
اهل بیت)س( هماهنگی لازم در بین تمامی دستگاه ها و متولیان امور باید 
اتفاق بیافتد و این مهم نیز نیازمند عزم همگانی است دکتر سید مرتضی 
سقاییان نژاد در جلسه شورای مدیران شهرداری که همراه با مراسم تکریم 
و معارفه معاونت های حمل ونقل و ترافیک، خدمات شهری و معماری و 

های  زیرساخت  تامین  قم  استان  برق  نیروی  توزیع  شرکت  مدیرعامل 
فوق توزیع و احداث پست 400 کیلوولت در استان قم را از ضروریات این 
استان برشمرد  و استفاده از نیروگاه های تجدیدپذیر به ویژه خورشیدی و 
همچنین نیروگاه های CHP را دو رهیافت مقابله با خاموشی های ناشی از 
کمبود تولید برق دانست. مهندس "مهدی آهنین پنجه" در نشستی که با 
حضور دکتر احمد امیرآبادی نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی و 
به منظور بررسی مشکلات آب و برق استان برگزار شد در سخنانی به ارائه 

شهردار قم :
رفع مشکلات شهر قم نیازمند عزم همگانی است

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم:
احداث پست ۴۰۰ کیلوولت از ضروریات استان قم است
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وزیر جهاد کشاورزی اعلام کرد؛

تامین کالا های اساسی بدون مشکل
 تا پایان سال

وزیــر جهــاد کشــاورزی گفــت: 
یکی از اولویت هــای وزارت جهاد 
کشــاورزی تامیــن و در دســترس 
بودن کالا های اساســی اســت و با 
اقدامــات صــورت گرفته تــا پایان 
سال هیچ مشکلی در این خصوص 
وجود ندارد. سیدجواد ساداتی نژاد 
افزود: اصلی ترین مســئله که باید 
2فوری به آن رســیدگی شود بحث 

رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم:

تغییر ساختارها در همه ارکان دولت 
باید عملیاتی شود

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی  :

قوانین دست و پاگیر تشکل های 
مردمی باید حذف شود

مدرســین  جامعــه  رییــس   
حــوزه علمیه قــم گفــت: در کنار 
کارهــای روزمره دولتمــردان باید 
به مشــکلات ســاختاری کشــور 
بپردازنــد و با ایجــاد کارگروه های 
مختلف ساختار صحیحی در ارکان 
مختلف دولت ایجاد کنند.  آیت الله 
بوشهری  حســینی  سیدهاشــم 
شــامگاه پنجشــنبه در دیــدار بــا 

وزیر تعاون، کار و رفاه گفت: 
باید اجازه بدهیم تشکل های 
مردمی به ســهولت کارهای 
خودشــان را انجــام بدهند و 
بــه همیــن منظــور در اولین 
مصوبه  وزارتخانه سازمانهای 
تابعه مکلف به مقررات زدایی 
از این قبیل فعالیت ها شدند.  
4حجت الله عبدالملکی عصر  4

8

درخواست دکترقدیراز شهروندان قمی:

به شایعات علیه 
واکسیناسیون کرونا 
توجه نکنید
    گروه های سِنی هدف به مراکز واکسیناسیون مراجعه کنند

 حال افرادی که در روستاها واکسن زده اند خوب است 
  تجمعات کنترل و کمیته ها به وظایف خود عمل کنند
دستگاه قضایی با شایعه پراکنان برخورد می کند
 افراد واکسینه شده گرفتار کرونا شدید نشده اند
    روند ابتلا به کرونا همچنان صعودی است



شنبه-سیزدهم شهریورماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 25342

شهردار قم :

رفع مشکلات شهر قم نیازمند
 عزم همگانی است

شهردار قم با تأکید بر اهمیت تکریم ارباب رجوع و رفع مشکلات شهروندان برافزایش 
برنامه های دیدارهای مردمی و ملاقات عمومی مدیران شهری تأکید کردگفت : باید 
برای رفع معضلات شهر کریمه اهل بیت)س( هماهنگی لازم در بین تمامی دستگاه ها 

و متولیان امور باید اتفاق بیافتد و این مهم نیز نیازمند عزم همگانی است.
دکتر سید مرتضی سقاییان نژاد در جلسه شورای مدیران شهرداری که همراه با 
مراسم تکریم و معارفه معاونت های حمل ونقل و ترافیک، خدمات شهری و معماری 
و شهرسازی با حضور رئیس شورای شهر قم برگزار شد، با گرامیداشت یاد و خاطره 
شادروان مهندس غلامرضا جانقربان اظهار داشت: جای ایشان در میان همه ما 

خالی است و همواره به یاد او و خدمات ارزشمندشان هستیم.
شهردار قم در بخش دیگری از سخنان خود با تأکید بر اینکه باید برای رفع معضلات 
شهر کریمه اهل بیت)س( هماهنگی لازم در بین تمامی دستگاه ها و متولیان امور 
باید اتفاق بیافتد و این مهم نیز نیازمند عزم همگانی است، بیان کرد: برای احصاء 
و رفع مشکلات شهروندان، مدیران مناطق به صورت هفتگی در مساجد محله ها 

حضور یافته و به بررسی مسائل و مشکلات مردم بپردازند.
وی همچنین با تأکید بر تلاش برای رفع مشکلات شهروندان افزود: به منظور تکریم 
بیشتر مراجعین مناطق هشتگانه، برنامه های هفتگی و ملاقات عمومی نیز با قوّت و 
منظم برگزار و در پی آن برطرف کردن مسائل و مشکلات شهروندان در اولویت قرار 
گیرد. دکتر سقاییان نژاد به معارفه معاونان جدید شهرداری پرداخت و گفت: دکتر 
طبیبی که در معاونت حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم مسئولیت را برعهده گرفته 
ضمن تحصیلات عالیه مرتبط دارای تخصص و تجارب ارزشمندی در حوزه ترافیک 
به ویژه در بحث هوشمندسازی هستند. وی بابیان اینکه هوشمندسازی در ترافیک از 
برنامه ها و نیازهای اصلی شهر است، گفت: باید در این بخش برنامه های تحول آفرین 
اجرا شود و با استفاده از ظرفیت های موجود مشکلات را برطرف کرد. شهردار قم 
با قدرانی از زحمات دکتر ذاکریان معاون سابق حمل ونقل و ترافیک گفت: اتفاقات 
مثبتی در مدت زمان مسئولیت در بخش اتوبوس رانی و تاکسیرانی انجام شد که از 
شاخص ترین آن ها اجرای طرح نوسازی اتوبوس ها و همچنین خرید اتوبوس های 
جدید بود. دکتر سقاییان نژاد با تبریک انتصاب مهندس میلانی به عنوان سرپرست 
مجرب  متخصصان  و  کارشناسان  از  وی  گفت:  معماری  و  شهرسازی  معاونت 
شهرداری در حوزه شهرسازی است و با توجه به مشکلاتی موجود ازجمله ایرادات 
طرح تفصیلی امیدواریم با حضور ایشان شاهد برطرف کردن مشکلات و حفظ 
اعتدال باشیم. وی با تأکید بر اینکه انتظار داریم گره ها باز شود و کارها نیز قانونمند 
پیش رود بیان کرد: قم شهر تمدن ساز است و سیما و منظر شهری در آن برای ما 
موردتوجه است و در این زمینه باید کارهای اساسی را دنبال و از انجام امور غیر 
کارشناسی پیشگیری کرد. شهردار قم همچنین از تلاش های مهندس سامع معاون 
سابق خدمات شهری شهرداری قم قدردانی و با آرزوی موفقیت برای ایشان در سنگر 

دیگر خدمتی گفت: تعامل ایشان و پیگیری خالصانه امور از عوامل موفقیت او بود.
 

معاون اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم خبرداد:

اجرای طرح بهسازی بزرگراه 
سلفچگان – دلیجان 

گفت:  قم  استان  ای  جاده  ونقل  حمل  و  راهداری  کل  اداره  راهداری  معاون 
درراستای ارتقا سطح ایمنی و تسهیل ترافیک دریکی از مهمترین محورهای ترانزیتی 
کشور با اعتباری افزون بر 75 میلیارد ریال طرح بهسازی 17 کیلومتر از بزرگراه 

سلفچگان – دلیجان ، اجرا و مورد بهره برداری قرار گرفت .
اکبر نوروز پور:اظهارداشت همانگونه که اشاره شد بزرگراه سلفچگان – دلیجان از 
محورهای مهم ترانزیتی است که به دلیل عامل اتصال پایتخت و نواحی مرکزی به 
جنوب شرقی کشور، درصنعت حمل ونقل جاده ای ، ازاهمیتی دوچندان برخوردار 

است .
به همین منظور ، طرحهای عمران جاده ای متنوعی درقالب  پورافزود:  نوروز 
قرادادهای پیمانی و طرح های امانی ، به طور مستمر دراین بزرگراه به مرحله اجرا 
در می آید . وی تامین ایمنی و تسهیل ترافیک محور سلفچگان – دلیجان را دراولویت 
اقدامات اداره کل متبوع دانست و خاطر نشان ساخت : طی برنامه ای اعلامی به 
منظور صیانت و تامین ایمنی حداکثری محورهای شریانی کشور، چند محور به 
عنوان شریانهای اصلی حمل و نقل جاده ای اعلام و طی طرحی سراسری به نام 

راهداری محوری نسبت به ارتقا ایمنی آنها اقدام گردید .
نوروز پور بزرگراه سلفچگان – دلیجان را درزمره محورهای شریانی اعلامی دانست و 
یادآور شد: طی اجرای طرح ،، راهداری محوری ،، اقدامات شایان توجهی به صورت 
امانی و درقالب آرامسازی )اجرای خاکریز حائل دررفوژ، شانه سازی ، اصلاح شیب 

شیروانی و ..( دراین محور به انجام رسید.
معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم درادامه به طرح 
بهسازی محور سلفچگان – دلیجان پرداخت و افزود : این طرح که از تیرماه سال 99 
عملیات اجرایی آن آغاز گردید شامل 17 کیلومتر و دردولاین شمالی – جنوبی این 

بزرگراه به مرحله اجرا درامد .
اکبر نوروز پوربازه زمانی تکمیل طرح 13 ماهه عنوان و افزود : با توجه به گستردگی 
محوراجرایی طرح و موقعیت ترانزیتی آن ازسویی و اقدامات ترکیبی پروژه از سویی 

دیگر ، ضرورت مداقه بیشتر دراجرا را دوچندان میگرداند .
وی اقدامات صورت گرفته جهت بهسازی محور یادشده فوق راشامل لکه گیری 
، درزگیری و روکش آسفالت دانست و افزود : جهت اجرای این پروژه افزون بر75 
میلیارد ریال ازمحل اعتبارات سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای  هزینه شده 
است . نوروزپوردرخاتمه ضمن تقدیر ازعوامل اجرایی که درراستای اجرای این پروژه 
به طور جهادی اقدام نموده اند یادآور شد : بحمدالله طی مدت اجرایی طرح ، شاهد 

همکاری خوب کاربران جاده ای بوده ایم که جا دارد ازتمامی آنان تشکر نمایم .

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم :

امام زاده ابوطالب کاسوا مرمت می شود
بنای  به زودی  و صنایع دستی قم گفت:  مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری 

تاریخی امام زاده ابوطالب کاسوا مرمت می شود.
علیرضا ارجمندی  اظهار کرد: این اثر تاریخی و مذهبی با مبلغی حدود 500 

میلیون ریال از محل اعتبارات ملی مرمت می شود.
مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم، ادامه داد: این مرمت 
شامل کف سازی آجری، حذف الحاقات، اجرای اندود کاه گِل و احیای طاق نماهای 

داخلی بنا است.
ارجمندی با بیان این که بنای امامزاده ابوطالب در روستای کاسوا متعلق به قرن 
9 هجری قمری است افزود: این اثر تاریخی در سال 1380 به شماره 6519 در 

فهرست آثار ملی به ثبت رسیده است.
او گفت: روستای کاسوا در تقسیمات جدید کشوری در بخش قاهان، شهرستان 
جعفرآباد در استان قم قرار دارد که روستایی زیبا، خوش آب و هوا و دارای ظرفیت های 

گردشگری است.
تقاضای 480 میلیارد ریالی تسهیلات در حوزه گردشگری

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم  دربخش دیگری از سخنان 
خود گفت: 480 میلیارد ریال تسهیلات در حوزه گردشگری استان درخواست شده 

است.
ارجمندی اظهار کرد: این حجم از تسهیلات در قالب طرح رونق تولید پرداخت 

می شود.
این تسهیلات  ادامه داد:  مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
برای تمام تأسیسات گردشگری اعم از مراکز اقامتی، دفاتر خدمات مسافرتی و 
مجتمع های گردشگری در نظر گرفته شده و تاکنون 15 واحد گردشگری تقاضای 

تسهیلات داشته اند.
او با بیان اینکه تسهیلات صرفاً در قالب موازین و مسیرهای قانونی پرداخت می 
شود، تصریح کرد: حمایت از سرمایه گذاری در بخش گردشگری و ارائه تسهیلات، 

در اولویت برنامه های این اداره کل قرار دارد.

بحران مشروعیت 
وچالش های جامعه 

دولت ها یکی پس از دیگری می آیند وتمام می شوند. 
اگردولت ها، مولفه مشروعیت خود را در چارچوب نظام 

سیاسی وزن  کشی نکنند و به آن بی اعتنا باشند جامعه آبستن حوادث دردناکی خواهد 
شد و فرمان پذیری شهروندان از قدرت سیاسی به شدت با چالش روبرو خواهد بود و 
اعتماد در جامعه از بین می رود. آیا می توان بی اعتمادی امروز در جامعه ایران را حاصل 

کاهش مشروعیت و مقبولیت قدرت سیاسی و نهاد دولت دانست؟
  رئیس جمهوری جدید در مراسم تنفیذ خود گفته بود: "علاوه بر آسیب سفره و کسب 
و کار مردم، اعتماد مردم نیز آسیب دیده است و دولتی خواستند تا این آسیب را جبران 
کند و اعتماد را به مردم بازگرداند و فاصله میان ملت و دولت را کاهش دهد. این رابطه 
میان ملت و دولت بسیار می تواند گره گشا باشد."  گزاره ای که رهبری هم مُهر تأیید 

بر آن زد.
  به اعتقاد بسیاری از جامعه شناسان این گسست مدت هاست در جامعه ایران رخ 
داده و بارها نسبت به عواقب آن از جمله از دست رفتن سرمایه های اجتماعی هشدار 
داده شده است. اما انکار واقعیت ها و متهم کردن صاحب نظران به سیاه نمایی، روش 

اولیه مقابله با فکت ها بوده است.
  این روش تا آن زمان که بحران به عمق نرسیده و به صورت رسمی بازگو نشده ادامه 
خواهد داشت در حالی که بسیار دیرهنگام  زخم ها گاه تا عمق استخوان پیش رفته 
آنگاه این اراده شکل می گیرد که به جنگ بحران بروند. اما در نهایت بحران در قسمت 
های مختلف جامعه فراگیرتر می شود و راهکارهای بعضا نمایشی نیز مرهم هیچ زخمی 

نخواهد شد.
  رئیس جدید سازمان برنامه و بودجه هم اذعان داشته است "امروز سرمایه اجتماعی 

را از دست داده ایم، مشکلات فرهنگی و اقتصادی فراوانی داریم."
  در این وضعیت که بحران از دست رفتن سرمایه های اجتماعی و اعتماد عمومی 
عمیق تر شده ونشانه های آن به سطح آمده و به روشنی دیده می شود، شاهد یک دست 
شدن نهادهای دولتی و حاکمیتی به شکل کم سابقه ای هستیم. یک دستی ساختار اما 

چقدر می تواند برای عبور از بحران های کنونی کارآ باشد؟
واقعیت جامعه این است که مردم ایران با بحران های معیشتی، سلامتی و اجتماعی 
دست و پنجه نرم می کنند. بر اساس گزارش مرکز آمار ایران حذف گوشت، شیر، ماست، 
آجیل، خشکبار، ماهی و میگو، تخم مرغ، مرغ و پنیر از سفره ایرانیان همچنان ادامه 

دارد و جمعیت بیشتری هر روز فقیرتر می شوند.
  گزارش پایگاه اطلاعات رفاه ایرانیان نشان می دهد در سال های اخیر، مساحت زیر 
خط فقر جامعه ایران به شدت افزایش یافته تا جایی که از هر سه نفر در ایران، یک 
نفر فقیر است؛ تازه باید در نظر داشته باشیم که در این پایش، شاغلان فقیر را در نظر 
نگرفته اند؛ که اگر در نظر گرفته شود، از آن دو نفر، یک نفر دیگر نیز قطعاً فقیر واقعی 

است.
  در این شرایط یک ناامیدی عمومی همراه با کینه از وضعیت پیش رو، جامعه را فرا 
گرفته است و مشروعیت ساختار سیاسی را وارد مرحله تازه تری از بحران کرده است. به 
قول یک استاد دانشگاه "»کینه جمعی« مهم ترین تهدیدی است که ساختار سیاسی 
را بصورت نرم در محاصره خود قرار داده است؛ تهدیدی که سعی می شود بوسیله 

تبلیغات صداوسیما و اقدامات کنترلی نادیده گرفته شود."
  خلاصه امر آن گونه که روزنامه اطلاعات چاپ تهران در مقاله ای نوشته است " 
اگر تعارف را کنار بگذاریم، کشور سال هاست با مشکل بی اعتمادی مواجه است. 
بی اعتمادی  مسئولان،  به  مسئولان  بی اعتمادی  مسئولان،  به  مردم  بی اعتمادی 
مسئولان به مردم و بی اعتمادی مردم به مردم. این چهار نوع بی اعتمادی همچون خوره 

اعتماد را به عنوان یک سرمایه اجتماعی مضمحل کرده است."
  اگر دولت و ساختار حاکمیت در ایران کنونی نخواهد یا نتواند بازسازی اعتماد 
عمومی و نگهداشت سرمایه های اجتماعی را جدی بگیرد باید شاهد عمیق تر شدن 
بحران مشروعیت خود باشد. ساختار های سیاسی کشور باید پارادایم های توسعه 
سیاسی واجتماعی را خوب بشناسند و با انطباق آن با پارادایم های موفق جهانی، 

تلاش کنند از بحران ها عبور کنند. 
  ماندن مداوم وطولانی مدت در بحران، حیات یک نظام سیاسی را تهدید می کند.  
جامعه ایران نیاز دارد  خیلی زود از سنگینی ملال آور و کمرشکن بحران ها نجات یابد و 
کژاندیشی های ویرانگر به حداقل برسد. این نیاز ساده ای نیست و ساختاری که با بی 

اعتمادی جامعه روبرو هست نمی تواند به این نیاز پاسخ دهد.
  باید نقطه عطفی پیدا کرد تا کمی از این بی اعتمادی ها کاسته شود وسرمایه 
اجتماعی را با توسعه اقتصادی گره بزند. دولت جدید هم اگر می خواهد نقطه عطف 
این داستان باشد می بایست از همان ابتدا با تعیین وزیران کارآمد سطح مشروعیت 
وبا  نرفته  به خوبی پیش  آغاز  به نظرمی رسد در نقطه  و  بُرد  بالا می  را  دولت خود 

تردیدهای جدی روبرو است. 
 برای رهایی از این وضعیت به دولتی کثرت گرا نیاز داریم تا چرخه مدیران ناکارآمد را 
بر هم بزند؛ آنگاه جامعه مدنی و لایه های اجتماعی را قدرت مند کند و پدیده دولت - 
ملت را به صورت واقعی شکل دهد. چرا که اگر در بر همین پاشنه همیشگی بچرخد  

بازسازی سرمایه اجتماعی سخت تر و حتی ناممکن می شود.
 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم خبرداد:

پیگیری تعیین تکلیف بیمارستان الهادی  
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم از انعقاد تفاهم نامه همکاری بین اداره کل 
متبوع خود و مرکز خدمات حوزه های علمیه برای تعیین تکلیف بیمارستان الهادی 

خبر داد. 
حجت الاسلام و المسلمین عباس اسکندری در سخنانی با اشاره به تلاش های بی 
وقفه کادر بهداشت و درمان استان در زمینه مبارزه با بیماری کرونا یادآور شد: اگرچه 
این عزیزان به عنوان مسؤول مستقیم در خط مقدم این مبارزه اند، اما تردیدی نیست که 

همه مسؤولان در برابر سلامت مردم مسؤولند و باید به وظایف خود عمل کنند.
وی سپس به موضوع بیمارستان الهادی قم و پیگیری های مربوط به تعیین تکلیف 
این بیمارستان توجه داد و گفت: تعیین تکلیف نهایی این بیمارستان حدود 25 سال 
است که به دلیل مشکلات حقوقی و قانونی معطل مانده و البته پیگیری های سازمان 
اوقاف و امور خیریه و نماینده محترم ولی فقیه در این سازمان سبب شده تا تفاهم نامه 
ای بین این سازمان و مرکز خدمات حوزه های علمیه برای اضافه شدن این بیمارستان 

به ظرفیت درمانی بسته شود.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان ادامه داد: این بیمارستان در حال حاضر در اختیار 
مرکز خدمات حوزه های علمیه است و انتظار می رود تا همه نهادها و سازمان ها، این 

مرکز را برای بهره برداری نهایی از ظرفیت این بیمارستان یاری کنند.
وی اضافه کرد: خوشبختانه مراحل زیادی از ساخت و ساز این بیمارستان انجام 
شده و باید گفت راه اندازی آن بویژه با توجه به نیاز استان به امکانات درمانی در شرایط 
همه گیری کرونا، ممکن و قطعا مؤثر خواهد بود. اسکندری در پایان تصریح کرد: با 
دستور استاندار قم، مقرر شده تا کمیته ای متشکل از نمایندگان اداره کل اوقاف و امور 
خیریه استان، مرکز خدمات حوزه های علمیه، دانشگاه علوم پزشکی استان، اداره کل 
مدیریت بحران استان و همچنین معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداری، تعیین 
تکلیف نهایی این بیمارستان را پیگیری و دنبال و گزارش کاملی از این روند را به نشست 

هفته آینده ستاد مدیریت بحران استان ارائه کنند.
 

مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم خبرداد

احداث سایت آموزشی
 ۳۶ هزار مترمربعی آتش نشانی 

احداث سایت  از  قم  ایمنی شهرداری  و خدمات  آتش نشانی  مدیرعامل سازمان 
آموزشی 36 هزار مترمربعی آتش نشانی قم خبر داد.

عباس جعفری با اشاره به اهمیت توانمندسازی و آموزش نیروهای آتش نشانی اظهار 
داشت: پرسنل سازمان به علت فعالیت های عملیاتی باید همواره در آمادگی قرار داشته 

باشند تا بتوانند بهترین خدمات را در کمترین زمان ممکن به شهروندان ارائه دهند.
وی با بیان اینکه راه اندازی سایت آموزشی برای توسعه آموزش های تخصصی برای 
عوامل آتش نشانی بسیار با اهمیت است، ابراز کرد: در حال حاضر سایت آموزشی 
آموزشی مختلف  از سایت  آموزش  برای  نیروها  و  نبوده  آماده  قم  آتش نشانی شهر 

استفاده می کنند.
مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم ادامه داد: یکی از 
اتفاقات خوبی که در دوره مدیریتی اخیر و در سال های گذشته در حوزه آتش نشانی 
رقم خورد، خرید زمینی به مساحت 36 هزار مترمربع در حاشیه بلوار آیت الله بروجردی 

و ورودی مسجد مقدس جمکران برای ساخت سایت آموزشی بوده است.

اخبار

 
 رییس جمهوری بر لزوم تسریع در تامین واکسن از طریق واردات و تولیدات 
داخلی تاکید کرد و گفت: یکی از مسائل ضروری در روند واکسیناسیون، توزیع 
عادلانه واکسن بر اساس اولویت ها است و باید پیش بینی های لازم برای توزیع 

عادلانه آن در استان ها انجام شود. 
کمیته های  روسای  درجلسه  پنجشنبه  روز  رییسی«  ابراهیم  »سید  آیت الله 
تخصصی ستاد ملی مقابله با کرونا با تاکید بر لزوم تسریع در تامین واکسن از 
طریق واردات و تولیدات داخلی، با اشاره به گزارش های دریافتی از کمبود واکسن 
در برخی استان ها، افزود: یکی از مسائل ضروری در روند واکسیناسیون، توزیع 
عادلانه واکسن بر اساس اولویت های تعیین شده است که باید پیش بینی های لازم 

درباره آن صورت گیرد تا در روند و سرعت تزریق واکسن خللی پیش نیاید.
رییس جمهوری نکته مهم دیگر برای موفقیت روند مقابله با شیوع ویروس 
کرونا را اطلاع رسانی موثر و اقناع افکار عمومی به منظور همراه کردن حداکثری 
مردم در روند مقابله با گسترش ویروس و شیوع بیماری با رعایت دستورالعمل 
های بهداشتی عنوان کرد و اظهار داشت: کمیته اطلاع رسانی ستاد ملی مقابله 
با کرونا با همکاری رسانه ملی و دیگر رسانه ها، از همه روش ها، شیوه ها و ابزار 
مفید در اقناع مردم بهره بگیرند تا رعایت شیوه نامه های بهداشتی در میان آحاد 
مختلف جامعه به بالاترین سطح ممکن ارتقا یابد. رییس جمهوری انضباط در 
اطلاع رسانی را نکته بسیار مهم دیگر در اثربخشی این فرآیند برشمرد و تصریح 
کرد: اطلاع رسانی درباره وجوه مختلف بیماری و مسائل مرتبط با آن باید با هدف 
ایجاد امیدواری حداکثری و پرهیز از ایجاد نگرانی و ترس در مردم سامان یابد. 
به هیچ وجه نباید مانع سخن گفتن متخصصان شویم که درباره کرونا اظهارنظر 
می کنند، اما باید توجه داشته باشیم که جای طرح مباحث کارشناسی، نه در 

فضای عمومی جامعه، بلکه مجامع و محافل تخصصی است.
آیت الله رئیسی ادامه داد: همه تلاش ها برای مدیریت بیماری کرونا از ستاد 
ملی مقابله گرفته تا کادر درمان و دیگر بخش ها برای رفع نگرانی و ایجاد امیدواری 
و روحیه نشاط در مردم است، لذا نباید مباحثی را که به طور طبیعی در عرصه 
تخصصی علوم مختلف از جمله علم پزشکی جریان دارد، در ساحت افکار عمومی 

طرح کرده و باعث ایجاد نگرانی و ترس نزد مردم شد.
امیدواریم مدارس و دانشگاه ها درسال تحصیلی جدید بازگشایی شوند

 رییس جمهوری با تاکید بر اینکه در دولت سیزدهم گفت و گو، اقناع و استفاده 
از نظرات مردم در فرآیند تصمیم گیری یک اصل مسلم بوده و خواهد بود، ادامه 

داد: بخش های اطلاع رسانی و رسانه ای ستادملی مقابله با کرونا باید در فرصت 
باقی مانده تا زمان بازگشایی مراکز علمی و آموزشی با مردم و خانواده ها به طور 
مستمر گفت و گو کرده و آنان را در مسیر فراهم کردن مطلوب بستر لازم برای 
بازگشایی مدارس و دانشگاه ها اقناع کنند. مردم باید با رعایت بیشتر و دقیق تر 
دستورالعمل های بهداشتی، تلاش های دولت برای تسریع روند واکسیناسیون 
را تکمیل کنند تا هر چه سریع تر رونق و نشاط به عرصه کسب و کارها و عرصه 

عمومی جامعه بازگردد و شاهد بازگشایی مراکز علمی و آموزشی نیز باشیم.
آیت الله ریسی در ادامه با استقبال از ایجاد "سامانه کنترل هوشمند بیماری" 
و تاکید بر تسریع در تکمیل آن گفت: راه اندازی این سامانه به منظور اعمال 
مهندسی معکوس در فرآیند نظارت و کنترل ها و فراهم کردن زمینه پیشگیری 
در فرآیند مدیریت بیماری براساس جمع آوری و تحلیل داده های گسترده برای 
تصمیم گیری و اعمال اقدامات هوشمندانه در مدیریت کرونا، می تواند گامی 
موثر و مهم در روند مقابله با شیوع ویروس و انتقال بیماری باشد. رییس جمهوری 
همچنین از دست اندرکاران "طرح شهید سلیمانی" به ویژه نیروی مقاومت بسیج 
برای اجرای موفق این طرح غربالگری تشکر کرده و با اشاره به دستاوردهای 
مفید به دست آمده، خواستار تداوم اجرای آن شد. آیت الله رئیسی با بیان اینکه 
در تامین منابع مالی لازم برای واردات واکسن تاکنون هیچ مشکلی وجود نداشته 
اولویت های  تامین بودجه لازم برای این منظور همواره جزو  نیز  این  از  و پس 
بودجه ای دولت خواهد بود، اضافه کرد: علاوه بر منابع لازم برای تامین واکسن، 
تامین منابع برای پرداخت مطالبات معوق کادر درمان که در خط مقدم مقابله با 

کرونا مشغول مجاهدت هستند، با اولویت بالا در دستور کار دولت قرار دارد.

رییس جمهوری: 

واکسن در استان ها عادلانه توزیع شود

 وزیر امورخارجه جمهوری اسلامی ایران با بیان اینکه 
آمریکا درک درستی از منطقه و مردم  آن به ویژه ایران 
ندارد، گفت: آمریکایی ها باید بدانند جز با زبان احترام، 

ادب و منطق نمی توانند صحبت کنند. 
به گزارش روز پنجشنبه اداره کل اطلاع رسانی و امور 
وزیر  ماس«  »هایکو  خارجه،  امور  وزارت  سخنگویی 
امور خارجه آلمان در گفت و گوی تلفنی با »حسین 
کلیه  انجام  برای  کشورش  آمادگی  امیرعبداللهیان« 
اقدامات به منظور ارسال واکسن »بایون تک« به مقصد 

ایران را اعلام کرد.
هایکو ماس همچنین با تشکر از تسهیل انتقال اتباع 
آلمانی از افغانستان در زمان تحولات این کشور، با امیر 

عبداللهیان به تبادل نظر پرداخت.
وزیر خارجه آلمان آغاز هرچه سریعتر گفت و گوهای 
وین را خواستار شد و به آمادگی کشورش برای ارتقا همه 

جانبه روابط دوجانبه تاکید کرد.
امیرعبداللهیان نیز در این گفت و گوی تلفنی از ارتقاء  
همکاری های دوجانبه در همه حوزه ها استقبال کرد و 
از آلمان خواست برای نهایی کردن مذاکرات انجام شده 

برای ارسال واکسن بایون تک اقدام کند.
که  را  آمریکایی ها  دورویی  ایران  خارجه  امور  وزیر 
حتی در ارسال کالاهای دارویی و حیاتی مانند واکسن 
تولیدی در آلمان نیز موانع تحریمی ایجاد کرده اند، 

مورد انتقاد قرار داد.
وی با اعلام اینکه آمریکایی ها درک درستی از منطقه 
و مردم  آن، به  ویژه ایران ندارند افزود: آمریکایی ها باید 
نمی توانند  منطق  و  ادب  احترام،  زبان  با  جز  بدانند 
بکار  بیگاه  و  گاه  که  ادبیاتی  این  و  کنند  صحبت 
می گیرند نه تنها کمکی به حل مشکلات نمی کند بلکه 
خود مساله ساز است. وزیر امور خارجه ایران با اعلام 
اینکه اصل گفت و گوهای وین قابل قبول است و انجام 
می شود تاکید کرد: ما مذاکره ای را قبول داریم که به 
رفع واقعی تحریم ها و تامین حقوق حقه ایران منجر 
شود. وی به تروئیکای اروپایی توصیه کرد رفتار خود را 
تغییر داده و به بی عملی در اجرای تعهدات خود ذیل 

برجام خاتمه دهد.
مذاکره برای مذاکره قابل قبول نیست 

وزیر امور خارجه کشورمان در گفتگوی تلفنی همتای 
از  ایران  اتریشی خود تاکید کرد: جمهوری اسلامی 
اصل مذاکره استقبال می کند، اما مذاکره برای مذاکره 

قابل قبول نیست.
 امیر عبداللهیان با اعلام اینکه جمهوری اسلامی 
اما  افزود:،  می کند،  استقبال  مذاکره  اصل  از  ایران 
مذاکره برای مذاکره قابل قبول نیست. وزیر امور خارجه 
جمهوری اسلامی ایران در خصوص نشست بغداد نیز 
برای همکاری های درون  پلتفرم خوبی  را  ابتکار  این 

منطقه ای دانست و اضافه کرد: البته عراق و حاکمیت 
این کشور مورد هدف اقدامات مداخله جویانه و غیر 
مسئولانه برخی طرف ها از جمله آمریکا بوده، همانگونه 
که در ترور بزدلانه قهرمان بین المللی مبارزه با تروریسم 
عراقی  بلندپایه  فرمانده  و  سلیمانی  سردار  یعنی 

ابومهندی المهندس شاهد بودیم. 
تسلیم فشار های آمریکا نمی شویم 

 وزیر امور خارجه کشورمان نیز در تماس تلفنی وزیر 
خارجه فرانسه  تاکید کرد، هیئت حاکمه آمریکا بواسطه 
خروج غیر قانونی از برجام و اعمال تحریم های ظالمانه 
علیه مردم بزرگ ایران و طرف های اروپایی بدلیل بی 
عملی شان، مسئول بروز شرایط فعلی هستند و بایستی 
به اجرای کامل تعهدات برجامی شان بازگردند و بر این 
اساس جمهوری اسلامی ایران در مذاکراتی که نتایج 
ملموسی را در تامین حقوق و منافع مردم ایران در بر 

داشته باشد، حضور خواهد یافت. 
وزیر امور خارجه کشورمان افزود: متاسفانه هیئت 
حاکمه فعلی آمریکا نیز ببا وجود ادعا های قبلی در 
صدد استفاده از تحریم های غیرقانونی به عنوان ابزار 
فشار بر جمهوری اسلامی ایران است، اما بایستی بداند 
که ما تسلیم چنین فشار هایی نخواهیم شد و اروپا نیز 
با موضعگیری های سنجیده، تلاش کند نقش  باید 

سازنده ای را ایفا کند. 

امیرعبداللهیان در گفت و گو با وزیر خارجه آلمان؛

آمریکا درک درستی از منطقه و مردم  آن بویژه ایران ندارد

 وزیر دادگستری با اشاره به برنامه های پیش رو برای شفاف سازی در بخش های 
مختلف گفت: نباید در دولت سیزدهم شاهد وقوع فساد باشیم. 

امین حسین رحیمی  چهارشنبه شب در برنامه تلویزیونی تیتر امشب با ادای 
احترام به شهید رجایی و باهنر و روح امام راحل عنوان کرد: شهید رجایی در زمانی 
که جمعیت کشور 36 میلیون نفر بود میگفت در جهنم جایی است که مساوی 
با گناه 36 میلیون نفر و آنجا جای من است زیرا هر تصمیمی که ما می گیریم در 
زندگی این 36 میلیون نفر اثرگذار است. دولتی ها نیز باید این موضوع را سرلوحه 

امور خود قرار دهند.
وزیر دادگستری  که  اشاره شده  اساسی  قانون  در اصل 160  داد:  ادامه  وی 
رابط قوا است. هر سه قوه وظایفی دارند و باید با تعامل با یکدیگر کار کنند و وزیر 
دادگستری ارتباط بین قوه قضاییه، مجلس و دولت را برقرار می کند. این وزارتخانه 
نشان می دهد هم افزایی بین قوا چقدر اهمیت دارد. با توجه به شرایط و حجم 
کار، دولت و مجلس ارتباط تنگاتنگی دارند اما قوه قضاییه با دو قوه دیگر ارتباط 
کمتری دارد. وزیر دادگستری توضیح داد: مهمترین نیاز قوه قضاییه در مجلس، 
تصویب قوانین است و قاضی با قوانین مناسب می تواند قضاوت خوبی داشته 
باشد. لوایح را که قوه قضاییه مطرح می کند از طریق وزیر دادگستری در دولت 
مطرح و به مجلس ارائه می شود. در حقیقت وزیر دادگستری باید تلاش کند قوانین 

قوه قضاییه در مجلس تایید شود و امکانات و بودجه نیز مورد تصویب قرار گیرد.
رحیمی اعلام کرد: بودجه قوه قضاییه پایه ضعیفی دارد و این قوه در تامین 
انجام  برای  قوه قضاییه  بودجه  تامین  دارد.  کارکنانش مشکل جدی  معیشت 
ماموریت ها کار وزیر دادگستری است. تهیه امکانات مناسب برای قوه قضاییه، به 

کارآمدی این قوه کمک می کند.
وی ادامه داد: اگر مجرمین مطمئن باشند که جرمشان کشف می شود بسیار 
بازدارنده است از این رو امنیت قضایی برای مظلوم امید و برای مجرم ترس است و 

برای عامه مردم آرامش و آسایش است لذا رعایت اصل برائت اهمیت دارد.
وی عنوان کرد: باید به سمتی برویم که امضاهای طلایی حذف شود و توقع از 
دولت سیزدهم بسیار بالا و البته درست است. در این دولت نباید شاهد وقوع فساد 
باشیم. گلوگاه های فساد باید بسته شود و باید مسیرها را برویم و نمی توان فقط با 
دنبال مفسد رفتن جلوی فساد را گرفت. به گفته وزیر دادگستری، همه دستگاه ها 
وظیفه مبارزه با فساد دارند. امروز رییس جمهوری گفت از این به بعد باید به مردم 
گزارش بدهید که درباره وعده های داده شده چه کرده اید. باید جدیت داشته 
باشیم زیرا امروز فساد با نصیحت از بین نمی رود. می توان جلوی اختلاس را گرفت. 
دیوان محاسبات که بودم این مسائل را بررسی کردیم و می توانیم گلوگاه های فساد 

را ببندیم و از دستگاه ها مطالبه خواهیم کرد.

وزیر دادگستری:

 نباید در دولت سیزدهم شاهد وقوع فساد باشیم

روحیه  به  اشاره  با  رهبری  خبرگان  مجلس  رییس 
جهادی رییس جمهوری، خواستار تسریع رسیدگی به 
معیشت مردم از سوی دولت شد و بر اولویت قراردادن 

اجرای آن تاکید کرد. 
جلسه  هشتمین  در  پنجشنبه  روز  جنتی«  »احمد 
هیات رییسه و کمیسیون های مجلس خبرگان رهبری 
با تقدیر از مردم برای حضور پرشور و آگاهانه در صحنه 
انتخابات ریاست جمهوری،  توجه به رفاه و امور معیشتی 
و اقتصادی مردم را انتظار خبرگان رهبری از دولت جدید 
عنوان کرد و افزود: رییس جمهوری حتما در این زمینه 
باید جهادی کار کند و خبرگان رهبری نیز باید مطالبه گر 

کار دولت باشد.

آیت الله جنتی تصریح کرد: مجلس خبرگان رهبری 
باید هم دولت را به مردم معرفی کند تا مردم قدر دولت 
را بدانند و هم دولت باید قدر این مردم را بداند چرا که ما 

مردم خوب و فهیمی داریم.
رییس مجلس خبرگان رهبری با اشاره به اینکه فرصت 
چهار ساله خدمت به مردم در جایگاه ریاست جمهوری 
فرصت کوتاهی است، افزود: باید از این فرصت کوتاه 

برای خدمت به مردم حداکثر استفاده را کرد.
آیت الله جنتی با اشاره به وضعیت اسفناک کرونا در 

کشور بر تسریع در امور واکسیناسیون تاکید کرد.
رییس مجلس خبرگان رهبری با بیان به اینکه مسوولان 
کشور باید برای حل مشکلات اقتصادی به راه حل های 

کوتاه مدت بسنده نکنند، گفت: برنامه های دراز مدت 
برای حل مشکلات کشور باید مورد توجه قرار گیرد.

وی مردمی و انقلابی بودن را دو ویژگی اصلی مسوولان 
در  نقشی  که  افرادی  تمامی  افزود:  و  برشمرد  کشور 
و  باشند  و مردمی  انقلابی  باید  دارند،  سرنوشت مردم 
الگوی اصلی آنان در داشتن این دو ویژگی و خدمت به 

مردم مقام معظم رهبری است.
رییس مجلس خبرگان رهبری با تاکید بر اینکه مردم 
از خبرگان بعنوان قشر روحانی و طلبه انتظار پیگیری 
پیگیر  باید  خبرگان  گفت:  دارند،  را  خود  مطالبات 
مطالبات مردم باشد و ما تا آن جا که توان داریم رسیدگی 

به امور مردم را در اولویت کارهای خود قرار دهیم.

رییس مجلس خبرگان:

 در رسیدگی به معیشت مردم تسریع شود

سجاد بهزاری*

وزیر جهاد کشاورزی گفت: یکی از اولویت های وزارت جهاد کشاورزی تامین و در 
دسترس بودن کالا های اساسی است و با اقدامات صورت گرفته تا پایان سال هیچ 
مشکلی در این خصوص وجود ندارد. سیدجواد ساداتی نژاد افزود: اصلی ترین مسئله که 
باید فوری به آن رسیدگی شود بحث تامین کالا های اساسی است که می بایست در این 
حوزه هیچ نقص، ضعف و کمبودی وجود نداشته باشد. وی گفت: با تلاش های صورت 
گرفته مشکلی در تامین این کالا ها تا پایان سال وجود ندارد. وزیر جهاد کشاورزی با اشاره 
به اینکه بسیاری از تصمیمات و اقدامات را نمی توان یک شبه به سرانجام رساند افزود: 

به عنوان مثال تامین یک نهاده از خارج کشور زمان بر است و به دلیل خشکسالی برخی 
کمبود ها در این حوزه وجود دارد، ولی تمرکز زیادی روی این موضوع داریم.  ساداتی نژاد 
گفت: بر اساس ظرفیت های اقلیمی با کشت قراردادی تلاش خواهیم کرد وابستگی 
به واردات نهاده های دامی را کاهش دهیم و تا 50 درصد این نهاده ها را در داخل کشور 
تولید کنیم.  وی افزود: ظرفیت های بسیار خوبی در حوزه کشاورزی داریم که می تواند 
منجر به افزایش تولید نهاده های دامی در کشور شود و به این ترتیب برخی نگرانی ها در 

تامین آن کاهش پیدا کند.

وزیر جهاد کشاورزی اعلام کرد؛

تامین کالا های اساسی بدون مشکل تا پایان سال
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بهترین ساعات روز برای صرف وعده های غذایی متخصص تغذیه تاکید کرد؛

بدغذایی کودکان عامل خطر است
یک متخصص تغذیه گفت: بستی حاوی شکر و چربی زیادی است و نباید به 
عنوان جایگزین شیر و لبنیات به خصوص در کودکانی که مستعد اضافه وزن و 

چاقی هستند، استفاده شود.
گلبن سهراب، با اشاره به اینکه بهتر است غلات سبوس دار جایگزین انواع 
تصفیه شده آن شود، افزود: سبوس غلات حاوی مقدار زیادی از انواع ویتامین ها 
و املاح است و جایگزین کردن آنها به جای انواع تصفیه شده علاوه بر اینکه به 
تأمین این عناصر که ضروری برای سلامت و رشد کودکان هستند کمک می کند در 
پیشگیری از چاقی هم مؤثر است، غلات تصفیه نشده )سبوس دار( باعث افزایش 

احساس سیری در کودکان می شوند و جلوی پرخوری آنها را می گیرند.
وی با بیان اینکه متغیرهای خانوادگی بر چاقی کودکان مؤثر است ادامه داد: 
کودکانی که والدینشان چاق هستند خطر بیشتری برای ابتلاء به چاقی دارند 
همچنین چاقی بیشترین شیوع را در میان تک فرزندان و کمترین شیوع را در میان 

کودکان خانواده های شلوغ دارد.
سهراب گفت: در کودکان به خصوص سنین پیش دبستان والدین و خواهر و 
برادرهای بزرگ تر بیشترین نقش را در شکل گیری الگوهای غذایی دارند چرا که 
غذا خوردن در کنار خانواده از موارد بسیار مهم و تأثیر گذار در ایجاد آرامش و شکل 

گیری عادات غذایی صحیح در کودکان است.
این متخصص تغذیه با بیان اینکه محیطی که غذا در آن صرف می شود تأثیر 
زیادی بر اشتها و روند رشد کودک دارد، خاطرنشان کرد: محیط مناسب برای 
صرف غذا باید به دور از استرس و نزاع های خانوادگی و همراه با آرامش و محبت 
اعضای خانواده باشد چرا که بدغذایی کودک و یا پرخوری های ناشی از استرس 
خود می تواند یک عامل خطر باشد، والدین برای آنکه کودک غذا بخورد کمتر 
سختگیری می کنند و به عنوان مثال به کودک اجازه می دهند از غذاهای پرکالری 
که ارزش غذایی کمتری دارند )مانند سیب زمینی سرخ شده، پیتزا و…( به دفعات 
زیاد استفاده نمایند یا برای انکه کودک تشویق به خوردن شود اجازه می دهند کنار 
غذا از انواع نوشابه های صنعتی استفاده کند که خود این موضوع می تواند دلیل 

مهمی برای چاقی کودکان باشد.
وی گفت: والدین به این نکته نیز توجه داشته باشند که زیاده روی در مصرف 

غذاهای سالم نیز می تواند باعث ایجاد اضافه وزن و چاقی در کودکان شود.
تأثیر همسالان بر روند رشد یکی دیگر از مواردی بود که عضو هیئت علمی 
دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی به آن اشاره کرد و گفت: همچنان که کودک 
بزرگ تر می شود دنیای او نیز بزرگ تر می شود و ارتباطات اجتماعی او نیز مهم تر 
می شود، با افزایش سن تأثیر دوستان افزایش یافته و بر انتخاب غذا و طرز نگرش 

کودک تأثیر می گذارد.
سهراب، اهمیت خواب کافی برای پیشگیری از اضافه وزن و چاقی مورد توجه 
قرار داد و افزود: مطالعات نشان داده کودکانی که به اندازه کافی می خوابند، کمتر 

مبتلا به چاقی می شوند.

اگرچه هیچ جایگزینی برای درمان دارویی وجود ندارد؛ اما داروهای طبیعی 
می توانند به مبارزه با علائم پسوریازیس و کاهش سوزش آن کمک کنند. اگر 
می خواهید بهترین راهکارهای خانگی درمان پسوریازیس را بدانید این مطلب را 

بخوانید.
پسوریازیس یکی از شایع ترین  بیماری های مزمن پوستی است. از این رو، درمان 
این عارضه شامل راهکارهایی برای تسکین علائم می شود زیرا تاکنون هیچ درمان 

قطعی برای پسوریازیس پیدا نشده است.
پسوریازیس یک بیماری پوستی غیرمُسری است که به واسطه ی نقص در سیستم 
ایمنی به وجود می آید و معمولا افراد یازده تا چهل و پنج ساله به آن دچار می شوند.
ویژگی های پسوریازیس شامل پوسته اندازی مداوم، التهاب، قرمزی و همچنین 
احساس داغی در ناحیه مورد نظر می شود. این عارضه می تواند در هر قسمتی از 

بدن ایجاد شود اما در ناحیه آرنج ها، زانوها و پوست سر شایع تر است.
هرچند درمان قطعی برای پسوریازیس وجود ندارد؛ اما راهکارهای متعددی برای 
کاهش علائم آن وجود دارند. در واقع مواد طبیعی وجود دارند که می توانند در کنار 

درمان پزشکی، احساس سوزش و التهاب را کاهش دهند.
درمان های طبیعی برای پسوریازیس

مواد طبیعی که از آن ها خواهیم گفت کمک می کنند علائم پسوریازیس خود را 
تا حدودی درمان کرده و خصوصا احساس خارش، ناراحتی  و التهاب را تسکین 

دهید.

آرد جو دو سر
جو )به هر شکل آن( دارای خواص ضدالتهابی است، بنابراین گفته می شود 
که استفاده ی موضعی از آرد جو یکی از بهترین راهکارها برای تسکین علائم 
پسوریازیس می باشد. با توجه به اینکه آرد جو دوسر بافت نرمی دارد، به راحتی 

قابل استفاده بوده و نرم کننده است.
شما به یک فنجان آرد جو و دو فنجان آب نیاز دارید. 

ابتدا آرد را به آب در حال جوش اضافه کرده و اجازه دهید دو دقیقه روی حرارت 
ملایم بماند. 

سپس آن را در تشتی ریخته، صبر کنید تا داغی آن برود و ناحیه دچار پسوریازیس 
را کاملا در آن قرار دهید. 

پانزده دقیقه صبر کرده و سپس با آب بشویید.
ضماد آووکادو و بابونه

اسیدهای چرب موجود در آووکادو برای پوست بسیار تغذیه کننده بوده و خاصیت 
ضدالتهابی دارند. بنابراین برای تولید رطوبت بیشتر برای پوست مناسب بوده و 

همزمان پسوریازیس را نیز تسکین می دهند.
شما به یک عدد آووکادو رسیده، نصف فنجان آب و یک قاشق غذاخوری بابونه 

نیاز دارید.
بابونه و پالپ آووکادو را در مخلوط کن ریخته و ترکیب یکنواختی درست کنید، 
سپس آن را روی قسمت های مورد نظر گذاشته و اجازه دهید بیست دقیقه بماند. 

سپس با آب گرم بشویید و با حوله ای نرم خشک کنید. 
این کار را دو تا سه بار در هفته انجام دهید.
بابونه

استفاده از تونیک یا ماسک بابونه نیز برای تسکین علائم پسوریازیس مفید است 
زیرا گیاه بابونه خاصیت ضدالتهابی داشته و ضددرد است.

تهیه تونیک ساده تر است و برای همین انتخاب معمول تری است. 
برای تهیه تونیک بابونه فقط کافیست آن را کمی بجوشانید و سپس در یک بطری 

اسپری بریزید و روی ناحیه مورد نظر اسپری کنید.
روغن زیتون گرم

روغن زیتون یک منبع طبیعی از اسیدهای چرب ضروری و آنتی اکسیدان هاست 
که ظاهر پوست را بهتر می کنند. این ویژگی ها می توانند خشکی پوست را برطرف 
کرده و به حذف سلول های مرده پوست کمک کنند و ضمنا احساس سوزش را 

کاهش دهند. 
همچنین اگر پسوریازیس در ناحیه پوست سر باشد، روغن زیتون گرم بهترین 
راهکار طبیعیِ توصیه شده است.  شما به سه قاشق غذاخوری روغن زیتون نیاز 
دارید.  ابتدا روغن زیتون را در ظرفی گرم کنید، وقتی به دمای قابل تحملی رسید، 
پوست سر را با آن ماساژ بدهید. سپس اجازه دهید 20 دقیقه بماند و با شامپوی 

معمولی بشویید. 
این کار را هفته ای دو تا سه بار انجام دهید.

ژل آلوئه ورا
گیاه آلوئه ورا حاوی ژلاتینی است که خاصیت ضدالتهابی و آرام کنندگی دارد 
و ضمنا مرطوب کننده ی خوبی است. از همه مهمتر، این ماده طبیعی می تواند 
پروسه ی التیام زخم ها و سوختگی ها و دیگر مشکلات پوستی را سرعت بخشد. 

آلوئه ورا، پوسته اندازی و قرمزی ناشی از پسوریازیس را کاهش می دهد.
شما به دو قاشق غذاخوری ژل آلوئه ورا و یک قاشق چای خوری روغن نارگیل نیاز 

دارید. 
ابتدا ژل آلوئه ورا را با مقدار کمی روغن نارگیل ترکیب کرده و به قسمت مورد نظر 

بزنید، سپس اجازه دهید پوستتان این ترکیب را خوب جذب کند. 
این کار را روزی دو بار انجام دهید.

روغن گل همیشه بهار کوهی
و  ضدعفونی کنندگی  خاصیت  نیز  کوهی  بهار  همیشه  گل  همان  یا  آرنیکا 

ضدالتهابی قوی دارد و می تواند برای پوست مفید باشد. 
شما به نصف فنجان روغن زیتون، شش قاشق غذاخوری گل همیشه بهار و یک 

ظرف تیره دردار نیاز دارید. 
ابتدا روغن را گرم کرده و سپس گل همیشه بهار را به آن اضافه کنید و به مدت سه 

دقیقه روی حرارت ملایم بگذارید.
سپس ظرف را از روی حرارت بردارید و در ظرف تیره و دردار ریخته و تا یک هفته 

نگه دارید. 
بعد از یک هفته، ترکیب را صاف کنید تا گل ها جدا شوند، حالا می توانید آن را 

به پوستتان بزنید. 
این کار را هر روز پیش از خوب انجام دهید.

آیا می توانید پسوریازیس را فقط با این راهکارها درمان کنید؟
نباید جایگزین درمان های تجویزی پزشک  این راهکارها  نکنید که  فراموش 
شوند. به هر حال راهکارهای طبیعی می توانند مکمل درمان های پزشکی باشند 
به این شرط که پزشک  اجازه بدهد. علاوه بر عمل کردن به دستورات پزشک، لازم 
است سبک زندگی سالمی داشته باشید تا سلامتی و تندرستی، اساس زندگی 

روزمره تان باشد.

شش درمان طبیعی ساده برای پسوریازیس؛

از پیری زودرس پیشگیری کنید؛چگونه علائم پسوریازیس را تسکین دهید؟

با این راه های ساده جوان تر به نظر برسید

بعد از پاندمی استرس برانگیز کرونا شاید احساس کنید چند سال پیر شده اید. 
به هر حال چندان عجیب نیست که بعد از مدت های طولانی در خانه ماندن، 
فاصله های اجتماعی و محروم شدن از خیلی از فعالیت های و تفریح ها احساس 
کنید پیرتر از سنتان به نظر می رسید. اما ناامید نباشید؛ شما می توانید باز هم 

احساس جوانی کنید، حتی شاید بیشتر از قبل.
شما نمی توانید ژنتیکتان را تغییر بدهید؛ اما می توانید دیگر فاکتورهایی را که 

کمک می کنند جوان تر بمانید کنترل نمایید.
زیاد در معرض نور آفتاب نباشید

طولانی مدت در معرض تابش خورشید قرار گرفتن، شایع ترین فاکتور محیطی 
است که بر پیر شدن پوست اثر می گذارد. از دست رفتن کلاژن، واضح ترین دلیل 
پیر شدن پوست است. چین و چروک ها و تغییر رنگدانه های پوست مستقیما با 
اثر نور خورشید با پوست ارتباط دارند. تنها کاری که از این جهت می توانید انجام 
دهید این است که تا حد امکان در معرض نور خورشید نباشید. از ضدآفتاب 

استفاده کنید تا پرتوهای مضر کمتر به پوستتان برسند.
تا حد امکان استرستان را کنترل کنید

استرس نیز می تواند باعث شود مسن تر به نظر برسید. روش های آرام سازی و 
ریلکسیشن مانند تنفس عمیق و مدیتیشن می توانند استرستان را کم کنند.

تاثیر متقابل بین ذهن، هیجان و بدن مدت هاست که شناخته شده است. 
امروزه تکنیک های ریلکسیشن زیادی وجود دارند که می توانید آن ها را فرا بگیرید 
و با کمکشان استرستان را کاهش دهید، فشار خونتان را پایین بیاورید و از خیلی 
از ناراحتی های جسمی تان نیز رها شوید. این تکنیک ها شامل یوگا، مدیتیشن، 

آروماتراپی، هیدروتراپی و ... می شوند.
شب ها خوب بخوابید و برنامه ی خواب منظمی داشته باشید

در مطالعه ای از افراد سالم بزرگسال یک بار بعد از هشت ساعت خواب و یک بار 
بعد از یک شب بدخوابی و کسر خواب عکس گرفته شد. از دیگر افراد خواسته شد 
به میزان جذابیت و زیبایی این افراد امتیاز بدهند. افراد وقتی که بعد از کسر خواب 
از آن ها عکس گرفته شد امتیازات کمتری در مقایسه با عکسی که بعد از هشت 
ساعت خواب از آن ها گرفته شد کسب کردند. خواب خوب شبانه نه فقط برای 

جسم و بدنتان خوب است بلکه جذابیتتان را نیز افزایش می دهد.
خواب خوب شب می تواند اثر شگفت انگیزی بر ظاهر و زیبایی تان بگذارد. 
صورت شما وقتی که در خواب هستید ریلکس و آرام است و این کمک می کند 
خطوط ریز صورتتان نیز عمق کمتری داشته باشند. توصیه شده است هر شب 
هشت ساعت بخوابید. شما می توانید الگوهای خوابتان را تنظیم کنید؛ حداقل 
یک ربع قبل از خواب برای خوابیدن آماده شوید، مثلا سراغ موبایل و کامپیوتر 
نروید و این ابزار را به اتاق خوابتان راه ندهید. می توانید مطالعه کنید، به یک 
موسیقی آرامش بخش گوش بدهید یا دوش آب گرم بگیرید. هر الگویی که انتخاب 
می کنید هر شب انجامش دهید تا بدنتان به این الگوی منظم خواب عادت کند 
و این سیگنال را دریافت کند که وقت خواب است. استفاده از موبایل و تماشای 

تلویزیون و ...، فعالیت هایی هستند که می توانند مغزتان را بیدار نگه دارند.
تغذیه ی سالم تری داشته باشید

خوردن غذاهای سالم خصوصا رژیم های غذایی سرشار از میوه ها و سبزی ها 
از هر جهت به نفع شماست. آنتی اکسیدان های موجود در این غذاها می توانند 
آسیب ناشی از رادیکال های آزاد و آلاینده ها به پوست را کاهش دهند. سعی کنید 
گوشت قرمز را در حد اعتدال مصرف کنید. تحقیقات زیادی نشان داده رژیم 

غذایی مدیترانه ای روش بسیار سالمی برای تغذیه است.
فراموش نکنید که مرطوب کننده بزنید

مرطوب کردن پوست خیلی مهم است. پوست خشک، مات و بی حال  به نظر 
می رسد. هر روز مرطوب کننده به پوستتان بزنید، خصوصا در فصل زمستان. یک 
مرطوب کننده حاوی رتینوئید در ترکیب با یک پاک کننده مناسب پوست کمک 
می کند شاداب به نظر برسید. کرم های مرطوب کننده که پپتید دارند معمولا برای 

انواع پوست مناسب اند.
می توانید از روش های کم تهاجمی برای جوانسازی پوست استفاده کنید

روش های بسیار کم تهاجمی برای بازیابی طراوت پوست وجود دارند: بوتاکس 
برای کاهش فعالیت زیاد عضله که ایجاد چین و چروک می کند، یا فیلرها برای 
جایگزین کردن چربی های از دست رفته پوست در صورت مناسب اند. کاهش 

چربی پوست، فرایندی طبیعی از افزایش سن است.
در استفاده از روش های کم تهاجمی برای جوانسازی پوست موارد زیر را مدنظر 

داشته باشید: . توقعاتتان واقعی باشد . پزشک متبحری را انتخاب کنید
. زمان مناسبی را برای این کار انتخاب کنید . ریسک های احتمالی را دست کم 

نگیرید . برای ریکاوری صبور باشید . گزینه های غیرجراحی را انتخاب کنید
سیگار نکشید

سیگار کشیدن فاکتوری شناخته شده و ثابت شده در پیری زودرس پوست 
است. بهتر است کلا از مصرف تنباکو به هر نوع آن اجتناب کنید.

ورزش کنید
روزانه 15 تا 20 دقیقه ورزش کنید. ورزش با افزایش جریان خون به تغذیه ی بهتر 
سلول های پوست کمک کرده و آن ها را سالم و شاداب نگه می دارد. جریان خون 
بهتر باعث می شود اکسیژن بهتری هم به سلول های پوست رسیده و ضایعات 
سلولی زودتر دفع شوند. همچنین وقتی عرق می کنید، منافذ پوستتان باز شده 

و موادی که در آن ها تجمع یافته دفع می شوند.
لبخند زدن را فراموش نکنید

شاید مهم ترین کاری که می توانید برای جوان تر به نظر رسیدن تان انجام دهید، 
لبخند زدن باشد. لبخند زدن باعث می شود از تعداد چین و چروک هایی که در 
صورت ظاهر می شوند به مرور کاسته شود. لبخند زدن شما را شادتر می کند به 
شما انرژی بیشتری می دهد. یک رویکرد شادتر و مثبت تر تشویق تان می کند 
عادت های غذایی سالم تری در پیش بگیرید و بیشتر ورزش کنید، و البته تحمل 

این پاندمی هم برایتان راحت تر می  شود!

یک متخصص تغذیه مطرح کرد؛

شایع ترین دلایل اضافه وزن کودکان
یک متخصص تغذیه با اشاره به اینکه چاقی کودک ممکن است دلایل مختلفی 
داشته باشد، گفت: یکی از شابع ترین دلایل اضافه وزن در کودکان سبک غلط 
زندگی، کم  تحرکی و پرخوری است. گلبن سهراب با اشاره به ساده ترین روش برای 
ارزیابی وضعیت چاقی کودکان، اندازه گیری قد و وزن با استفاده از ابزار مناسب 
)قد سنج و ترازوی استاندارد( و مقایسه آن با نمودارهای استاندارد رشد کودکان 
است، اظهار کرد: بهترین شاخص برای ارزیابی وزن کودکان توجه به نمایه توده 
بدنی یا Body mass index (BMI( است. عضو هیئت علمی دانشگاه علوم 
پزشکی شهید بهشتی، توضیحاتی درباره مشکلاتی که در اثر اضافه وزن و چاقی 
در کودکان ایجاد می شوند ارائه داد و گفت: مشکلات مرتبط با سلامت جسم اولین 
مسئله ای است که کودکان دچار اضافه وزن با آن روبرو هستند، افزایش میزان 
ابتلاء به بیماری های مزمن متعدد شامل بیماری های قلبی و عروقی، دیابت نوع 
2، پرفشاری خون، افزایش چربی های خون، بیماری های کبدی و بیماری های 
تنفسی از جمله این مشکلات است. آسیب به سلامت روان از دیگر مواردی بود 
که وی به آن اشاره کرد و افزود: مواردی مانند اضطراب، افسردگی، عدم پذیرش 
توسط همسالان، اعتماد به نفس پایین و موفقیت های تحصیلی کمتر در کودکان و 

نوجوانانی که مبتلا به اضافه وزن یا چاقی هستند بیشتر مشاهده می شود.
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رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم:

طرح های بزرگ کشاورزی امسال
 به بهره برداری می رسد

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم، گفت: براساس برنامه تدوین شده، 
طی  آن  به  وابسته  بخش های  و  کشاورزی  حوزه  در  اقتصادی  بزرگ  طرح های 

سال جاری در قم به بهره برداری خواهد رسید.
عباس پورمیدانی بیان کرد: برای تکمیل طرح های مورد نظر که تاثیر بسزایی در 
افزایش سطح تولید محصولات کشاورزی قم خواهد داشت، درکنار اعتبارات دولتی، 

از سرمایه گذاری بخش خصوصی به نحو مطلوب استفاده خواهد شد.
وی همچنین افزود:  با بهره برداری از طرح های مورد نظر، فرصت های متعدد 
شغلی در بخش کشاورزی قم به وجود خواهد آمد و تعداد قابل توجهی از افراد دارای 
مدرک دانشگاهی در حوزه کشاورزی، خواهند توانست در زمینه های مرتبط با 

تحصیلات خود فعالیت کنند.
وی ادامه داد: ایجاد واحدهای پرورش انواع ماهیان خوراکی و زینتی، احداث 
واحدهای پرورش دام و طیور، اجرای گسترده سامانه های نوین آبیاری و ایجاد 
جمله  از  کیفی  استانداردهای  بالاترین  رعایت  با  محصولات  فرآوری  واحدهای 

طرح های مهم مورد توجه سازمان جهاد کشاورزی قم در سال جاری است.
پورمیدانی گفت: کشاورزی قم با سرعت به سمت تحول و استفاده از جدیدترین 
روش های علمی برای افزایش سطح تولید محصولات پیش می رود و در همین 
راستا هر سال در مناسبت های مختلف به ویژه هفته دولت و دهه مبارک فجر شاهد 
به بهره برداری رسیدن تعداد قابل توجهی از طرح های بزرگ تولیدی در این بخش 

مهم اقتصادی استان هستیم.
وی همچنین با اشاره به نقش مهم واحدهای فرآوری محصولات کشاورزی در 
افزایش درآمدزایی این بخش، بیان کرد: فرآوری محصولات کشاورزی علاوه بر ارتقا 

تولید و اشتغال، موجب کاهش تلفات تولید و زیان های ناشی از آن  نیز می شود.
 

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم:

احداث پست ۴۰۰ کیلوولت از ضروریات 
استان قم است

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم تامین زیرساخت های فوق توزیع 
و احداث پست 400 کیلوولت در استان قم را از ضروریات این استان برشمرد  و 
 CHP استفاده از نیروگاه های تجدیدپذیر به ویژه خورشیدی و همچنین نیروگاه های

را دو رهیافت مقابله با خاموشی های ناشی از کمبود تولید برق دانست.
مهندس "مهدی آهنین پنجه" در نشستی که با حضور دکتر احمد امیرآبادی 
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی و به منظور بررسی مشکلات آب و برق 
استان برگزار شد در سخنانی به ارائه گزارشی از فعالیت شرکت توزیع برق در راستای 
تاب آوری شبکه در سطح شهر و بخش های استان  و  قابلیت اطمینان  افزایش 
پرداخت وخاطرنشان کرد: 36 درصد از مصرف برق در استان قم مربوط به بخش 
خانگی است و صنعت 30 درصد ، کشاورزی 13 درصد ،تجاری و سایر مصارف 
10 درصد و بخش های عمومی نیز 10 درصد به خود اختصاص داده اند و مابقی 

مصارف نیز مربوط به روشنایی معابر است.
مهندس آهنین پنجه با بیان این مطلب که طول شبکه برق در استان قم افزون 
بر 8 هزار کیلومتر است، افزود: طول شبکه فشار متوسط در استان بالغ بر 4100 

کیلومتر و شبکه فشار ضعیف نیز به طول 3900 کیلومتر است.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم تصریح کرد: به  منظور  افزایش 
قابلیت اطمینان و پایداری شبکه انتقال برق  و با توجه به رشد مصرف در فصول گرم 
سال و لزوم کاهش خاموشی ها ،احداث پست  400 کیلوولت در استان قم ضروری 
است. وی در ادامه به افزایش بار و  قدیمی بودن شبکه در شهرستان کهک اشاره 
کرد و اظهار داشت:افزایش بیش از پیش بار و همچنین تقاضا از یکسو و قدیمی 
و طولانی بودن خطوط تغذیه کننده شهرستان کهک از سوی دیگر ، احداث یک 
دستگاه پست فوق توزیع و یا احداث نیروگاه تولید پراکنده در این شهرستان  ضروری 

است.
وی در ادامه رفع مشکلات و نیاز مصرف برق به ویژه در شهرستان کهک را یادآور 
شد و  ابراز امیدواری کرد: به همت و تلاش برق منطقه ای تهران و حمایت های 
استان مشکلات بخش فوق توزیع در قم برطرف می شود. دکتر احمد امیرآبادی 
فراهانی نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی ضمن تاکید بر لزوم پیگیری 
تامین زیرساخت های لازم در بخش صنعت برق در استان قم خواستار کاهش و 

توقف خاموشی های ناشی از کمبود تولید برق در بخش خانگی شد.

معاون حقوق عامه دادستانی قم تاکید کرد:

نظارت مستمر بر تامین و ذخیره و توزیع 
اقلام دارویی و تجهیزات درمانی

معاون حقوق عامه دادستانی قم با تاکید بر ساماندهی و نظارت دقیق و مستمر 
بر تامین و ذخیره و توزیع متناسب اقلام دارویی و سایر تجهیزات لازم درمانی در 
مراکز درمانی خواستار تسریع در تأمین و تجهیز تخت های بیمارستانی با دستگاه 
اکسیژن، کنترل بازارهای غیرقانونی فروش دارو، انعکاس سریع مشکلات کمبود 

داروها و سایر اقلام و تجهیزات لازم درمانی به وزارت بهداشت و درمان شد.
سلطانی صبح روز پنجشنبه در جلسه کارگروه ویژه بررسی مشکلات دارویی مربوط 
به بیماران مبتلا به کرونا بر ضرورت تشکیل تیم بازرسی مجرب و کارآمد متشکل 
از دادستانی و نهادهای مذکور به منظور بازرسی از وضعیت تأمین و توزیع دارو در 
داروخانه ها و مراکز درمانی، نظارت و کنترل بر ذخیره اقلام دارویی و اکسیژن در 
بیمارستان ها و نحوه رسیدگی و درمان بیماران  کرونایی تاکید کرد. وی  با اشاره به 
وصول گزارش هایی مبنی بر کمبود دارو و اکسیژن در سطح استان و تخلفات برخی 
داروخانه ها و مراکز درمانی در توزیع دارو و کوتاهی در پذیرش و رسیدگی به بیماران 
تصریح کرد: تمام ظرفیت های استان باید به کار گرفته شود و در قسمت هایی که 
کمبود و نقص مشاهده میشود در اسرع وقت مشکل یا بحران را باید مدیریت و 
برطرف نمود و چنانچه تخلفاتی صورت گیرد قطعا در خصوص افراد خاطی پرونده 
قضایی تشکیل گردیده و برخورد قاطع صورت خواهد گرفت. سلطانی در ادامه با 
تاکید بر ساماندهی و نظارت دقیق و مستمر بر تامین و ذخیره و توزیع متناسب اقلام 
دارویی و سایر تجهیزات لازم درمانی در مراکز درمانی خواستار تسریع در تأمین و 
تجهیز تخت های بیمارستانی با دستگاه اکسیژن، کنترل بازارهای غیرقانونی فروش 
دارو، انعکاس سریع مشکلات کمبود داروها و سایر اقلام و تجهیزات لازم درمانی 
به وزارت بهداشت و درمان شد. این مقام قضایی با ذکر این موضوع که عادی 
انگاری باعث به خطرافتادن جان افراد می شود خاطرنشان کرد: جان باختن هر 
بیمار کرونایی علاوه بر هزینه های جبران ناپذیر روحی و روانی برای خانواده های 
ایشان بر دیگران و جامعه نیز اثرات مخرب خواهد گذاشت و در این خصوص همه ما 
مسئول خواهیم بود. در این جلسه پس از تبادل نظر و ارائه گزارش ها و راهکارهای 
رفع بحران در استان در زمینه وضعیت دارو و درمان بیماران کرونایی مقرر شد تیم 
بازرسی کارگروه مذکور تشکیل و نسبت به انجام بازرسی و نظارت بر مراکز درمانی و 

داروخانه ها اقدام و گزارش عملکرد آن به دادستانی ارائه و اعلام گردد.
 

مدیرگروه تبلیغی رشد دفتر تبلیغات اسلامی خبرداد؛

حضور فعال گروه تبلیغی رشد 
در بیمارستان های کرونایی 

مدیرگروه تبلیغی رشد دفتر تبلیغات اسلامی گفت:پیروتاکید رهبرمعظم انقلاب 
درخصوص همکاری تمامی نهادها درروندکاهش شیوع ویروس کرونا در موج پنجم، 

گروه تبلیغی رشد با تمام توان وارد میدان شده است.
حجت الاسلام حسنعلی خوئینی با اشاره به حضور فعال اعضای این گروه در 
بیمارستان های کرونایی شهر قم گفت: پیرو تأکید رهبر معظم انقلاب در خصوص 
همکاری تمامی نهادها در روند کاهش شیوع ویروس کرونا در موج پنجم، گروه 
تبلیغی رشد با تمام توان وارد میدان شده است و تا ریشه کن شدن این ویروس در 

کنار کادر درمان و مردم عزیز خواهد ماند.

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم :

تصفیه خانه آب قم ۱۶ شهریورماه
 وارد مدار می شود

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم گفت: تصفیه خانه جدید آب شرب قم با ظرفیت 
تصفیه 6 هزار و 700 لیتر درثانیه 16 شهریورماه راه اندازی و وارد مدار می شود، و 
برای وصل کردن اتصال های این طرح، آب شهر قم احتمالا به مدت 24 تا 48 ساعت 

قطع خواهدشد.
علی اصغری روز چهارشنبه درجلسه ستاد پیشگیری، هماهنگی و فرماندهی 
عملیات پاسخ به بحران درتالار کرامت استانداری اظهار داشت: حدود 2 ماه پیش 
افتتاح این طرح دردستور کار بود، ولی با توجه به شرایط گرمی هوا و مصارف استان 
آن را به تاخیر انداختیم، پیشنهاد ما این است که این اقدام برای هفته آینده صورت 

بگیرد.
وی با بیان اینکه برای افتتاح طرح مذکور 48 ساعت قطعی آب خواهیم داشت، 

تصریح کرد: میزان مخازنی که پیش بینی شده پاسخگوی این قطعی است.
اصغری با اشاره  به اینکه برای احداث این طرح 2 برابر ظرفیت آبی که مورد نیاز 
استان است را پیش بینی کردیم گفت: دراین طرح از آخرین تکنولوژی های روز دنیا 

استفاده، و بالغ بر هزار و 100 میلیارد ریال نیز هزینه شده است.
وی ادامه داد: این طرح در 2 مرحله پیش بینی شده که ظرفیت مرحله نخست آن 
حدود سه هزار و 300 لیتر درثانیه است و این حجم از آب، به لحاظ تامین آب تصفیه 

شده چشم انداز روشنی را پیش روی استان قرار می دهد.
اصغری همچنین با بیان اینکه شرکت آب منطقه ای استان با توجه به کاهش سه یا 
چهار درجه ای دمای هوا، برای ساعت 6 روز چهاردهم شهریورماه، برقراری اتصال 
آب این تصفیه خانه را پیش بینی کرده است، گفت: درخواست شرکت آب و فاضلاب 
این است که این اقدام را 48 ساعت به تاخیر بیندازیم و روز شانزدهم شهریورماه 

اتصال را برقرار کنیم.
مدیرعامل آب منطقه ای قم گفت: می توانیم این کار را درحداقل زمان انجام دهیم 

که نیازی به قطعی طولانی مدت آب نباشد.
این مسئول همچنین با اشاره به کاهش ذخایر آبی دراستان گفت: حجم بارندگی 
صورت گرفته درسال جاری 115 میلی متر بوده که نسبت به سال گذشته که 260 

میلی متر بوده، کاهش شدیدی داشته است.
وی با بیان اینکه 80 درصد آب شرب مصرفی در قم از خارج از استان و از 2 سد 
کوچری در استان اصفهان و سد 15 خرداد در استان مرکزی تامین می شود یادآور 
شد: حجم فعلی آب سد کوچری 110 میلیون مترمکب و حجم سد 15 خرداد نیز 

90 میلیون مترمکعب می باشد.
ذخیره آب برای قطعی  24 ساعت فراهم شده است

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب قم نیز دراین جلسه با اشاره به تمهیدهای اتخاذ 
شده برای طرح فوق بیان داشت: برای وصل کردن اتصال های جدید، باید آب شرب 
شهر قطع شود،  برنامه ریزی لازم جهت ذخیره آب به مدت 24 ساعت را فراهم کردیم، 
که با توجه به ذخایر موجود و استفاده از چاه های سطح شهر، علی آباد و سد 15 

خرداد حداکثر آب در زمان قطعی آب سرشاخه ها تامین شود.
علی جان صادق پور با بیان اینکه معاونت هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
برنامه زمان بندی قطعی آب را برای تایید به آبفا ارائه دهد گفت: اطمینان داریم که در 
کمتر از 24 ساعت این طرح به اتمام می رسد، ولی بیمارستان ها و مراکز حساس باید 

تا 48 ساعت ذخیره آب کافی داشته باشند.
وی یادآور شد: با تجربه ای که از قطعی آب در جریان اجرای طرح رفع حادثه و 
تعویض شیرآلات رینگ غربی آب رسانی شهر قم در مهرماه 99 داریم، آب باید در حد 

ضرورت ذخیره شود تا شاهد هدر رفت آن نباشیم.
مدیرعامل آبفای قم همچنین بیان کرد: با توجه به اینکه برای ذخیره آب مورد نیاز، 
از همه منابع آبی استان استفاده و آب های شیرین و شور با هم ادغام شده اند، کیفیت 

آن نیز کاهش پیدا می کند.

معاون خودکفایی و اشتغال کمیته امداد امام )ره( استان قم:

 کمیته امداد و سپاه قم برای اشتغال زایی 
محرومان همکاری می کنند

با هدف  قم گفت:  استان  )ره(  امام  امداد  اشتغال کمیته  و  معاون خودکفایی 
توانمندسازی محرومان و همچنین اشتغال، تفاهم نامه همکاری بین کمیته امداد 

امام )ره( و سپاه علی بن ابیطالب )ع( قم امضا شد.
و  مسکن  اشتغال،  معیشت،  داشت:  اظهار  گفت وگویی  در  مصلح  مهرداد 
فرهنگ سازی ارکان اساسی این نهاد در بخش توانمندسازی مددجویان هستند که 

تفاهم نامه فوق نیز درهمین راستا تنظیم شده است.
 وی با بیان اینکه بسترسازی مناسب برای جهادگران، کارآفرینان و فعالان کسب 
و کار موجب ایجاد فرصت های شغلی و تقویت منزلت اجتماعی محرومان می شود 
تصریح کرد: در این تفاهم نامه تلاش کرده ایم با حمایت همه جانبه از تولید توسط 

نیازمندان، موانع پیش روی آنها را رفع کنیم.
مصلح با اشاره به اینکه متقاضیان نیازمند بیکار مستعد اشتغال بسیجی و اقشار 
نیازمند واجد شرایط دریافت خدمات اشتغال جامعه هدف این تفاهم نامه هستند 
گفت: تحقق اهداف اقتصاد مقاومتی و ارتقا بنیه معیشتی خانواده های نیازمند 
با هم افزایی منابع، امکان ها و ظرفیت های جهادگران و امدادگران 2 نهاد از جمله 

اهداف این تفاهم نامه است.
معاون کمیته امداد قم برنامه ریزی برای توسعه 400 فرصت شغلی و راه اندازی 
طرح های اشتغال خُرد در این تفاهم نامه را مورد توجه قرار داد و گفت: متقاضیان 
واجد شرایط پس از طی کردن مراحل اداری و آموزش های لازم موفق به دریافت 
تسهیلات اشتغال خواهند شد. وی ظرفیت کاریابی برای 200 متقاضی اشتغال 
در این قرارداد را یادآور شد و افزود: با پیش بینی بسته های تشویقی کمیته امداد 
برای کارفرمایان، امیدواریم سطح اشتغال در بین اقشار نیازمند و متقاضیان نیازمند 
بیکار مستعد اشتغال بسیجی در سال جدید افزایش قابل توجهی داشته باشد. 
معاون کمیته امداد قم حمایت از پنج طرح نوآورانه و دانش بنیان نخبگان اشتغال 
و کارآفرینی استان در این تفاهم نامه را خاطرنشان کرد و گفت: با هم افزایی ظرفیت 
نخبگان عرصه اقتصادی و کارآفرینی بسیجی و اقشار نیازمند و مجریان طرح های 
اشتغال فعال در چرخه تولید استان 10 طرح راهبری شغلی نیز شناسایی، هدایت، 
نظارت و ارزیابی خواهند شد. وی با اشاره به تامین و بهسازی فضای کسب و کار و 
توسعه همکاری با جهادگران کارآفرین دراین تفاهم بیان کرد: برای کمک به مجریان 
طرح های اشتغال، برنامه ریزی های لازم برای بازاریابی و فروش محصول های تولیدی 
آنها از طریق بازارچه های موقت محلی و منطقه ای و همچنین فروش مجازی از طریق 

سامانه های باسلام و ایکالا پیش بینی شده است.
  

مدیرکل گمرکات  استان قم:

در آمد کل گمرکات قم 
به ۹۸ میلیارد تومان رسید

 مدیرکل گمرکات استان قم گفت: درآمد کل گمرکات استان از ابتدای سال جاری 
تا پایان مردادماه به 98 میلیارد تومان رسید که این رقم نسبت به مشابه سال گذشته 

21 درصد رشد را نشان می دهد.
اسفندیار دریکوندی بیان کرد: در بخش صادرات مقدار76هزار و 761تن انواع 
کالا از قبیل سرب، انواع هیدروکربن، مفتول مسی، انواع گرانول و کفش و صندل به 
ارزش 76 میلیون دلار به کشورهایی نظیر عراق، افغانستان، امارات، هند، پاکستان و 
ازبکستان صادر شده که در مقایسه با مدت مشابه سال قبل از لحاظ ارزش54 درصد 

و از نظر وزن 101 درصد رشد داشته است.
وی در ادامه با اشاره به عملکرد گمرکات استان در بخش واردات، افزود: طی مدت 
یاد شده مقدار 19هزار و 844تن کالا از قبیل اجزا و قطعات ماشین لباسشویی، اجزا 
و قطعات یخچال، اجزا وقطعات موتور سیکلت و قطعات دوچرخه از کشورهایی نظیر 
چین، هند، ایتالیا، امارات، ترکیه و ژاپن به ارزش 87میلیون دلار از طریق گمرکات 
استان قم به کشور وارد شده است که در مقایسه با مدت مشابه سال قبل از نظر وزن 

هشت درصد و از نظر ارزش یک درصد رشد داشته است.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی روزپنجشنبه  در سفری یکروزه به به شهر مقدس قم با 
علما و مراجع تقلید دیدار و گفت وگو می کند. دراین دیدار ها مراجع  تقلید و علما بررفع 
مشکل بیکاری جوانان و کنترل و مهار تورم وحمایت بیشتر از اقشار نیازمند درجامعه 

تاکید نمودند.
حجت الله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در نخستین برنامه سفر خود با 
حضور در گلزار شهدا، به مقام شامخ شهدای هشت سال دفاع مقدس ادای احترام کرد.

وی در ادامه این سفر در بیت حجت الاسلام والمسلمین شهرستانی حضور یافت و با 
نماینده آیت الله سیستانی در ایران دیدار و گفت وگو کرد.وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
همچنین با حضور در شهرک شکوهیه از مرکز واکسیناسیون کارگران بازدید کرد.دیدار 
با آیت الله نوری همدانی، دیدار با آیت الله علوی گرگانی، دیدار با آیت الله اعرافی مدیر 
حوزه های علمیه، افتتاح مجتمع کارآفرین، شرکت در جلسه خیرین سلامت استان قم 
و دیدار با آیت الله حسینی بوشهری رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، از دیگر 

برنامه های عبدالملکی در سفر به شهر مقدس قم بود.
آیت الله  نوری همدانی:

 مشکل بیکاری باید با برنامه ریزی برطرف شود 
آیت الله حسین نوری همدانی از مراجع تقلید در دیدار حجت الله عبدالملکی وزیر 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی،  گفت: گرانی مساله ای است که مردم از آن رنج می برند و 
باید فکر اساسی برای آن شود، پایین آمدن ارزش پول ملی کشور واقعا تاسف بار است که 
نیاز است برطرف شود.  این مرجع تقلید ، با انتقاد از وضعیت اشتغال و بیکاری بخشی 
از جوانان جویای کار، افزود: خیلی از افراد جامعه از بیکاری به ستوه آمده اند که باید 
با برنامه ریزی برطرف شود. آیت الله نوری همدانی با بیان این که کار برای مردم و قدم 
برداشتن برای حل مشکلات ایشان پاداش فراوانی دارد، اضافه کرد: توجه همه مسئولان 
باید به مردم باشد و مردمی بودن و درک مشکلات آن ها باید یکی از اصلی ترین برنامه های 
مدیران باشد. وی ادامه داد: توجه به بیت المال یکی از موضوعات مهم دیگری است 
که باید در نظر داشته باشید و درعین حال صرفه جویی در بیت المال نیز مورد توجه قرار 
گیرد. به گفته این مرجع تقلید، مسئولان در نظام اسلامی راهنما و الگوی مردم هستند 
و باید در رفتار و کارهای خود به این مهم توجه داشته باشند. آیت الله نوری همدانی ابراز 
کرد: چنانچه عدالت را محور قرار دهید در کارتان موفق خواهید شد چراکه این توصیه 
مولا و پیشوایمان حضرت امیرالمومنین )ع( است. این مرجع تقلید گفت: ایجاد شغل 
یکی از اقدامات مثبت دیگری است و باید سعی کنید برای مردم شغل ایجاد کنید چراکه 
یکی از آفت ها بیکاری است. وی افزود: باید به دنیا نشان دهیم که حکومت اسلامی 

در همه زمینه ها موفق است و برای همه مشکلات راه حل دارد. وی ابراز داشت: نباید 
این مهم را هم فراموش کنیم که دشمنان نظام در کمین هستند که از هر فرصتی برای 
ضربه زدن به کشور بهره بگیرند و نباید زمینه را برای توطئه های آن ها فراهم کنیم. وی 
در بخش دیگری از سخنان خود اظهار کرد: وزیر محترم تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
حافظ قرآن است که مایه مباهات است و مزیت بسیار گهرباری است. آیت الله نوری 
همدانی اضافه کرد: علاوه بر این شما جوان ترین مجموعه دولت هستید که به طور 
حتم می تواند در ادامه راه، این جوانی کمک حالتان باشد، چراکه پیامبر اسلام )ص( نیز 
توصیه به جوان گرایی داشته اند و تاکید داشته اند که به جوان ها نظر مثبت داشته باشید. 
وی افزود:جوان باتقوا از ذخیره های اسلام و نظام اسلامی است که در ادامه مسیر این 
جوانی می تواند کمک حالش باشد. وی خاطرنشان کرد: جدیت در کار مزیت دیگری 
است که شما دارید و این مهم در همان شب رأی اعتماد برای ملت ثابت شد و شما در 

همان شب در وزارتخانه حاضر شدید.
آیت الله علوی گرگانی تاکید کرد؛

بیکاری به عنوان یکی از مشکلات و معضلات بزرگ اجتماعی
آیت الله علوی گرگانی از مراجع تقلید نیز در دیدار با وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی 

گفت: هم اکنون مشکل بیکاری یکی از مشکلات و معضلات بزرگ اجتماعی است.
آیت الله علوی گرگانیبیان داشت : سرمایه بسیاری از امور در کشور موجود است و 
انصاف حکم می کند که این امکانات را در اختیار جوانان قرار دهیم تا زمینه شکوفایی 

استعدادها فراهم شود.
کارهای بر زمین و معطل مانده را به حرکت در بیاورید

وی با بیان اینکه حل مشکل بیکاری باید محور فعالیت های دولتمردان باشد افزود: هم 
اکنون مشکل بیکاری یکی از مشکلات و معضلات بزرگ اجتماعی است و کار چندانی 
برای جوانان در تأثیر اقتصادی کشور وجود ندارد. آیت الله علوی گرگانی ادامه داد: در 
پیشبرد امور نباید امید و اتکا به پروردگار را از دست دهید و کار را باید به امید پیش ببرید 
و با همدلی و همکاری با یکدیگر مشکلات را از میان بردارید این مرجع تقلید با اشاره به 
سرمایه های کشور خاطرنشان کرد: ما سرمایه زیاد داریم و مهم این است که این سرمایه 
ها به درستی به کار گرفته شود و مجموعه مدیران باید به گونه ای تلاش کنند که نفع 
فعالیت های آنها به جوانان برسد. وی در پایان سخنان خود ابراز امیدواریم کرد که در 
وزارت کار کارهایی که بر زمین و معطل مانده است تشخیص داده و به درستی به حرکت 

درآورده شود.
دیدار وزیر تعاون با آیت الله سبحانی

در ادامه دیدار های وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی  با مراجع و علمای قم، حجت الله 
عبدالملکی با حضور در دفتر حضرت آیت الله سبحانی از مراجع عظام تقلید با ایشان 

دیدار و گفت و گو کرد.
خاطر نشان می شود: این دیدار بدون حضور خبرنگار و رسانه ها برگزار شد.

مدیرحوزه های علمیه:یارانه نیازمندان هدفمندتر شود
اقشار آسیب پذیر جامعه نیازمند حمایت های بیشتر هستند

مدیرحوزه های علمیه کشور نیزدردیدار وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی  با تاکید بر 
استفاده از تجربه های موفق در حمایت های بیمه ای و یارانه ای از اقشار آسیب پذیر و 
نیازمند جامعه گفت: باید تدابیری اندیشیده شود تا نیازمندان بصورت دقیق تر در زیر 
چتر بیمه ای و یارانه های حمایتی قرار بگیرند.  آیت الله علیرضا اعرافی ، افزود: باید به 
مشکلات مردم و به ویژه اقشار در معرض آسیب بیش از همیشه توجه شود. وی در 
ادامه با تاکید بر اینکه حوزه های علمیه در حوادث و بلایای طبیعی و بیماری کرونا در 
خدمت مردم و کادر درمان بودند، گفت: ستادهای راهبری اجتماعی حوزه های علمیه 
تعاملات خوبی با نهادها و سازمان ها برای خدمت رسانی بر مردم دارند. وی با اشاره به 
رویکرد پژوهشی کارکردی در حوزه های علمیه بیان کرد: تهیه پژوهش های مورد نیاز 
نظام و دولت در این عرصه عملیاتی شده و تاکنون  100 پرژوهش در این خصوص 
گردآوری شده است. به گفته وی، قم سررشته بسیاری از علوم در ایران و خارج است 
و نهادهای مهمی در این شهر وجود دارد که می توان از توانمندی های آن ها بهره برد، 
همچنین پس از انقلاب اسلامی تحولات مثبت و تاثیرگذاری در حوزه بانوان و بخش 
بین الملل حوزه های علمیه اتفاق افتاده است. مدیرحوزه های علمیه کشور ابراز کرد: 
برای تقویت بعد اجتماعی حوزه های علمیه کارگروه های جهادی این نهاد فعال و حدود 
10 هزار جهادگر حوزوی در آن ساماندهی شده اند. وی در ادامه با بیان اینکه در نظام 
جمهوری اسلامی ایران باید تمام و استعداد خودمان را برای خدمت به مردم بسیج کرده 

و خودمان را محو خدمت و کار کنیم، گفت: مسئولان باید به الگویی خوبی از مدیریت 
انقلابی تبدیل شوند به طوری که عقلانیت را با شجاعت و جسارت همراه کنند که این 
مهم بن بست شکن است. اعرافی با بیان اینکه حوزه های علمیه فروردین ماه سال آینده 
یک صدسالگی خود را تجربه خواهد کرد، بیان داشت: 100 طلبه حوزوی از ایران و بیش 
از 110 ملیت از کشورهای مختلف در قم مشغول به تحصیل حوزوی هستند و 10 هزار 
استاد در نهادهای حوزوی مشغول فعالیت می باشند. وی وجود 300 مرکز حوزوی در قم 
را از ظرفیت علمی بالای این شهر دانست و گفت: قم رتبه اول کشور در علوم اسلامی را 

داراست و بیش از 100 مجله علمی مجوز انتشار حوزوی را کسب کرده اند.
رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم:

تغییر ساختارها در همه ارکان دولت باید عملیاتی شود
 رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم  نیز شامگاه پنجشنبه در دیدار با حجت الله 
عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی دگفت: در کنار کارهای روزمره دولتمردان 
کارگروه های مختلف ساختار  ایجاد  با  و  بپردازند  به مشکلات ساختاری کشور  باید 
صحیحی در ارکان مختلف دولت ایجاد کنند.  آیت الله سیدهاشم حسینی بوشهری 
افزود: دولت باید با ایجاد کارگروه های مختلف ساختار صحیحی در ارکان مختلف دولت 
ایجاد کند. رییس شورای  عالی جامعه مدرسین با بیان اینکه اگر این ساختارها را اصلاح 
کنید یک ریل گذاری مناسبی برای دولت های آینده ایجاد کرده اید، ادامه داد: سرمایه 
ما مردم است و انقلاب در صورتی ماندگار است که مردم را در کنار خودش داشته باشد. 
عضو مجلس خبرگان رهبری اضافه کرد: دشمنان به دنبال فاصله انداختن بین مردم و 
مسئولان است و اگر این کار را بتواند محقق کند بدون شلیک گلوله کشور را تصاحب 
کرده است. وی با بیان این که تصاحب فکر و اندیشه مردم هدف اصلی دشمنان نظام 
است، بیان داشت: برنامه ریزی های مختلفی در این زمینه صورت گرفته است که باید 
با آن مقابله کرد. وی تصریح کرد: رهبری های داهیانه رهبری و حضور مردم در صحنه 
همواره دشمنان را شکست داده است به همین علت تنها خطری که کشور را تهدید 

می کند تصاحب فکر و اندیشه مردم است.
حسینی بوشهری با اشاره به آمادگی حوزه های علمیه برای همکاری با دولت سیزدهم، 
خاطرنشان کرد: حوزه های علمیه همواره در کنار مردم و مسئولان است و این مهم 
در شیوع بیماری کرونا کاملًا مشهود است چرا که روحانیون در کنار کادر درمان به 

خدمت رسانی به مردم و بیماران پرداختند که انصافاً جهاد کردند.
نماینده آیت الله سیستانی در ایران:

باید در علوم مختلف به نخبگان و جوانان اعتماد کرد 

نماینده آیت الله سیستانی از مراجع تقلید در ایران نیز دردیدار وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی، توجه به بازار کشور عراق را مورد توجه قرار داد و گفت: ایران می تواند با 
برنامه ریزی مناسب صادرات خوبی به این کشور داشته باشد.   حجت الاسلام والمسلمین 
سید جواد شهرستانی روز پنجشنبه در دیدار حجت الله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی در قم،  توجه به صادرات را مهم دانست و بیان کرد: در صادرات باید به بسته 
بندی و کیفیت محصولات توجه کرد به عنوان مثال از صادرات زعفران می توان 350 
میلیون دلار درآمد ارزی داشت، اما این محصول به کشورهای خارجی صادر می شود 
و با بسته بندی مجدد در اختیار مردم جهان قرار می گیرد که مایه تاسف دارد. نماینده 
آیت الله سیستانی در ایران، توجه به نخبگان را مهم برشمرد و ابراز داشت: نیاز است که در 
علوم مختلف به نخبگان و جوانان اعتماد کرد تا بتوانیم در زمینه های مختلف به پیشرفت 

و توسعه برسیم.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:

توصیه ها و دغدغه های مراجع تقلیدعملیاتی می شود
 وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی روز پنجشنبه در حاشیه سفر به قم در جمع خبرنگاران با 
اشاره به سفر به قم و دیدار با تنی چند از علمای حوزه علمیه، گفت:مراجع تقلید به دلیل 
ارتباط عمیقی که با مردم دارند نسبت به درد و رنج بیکاری و اشتغال جامعه حساسیت 
و نگرانی زیادی دارند و نسبت به رفع این چالش ها در دولت سیزدهم تاکید کردند.  
حجت الله عبدالملکی  ، افزود: کابینه سیزدهم اولین دولت در گام دوم انقلاب اسلام 
و به سرعت به سوی تمدن نوین اسلامی حرکت خواهد کرد و رهبران این حرکت علما و 
مراجع تقلید خواهند بود. وی با اشاره به اهمیت عملیاتی شدن توصیه ها و دغدغه های 
مراجع تقلید، ادامه داد: منویات و توصیه های مراجع تقلید برآمده از فرهنگ و معارف 
اصیل اسلامی است که باید به آنها عمل شود. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: در 
دولت سیزدهم ارتباط وسیع و عمیق وزارتخانه با مراجع تقلید و بیوت علما حفظ و تقویت 
خواهد شد و دیدار با علما از ماموریت های کاری مهم ما به شمار می رود. وی ابراز کرد: 
در این سفر گزارشی از وضعیت کنونی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به مراجع تقلید 

ارائه و برنامه های آتی وزارتخانه تشریح شد.
حل مشکلات تولید و آسیب های ناشی از کرونا در اولویت  قراردارد

 وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی همچنین روز پنجشنبه در حاشیه بازدید از مرکز 
واکسیناسیون اهالی صنعت در قم در جمع خبرنگاران با اشاره به اثر بحران کرونا و 
مشکلات ایجاد شده برای واحدهای تولیدی گفت: حل مشکلات تولید و آسیب های 
ناشی از کرونا از اولویت های اصلی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی است و برنامه های 
مختلفی در این خصوص تدارک دیده شده است.  حجت الله عبدالملکی ، اظهار داشت: 
امروز فرصتی دست داد که در مرکز واکسیناسیون اهالی صنعت در شهرک شکوهیه قم 
حضور پیدا کنیم و از نزدیک به عزیزان خسته نباشید بگوییم. وی ادامه داد: نظم بسیار 
خوبی در انجام واکسیناسیون در قم وجود داشته که جای تقدیر و تشکر دارد و انتظار 
می رود کارگران عزیز با حضور در این مرکز نسبت به واکسینه شدن خود اقدام کنند.  این 
عضو کابینه دولت سیزدهم ابراز داشت: راه اندازی مرکز واکسیناسیون برای کارگران در 
مراکز صنعتی اقدام بسیار خوبی است و انتظار می رود سایر استان ها نیز از این اقدام 
استان قم الگوبرداری کرده و مراکزی را در شهرک های صنعتی به این موضوع اختصاص 

بدهند.
قوانین دست و پاگیر تشکل های مردمی باید حذف شود

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی  همچنین عصر پنجشنبه در جلسه خیرین سلامت قم 
گفت: باید اجازه بدهیم تشکل های مردمی به سهولت کارهای خودشان را انجام بدهند 
و به همین منظور در اولین مصوبه  وزارتخانه سازمانهای تابعه مکلف به مقررات زدایی از 
این قبیل فعالیت ها شدند.  حجت الله عبدالملکی با بیان این که یکی از سیاست های 
دولت سیزدهم مردمی  کردن امور است، افزود: وقتی که برای وزارتخانه برنامه خواستند 
مردمی  کردن و حمایت از تشکل ها یکی از 7 محور اصلی برنامه های من بود. وی ابراز 
داشت: در گام اول هدفمان این است که موانع را از پیشروی مردم برداریم چرا که ضوابط 
دست و پاگیر زیادی وجود دارد که کار را برای تشکل های مردمی سخت کرده است. 
وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر ضرورت حذف موانع تولید و اشتغال، ابراز 
داشت: هم افزایی با تشکل های مردمی یکی دیگر از برنامه های اصلی ما است چرا که 
معتقدیم نباید نگاه انحصارگرایی وجود داشته باشد. وی با تاکید بر تقویت بعد مردمی در 
وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی افزود: دولت به این مساله اعتقاد دارد و در دستگاه ها و 

سازمان ها نیز این موضوع با جدیت پیگیری خواهد شد.

در دیداروزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با مراجع وعلمای قم تاکید شد؛

رفع مشکل بیکاری ،مهارتورم وحمایت بیشتر از اقشار نیازمند
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 رئیس کل بانک مرکزی:

اضافه برداشت از بانک مرکزی
به حداقل رسیده است

 رئیس کل بانک مرکزی گفت: در هشت ماه اخیر اضافه برداشت و دریافت خط 
اعتباری بانک ها از بانک مرکزی به حداقل ممکن و به حدود صفر رسیده است.

اکبر کمیجانی با بیان اینکه شبکه بانکی سهم بالایی در تامین مالی اقتصاد دارد 
گفت: برخی تسهیلات تکلیفی بار سنگینی بر دوش نظام بانکی قرار می دهد و 
اگر بانک ها نتوانند منابع را به موقع از منابع خود بانک تامین کنند به منابع بانک 
مرکزی مراجعه می کنند و این کار باعث اضافه برداشت یا گرفتن خط اعتباری از 

بانک مرکزی می شود که تبعات منفی دارد. 
وی گفت: بخشی از این تامین مالی اقتصاد باید از بازار سرمایه انجام شود که با 
وجود گسترش آن در سال های اخیر هنوز مراحل تکوین خود را طی می کند و تا 

زمانی که به بلوغ خود نرسیده تکلیف سنگینی بر دوش شبکه بانکی است. 
کمیجانی ادامه داد: البته در یکی دو سال اخیر دسترسی بانک ها به اضافه 

برداشت و قطع اعتباری از بانک مرکزی محدود شده است. 
وی با اشاره به سیاست های اخیر بانک مرکزی برای کنترل نرخ تورم گفت: ابزار 
سیاست پولی برای مدیریت نقدینگی و نرخ سود در بازار بین بانکی فعالیت جدیدی 
است که برای مهار تورم به کار می رود و از ظرفیت بین بانکی برای حراج اوراق مالی 

اسلامی و فروش آن استفاده می شود. 
 رئیس کل بانک مرکزی همچنین از تقویت ابزار های نظارتی برای سامان دادن به 
ترازنامه بانک ها گفت و افزود: این کار از طریق سیاست هایی برای کم کردن سهم 
دارایی های رسوبی بانک ها انجام می شود و از سال گذشته بر اساس تصمیم شورای 
پول و اعتبار مقرر شد که بانک ها 3 درصد از سپرده های بانکی را صرف خرید اوراق 

اسلامی کنند تا جایگزین دارایی های غیر فعال شود.

مدیرعامل تعاون روستایی: 

حمایت از تولید نیازمند 
رفع چالش های بانکی است

مدیرعامل سازمان مرکزی تعاون روستایی ایران گفت: برای حمایت از تولید دولت 
باید چالش های بانکی در راه ایجاد، توسعه و فعالسازی واحدهای تولیدی را برطرف 

کند.
سید محمد موسوی شامگاه چهارشنبه در سفر به شهرستان جیرفت بر رفع موانع 
بانکی پیش روی تولید تاکید کرد و خواستار نشستی با حضور روسای بانک های 

منطقه جنوب کرمان شد.
وی اظهار داشت: برای حمایت از تولید دولت باید از تقویت زیرساخت ها حمایت 
راسی  تعاونی دامداری هزار  از شرکت  به جنوب کرمان  کند. موسوی در سفر 

ساردوئیه شهرستان جیرفت بازدید کرد.
در این بازدید مسائل و مشکلات این شرکت بویژه واگذارنشدن سند محل اجرای 

طرح و چگونگی بازپرداخت وام توسط بانک کشاورزی مورد بررسی قرار گرفت.
این شرکت سال 84 تاسیس شده و توانسته برای 40 نفر به صورت مستقیم و 60 
نفر غیرمستقیم اشتغالزایی کند که هشت واحد از مجموع 21 واحد این مجتمع به 

دلیل نداشتن سرمایه در گردش تعطیل شده است.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در مراسم روز ملی صنعت چاپ؛

موانع صنعت چاپ رفع می شود
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: خیلی از مسایل و موانع موجود در صنعت 

چاپ را می توان با یک بخشنامه حل کرد.
محمد مهدی اسماعیلی در مراسم روز ملی صنعت چاپ گفت: فعلان صنعت 

چاپ بدانند من با همه توان کمک خواهم کردکه مشکلات ان ها حل شود.  
وی با اعلام اینکه بخش عمده ای از مشکلات صنعت چاپ را ما در داخل وزارت 
فرهنگ و ارساد میتوانیم حل کنیم، گفت: بخشی از مشکلات هم نیاز به کمک 

مجلس دارد، که با کمک نمایندگان پیگیری میکنیم. 
 اسماعیلی با بیان اینکه بخش عمده ای از اختیارات وزارت فرهنگ در حوزه 
از  بخش  ان  میدهم  قول  افزود:  شده،  محول  صمت  وزارت  به  چاپ،  صنعت 

مشکلات که مربوط به دولت است را حل خواهیم کرد. 
 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با اشاره به اینکه 90 درصد مواد اولیه صنعت چاپ 
وارداتی است، گفت:باید بگونه ای عمل کنیم که وابستگی صنعت چاپ کشور به 
واردات کم و حتی بی نیاز شود، و کشوری با دانش و توان فنی ایران قطعا میتواند 

صنعت چاپ خود را ملی کند.

یک کارشناس بازار خودرو با اشاره به شاخص ها و دلایل افزایش مداوم قیمت این 
کالا از جمله نرخ ارز اظهار داشت: تحریم ها هزینه تولید را بالا برده اما صنعت را 

قفل نکرده است. به گفته وی امروز صنعت خودرو درگیر تحریم های داخلی است.
افزایش قیمت خودرو طی روزهای اخیر باز هم رکورد زد به طوری که فقط در 
گران تر شد.  تومان  میلیون  تا 10  داخلی  از خودروهای  برخی  قیمت  روز  یک 
بسیاری های این افزایش قیمت ناگهانی را به رشد نرخ ارز گره می زنند اما برخی از 
کارشناسان بر این باورند که گرانی ارز تنها عامل گرانی خودروهای داخلی نیست. 
وقتی موج افزایش قیمت ها در بازار خودرو به قله رسید، شورای رقابت وارد میدان 
شد. جلسه روز شنبه -ششم شهریورماه – شورای رقابت دو مصوبه مهم داشت؛ 
اول اینکه آن دسته از متقاضیانی که در مرحله ثبت نام و پیش فروش وجهی واریز 
کردند مشمول تورم موعد تحویل خودرو نمی شود و دوم اینکه خودروهایی که 

قیمت گذاری نشده اند، نمی توانند وارد مرحله پیش فروش شوند.
کارشناسان و بازاری های خودرو می گویند این دو مصوبه نمی تواند تاثیری قابل 
توجهی در روند حال حاضر بازار خودرو بگذارد چراکه مشکل اصلی در نامتعادل 
بودن عرضه و تقاضا و انحصار این صنعت است و راهی جز اصلاح ساختار ندارد.     

دلایل گرانی خودروهای داخلی 
»مهدی دادفر« کارشناس حوزه خودرو در گفت وگو با پژوهشگر ایرنا درباره دلایل 
رشد قیمت خودروهای تولید داخل اظهار داشت: افزایش قیمت خودرو در بازار 
نشات گرفته از رشد نرخ دلار است اما این رشد نرخ ارز اثر روانی بر بازار خودرو 
گذاشته است و نه اثرگذاری واقعی به این معنا که در بازار خودرو انتظار تورمی ایجاد 

شده است.
وی ادامه داد: ارتباط صنعت خودروی کشور در تمام بخش ها از قطعه سازی تا 

تولید به ارز، باعث می شود با هر تکانه نرخ ارز شاهد التهاب در بازار خودرو باشیم.
برای  خودروسازان  خیز  مهم تر  موضوع  افزود:  خودرو  حوزه  کارشناس  این 
آزادسازی قیمت است. در شرایطی که قیمت یک خودروی داخلی به 450 میلیون 
تومان رسیده اما هنوز از آزادسازی قیمت صحبت می شود بازار از این آزادسازی 

انتظار و برداشت افزایش قیمت را خواهد داشت.
دادفر با بیان اینکه عامل دیگری که باعث افزایش قیمت خودرو در چند روز اخیر 
شده، موضوع عرضه نشدن و تامین به موقع خودرو به بازار است، گفت: می دانیم 
که در شرایطی که تقاضا بیش از عرضه باشد، قیمت ها بالا می رود. در این روزها به 

دلیل نبود قطعات یدکی در خطوط تولید، خودروسازان نمی توانند تعهدات خود را 
ایفا کنند. در این وضعیت در انتهای خطوط تولید، خودروهای نیم ساخت هم رو به 

انباشت است از این رو انتظار بازار با همین روند در حال انباشت است.
وی تاکید کرد: تمام این عوامل دست به دست هم داده اند تا قیمت خودرو 
افزایش یابد حال اینکه برای این شرایط سناریویی از پیش تعیین شده وجود ندارد. 
واردات خودرو می توانست از تمهیداتی باشد که در این شرایط بخشی از تقاضای 
انباشته را پاسخ دهد و عطش تقاضا را کم کند. اگر سیاست بر مبنای ممنوعیت 
واردات برای تقویت تولید است، حداقل باید روند ترخیص قطعات خودرو تسهیل و 

تسریع شود که البته تمام این اقدامات بر عهده وزارت صمت است.
این کارشناس حوزه خودرو با بیان اینکه در حال حاضر سیاست های اتخاذ شده به 
سمت افزایش قیمت خودرو است، اظهار داشت: شاهد آن هستیم که محموله های 
قطعات در گمرک معطل ترخیص هستند و توان تولید رو به کاهش شده از سوی 
دیگر اجازه فعالیت به شرکت هایی که توان تولید مدل های جدید خودروی چینی را 
دارند، داده نمی شود بنابراین طبیعی است که با یک عامل رشد نرخ ارز در وضعیت 

عرضه محدود، قیمت خودرو بالا برود.
دولت  محصول  کشور  خودروی  امروز  صنعت  و  بازار  اینکه  بر  تاکید  با  دادفر 
مداخله گرا به جای دولت تسهیل گرا و ناظر است، گفت: تحریم ها هزینه تولید را 
بالا برده اما صنعت را قفل نکرده و حتی در این موقعیت مشکل و مانعی برای تامین 
نیاز صنعت خودرو از خارج وجود ندارد و از هر کشوری  می توان نسبت به تامین 
قطعات و تجهیزات اقدام کرد. امروز صنعت خودرو درگیر تحریم های داخلی است.   

درِ این انحصار بشکن
در تمام بازارهای دنیا عطش تقاضا با تعدد عرضه، خاموش می شود. بازار خودروی 
ایران هم جدا از این قاعده و اصل بازار نیست. چندی پیش شاهد آن بودیم که با 
افزایش گروه های خودروسازی قیمت برخی از خودروهای چینی در کشور حتی تا 

100 میلیون تومان هم کاهش یافت.
بنابراین اگر بساط برخی رانت جویان و دلالان جمع شود می توان بازار را به آرامش 
رساند و آرامش بازار هم در گرو تعادل در عرضه و تقاضا است و زمانی بازار به تعادل 
می رسد که وابستگی به دو شرکت باید کاهش یابد. در همین شرایط امروز بازار 10  
شرکت خودروسازی جدید برای ورود به بازار اعلام آمادگی کرده اند که 4 شرکت وارد 

مرحله اجرا شده و یا آستانه ورود به مرحله تولید هستند.         
باید به این نکته توجه داشته باشیم که طبق گفته ها زیان این دو خودروساز به 
چیزی حدود 80 تا 110 هزار میلیارد تومان رسیده و قاعدتا بخشی از این زیان 
انباشته شده از طریق افزایش قیمت محصول جبران می شود. وضعیت این دو 
شرکت خودروساز و بازار امروز خودرو آیینه تمام نمای ایجاد بیش از 4 دهه انحصار 

در صنعت خودروسازی است.   
علم اقتصاد می گوید دولت باید در جایگاه نظارت باشد و این بازار رقابتی است 
که تلاش می کند نظر مشتری را جلب کند و در این سازو کار آپشن های خودرو و 
کیفیت خدمات شرکت ها ارتقا می یابد و افزایش قیمت و تولید کم کیفیت محصول 

بازار انحصاری است.

یک کارشناس بازار خودرو :

قیمت خودرو چرا پیاپی ترمز می بُرد؟

آگهی مزایده اموال غیر منقول )نوبت اول(
در پرونده کلاسه فوق ملک با مشخصات ذیل الذکر متعلق به ورثه مرحوم 

آقای مهدی قریشی که توسط کارشناس دادگستری ارزیابی شده است در روز 
یکشنبه مورخ 1400/06/28 ساعت 9 الی 10 در دادگاه عمومی بخش کهک 
به آدرس استان قم شهر کهک دادگاه عمومی کهک دفتر اجرای احکام از طریق 

مزایده حضوری به فروش میرسد.
1-موقعیت ملک:واقع در روستای ورجان میدان ولیعصر خیابان امام زمان 

سمت راست باراه دسترسی باریک)1/5 متر(
2-مشخصات ملک:ملک شامل باغ که درختان باغ مورد نظر عمدتا از نوع 
درخت انار بوده و باغ به مساحت 800 متر مربع میباشد و دارای حد وحدود اربعه 
مشخص شده طبق نظریه کارشناسی و کروکی ترسیمی میباشد که ضمیمه 

پرونه است.
3-مشخصات ثبتی ملک:این ملک فاقد پلاک ثبتی میباشد و فقط دارای 

اسناد عادی میباشد.
4-ارزش کل ملک:ارزش باغ مورد نظر با در نظر گرفتن حقابه معرفی شده 
)یک ساعت و بیست دقیقه(اشجار موجود در باغ،دیوار کشی و غیره،برابر با 
680/000/000 تومان )ششصدو هشتاد میلیون تومان(براورد و قیمت گذاری 

شده است.
لذا افرادی که قصد بازدید از ملک و باغ مذکور را دارند می توانند پنج روز مانده 
به مزایده با هماهنگی این اجرا از ملک مورد نظر بازدید و در صورت تمایل در 
جلسه مزایده شرکت نمایند.قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به شخصی 
که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهد واگذار می گردد.ضمنا ده درصد از مبلغ 
پیشنهادی نقدا اخذ و مابقی نیز ظرف یک ماه دریافت می گردد.این آگهی یک 

نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد.
دادورز شعبه اجرای احکام مدنی شهرستان کهک استان قم-محمد 
قندی
تاریخ انتشار:06/13/ 1400

-------------------------------------------
آگهی مفقودی 

سند کمپانی و برگ سبز خودرو سواری پژو 206 صندوق دار ، تیپ: V8 به 
رنگ: نقره ای_متالیک، مدل: 1386 بشماره موتور: 13385012437 بشماره 
شاسی : 018910437 ، پلاک ایران 22_ 289 ص 81 متعلق به خانم ساحره 

عباس پور آزاد  مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

رئیس کل اسبق بانک مرکزی با بیان اینکه دولت قبل ارز 
4200 تومانی را به جامعه تحمیل کرد، گفت: دولت سیزدهم 

به سمت تک نرخی شدن ارز حرکت کند.
طهماسب مظاهری در میزگرد تخصصی »بانکداری مرکزی 
در گام دوم انقلاب« که در حاشیه سی و یکمین همایش 
بانکداری اسلامی در محل بانک مرکزی در حال برگزاری 
بانک  دبیرکل  سازندگی  دوره  در  من  اینکه  بیان  با  است، 
مرکزی، در دوره اصلاحات وزیر اقتصاد و در دولت نهم رئیس 
کل بانک مرکزی بودم، گفت: زمانی که وزیر اقتصاد بودم 
موضوع عدم استفاده از ارز بازگشتی از فروش نفت به عنوان 
هزینه های جاری مطرح شد که نهایتاً به راه اندازی صندوق 

ذخیره ارزی منجر گشت.
وی افزود: هر دولتی در مدیریت منابع خود به این نتیجه 
اداره هزینه های جاری  به عنوان  نفت  فروش  از  که  برسد 
استفاده نکند، می تواند بخشی از فساد را رفع کند. متأسفانه 
به این اصل و همچنین صندوق ذخیره ارزی در دولت های 
روند دولت های هفتم و هشتم  و  وارد  و دهم خدشه،  نهم 
متوقف شد. دولت سیزدهم باید به این اصل برگردد که نباید 
عوائد فروش نفت به عنوان هزینه های جاری مورد استفاده 
قرار گیرد. مظاهری اظهار داشت: زمانی که من دبیرکل 
بانک مرکزی بودم، شورای بورس در اختیار بانک مرکزی بود 
اما در دولت اصلاحات اقدام خوبی و به وزارت اقتصاد واگذار 
شد. بانک مرکزی نیز متولی و سیاستگذار نظام بانکی شد 
و سیاستگذاری بازار سرمایه در اختیار وزارت اقتصاد قرار 
گرفت. این تفکیک باعث شد تا بانک مرکزی بر سیاست های 
پولی متمرکز شود. وی از دیگر اقدامات مهم وزارت اقتصاد در 
دولت های هفتم و هشتم را ایده اصلاح سه قانون مادر پولی و 
بانکی مصوب 1350، قانون بانکداری بدون ربا و قانون اداره 
بانک ها مصوب شورای عالی انقلاب و ایجاد قانون تحول 
نظام بانکی بود اما در دوره دولت های نهم و دهم اصلاح این 

سه قانون که با هم تعارضاتی هم داشتند، متوقف شد.
رئیس کل اسبق بانک مرکزی افزود: در دولت های یازدهم 
و دوازدهم با حضور آقای سیف، لایحه تحول نظام بانکی 

مجدداً مطرح شد اما باز هم به نتیجه نرسید. متأسفانه این 
خوب  قانون  یک  با  موجود  قانون  سه  باید  که  خوب  ایده 
افتاد و طرح  جایگزین شود، به دست نمایندگان مجلس 
فعلی استقلال بانک مرکزی بدون بهره گیری از دانش نظری 
اقتصاد، تدوین و شور اول آن به تصویب رسید؛ این طرح به 
کمیسیون رفته تا شور دوم آن تدوین شود. به دولت آقای 
رئیسی پیشنهاد می کنم تصمیمی بگیرد تا این طرح متوقف 
شده و به صورت لایحه از سوی بانک مرکزی به مجلس برود 
تا تیمی حرفه ای و دانشمند، لایحه تحول نظام بانکی را با 

استفاده از دانش روز تدوین کنند.
مظاهری ادامه داد: در لایحه ای که دولت باید در خصوص 
بانک مرکزی تدوین کند، می بایست اولًا شائبه ربوی بودن 
نظام بانکی حذف شود. هنوز هم با گذشت 35 سال از عمر 
قانون بانکداری بدون ربا، شائبه ربوی بودن بانک ها مطرح 
می شود. دوم اینکه این لایحه باید با مسائل روز دنیا از جمله 

پول اعتباری منطبق شود چون پول اعتباری با پول ذاتی یا 
اسکناس فرق دارد.

وزیر اسبق اقتصاد پیشنهاد داد در لایحه ای که قرار است از 
سوی بانک مرکزی به مجلس داده شود، قاعده »لا تظلم و لا 
تظلمون« در خصوص تسهیلات که نه به وام گیرنده ظلم شود 

و نه وام دهنده، لحاظ شود.
باید آماده مواجهه با رمزارزها باشیم

وی موضوع دیگر مطرح در نظام بانکی را رمزارزها عنوان 
کرد و گفت: دنیا در حال کار کردن بر روی رمزارز واحد 
جهانی است و ممکن است تا چند سال آینده به این نتیجه 
برسد؛ نظام بانکی ما هم باید آمادگی مواجهه با آن را داشته 
باشد. روز گذشته در همین سمینار یک نفر رمزارز را باطل 
دانست و یکی دیگر از آن حمایت کرد که نشان می دهد ما 
خودمان هنوز به نتیجه واحد در این خصوص نرسیده ایم. 
اگر با این پدیده مقابله نکنیم، قطعاً به مصرف کننده آن 

تبدیل خواهیم شد.
تسهیلات تکلیفی؛ آفت بزرگ نظام بانکی

و  کرد  اشاره  تکلیفی  تسهیلات  موضوع  به  مظاهری 
دستوری،  و  اجباری  تکلیفی،  تسهیلات  نوع  سه  گفت: 
آفت های بزرگ نظام بانکی هستند البته تسهیلات تکلیفی 
در آئین نامه های دولتی مورد ضمانت دولت است؛ هرچند 
که همان هم به بانک برنمی گردد اما تسهیلات اجباری و 
دستوری که با امضای مقامات بالاتر به بانک ها ابلاغ می شود، 
هیچ تضمینی برای بازپرداخت آن نیست و هیچ مصوبه ای 
ندارد. عضو هیئت علمی دانشگاه تهران خاطرنشان کرد: 
این یکی از توفیقات نظام بانکی خواهد بود که مجلس و 

دولت از تسهیلات تکلیفی حذر کنند.
دولت دوازدهم ارز ترجیحی را به جامعه تحمیل کرد 

این اقتصاددان با بیان اینکه در دولت اصلاحات توانستیم 
به ارز تک نرخی برسیم، گفت: از دولت های نهم و دهم، چند 
نرخی شدن ارز آغاز شد و در دولت های یازدهم و دوازدهم 
ارز 4200 تومانی را به جامعه تحمیل کردند. توصیه من به 
دولت سیزدهم این است که حتماً به سمت تک نرخی شدن 
ارز برود چون حذف قاچاق، افزایش تولید و صادرات و ارتقای 

سلامت اداری و اقتصادی در گروی ارز تک نرخی است.
سپرده های بانکی مردم، مال دولت یا سهامداران بانک های 

خصوصی نیست!
مظاهری در بخش دیگری از اظهارات خود به سپرده های 
می کند  فکر  دولت  گفت:  و  کرد  اشاره  بانک ها  در  مردم 
سپرده های مردم در بانک های دولتی متعلق به دولت است 
و بانک های خصوصی هم فکر می کنند متعلق به سهامداران 
این  نتوانسته ایم  هنوز  نیست.  این گونه  درحالی که  است 

مفهوم ساده را در نظام بانکی جا بیندازیم.
وی خاطرنشان کرد: دولت منابع نظام بانکی را متعلق به 
خودش می داند و اگر این موضوع جا بیفتد که سپرده های 
با  تکلیفی  »تسهیلات  از  نیست،  دولت  به  متعلق  مردم 
استفاده از سپرده های مردمی« احتراز می شود؛ این آغاز 

اصلاح نظام بانکی است.

طهماسب مظاهری:

دولت سیزدهم به سمت تک نرخی شدن ارز حرکت کند

وزیر نفت گفت: راه اندازی پتروپالایشگاه ها در دستور کار قرار خواهد گرفت و 
از خام فروشی دور می شویم.

جواد اوجی چهارشنبه شب در گفت وگوی ویژه خبری شبکه دوم سیما بیان 
کرد: بحث اول در وزارت نفت دولت سیزدهم، ارتقا کمی و کیفی پالایشگاه های 
موجود است و به دنبال احداث پتروپالایشگاه ها هستیم. امروز در دنیا سراغ 
احداث پالایشگاه نفت نمی روند و پترو پالایشگاه احداث می کنند. این امر در 
اولویت ما قرار دارد تا از خام فروشی دور شویم. احداث این مهم بستگی به 

سرمایه گذاری ها خواهد داشت.
وزیر نفت تاکید کرد: باید ظرفیت پالایشگاه های فعلی را ارتقا دهیم و یک یا دو 
پترو پالایشگاه نیز احداث شود. تسهیلات بانکی، اوراق مشارکت، تهاتر نفتی، 
استفاده از توان سرمایه گذاران خارجی از جمله مواردی است که می توان از 

طریق آن، شرایط پترو پالایشگاه ها را فراهم کرد.
اوجی درباره خام فروشی توضیح داد: خام فروشی را به نفت معطوف نکنید 
ما محصولات پتروشیمی را نیز نیمه خام می فروشیم و 70 درصد این محصولات 

صادر می شود.
وی افزود: یکی از برنامه های ما بحث ورود جدی به زنجیره ارز است. امیدوارم با 

حمایت ها و ساز وکارها، این مهم تحقق یابد.
وزیر نفت تصریح کرد: باید کارگروهی در دولت از نمایندگان وزارت صمت و 
نفت و کشور تشکیل شود تا پارک های زنجیره صنایع پتروشیمی احداث شود. 
این پارک ها شبیه شهرک های صنعتی است. در این پارک ها 15 تا 20 واحد 
تولیدی صنعتی می توانند در زمینه های مختلف فعالیت کنند و این مهم با 

سرمایه گذاری پایینی محقق می شود.

به گفته وزیر نفت، امروز برای یک پالایشگاه 700 تا یک میلیارد دلار هزینه دارد 
اما اگر به زنجیره متانول یا پلی اتیلن برویم با سرمایه گذاری 50 تا 60 میلیون 
دلار می توان پارک های زنجیره پتروشیمی را احداث و 15 تا 20 واحد می توانند 

تولید محصول کنند.
اوجی اظهار کرد: این امر در دستور کار ما قرار دارد و باید در قالب کارگروهی 
از وزارت نفت، صمت و کشور به سرانجام برسد و می توان در مناطق محروم این 

پارک ها را احداث کرد که به اشتغالزایی نیز کمک می کند.
گلوگاه های فساد را در وزارت نفت شناسایی کردیم 

وی با اشاره به بستن گلوگاه های فساد عنوان کرد: یکی از اهداف دولت و 
وزرا و عهدی که بستند مبارزه جدی با فساد است استفاده از نیروهای کارآمد و 
فساد ستیز و توانمند که در وزارت نفت کم نیستند اولویت کاری ما خواهد بود. 
گلوگاه ها را در وزارت نفت شناسایی کردیم و در موضوع قراردادها، واگذاری امور 

به پیمانکاری و خرید کالا عموما فساد دیده می شود.
وزیر نفت تصریح کرد: گاه یک کالا در داخل تولید اما همان کالا از بیرون وارد 
می  شود که این خود یک نوع فساد است. من به مسئله آگاه هستم و اولویت ما 

استفاده از نیروهای کارآمد برای مبارزه با فساد است.
اوجی گفت: در عین حال سامانه های رصد کننده از جمله مناقصات و خریدها 
را داریم. در یک پروژه 60 تا 65 درصد خرید کالاست. با شناسایی گلوگاه ها، در 
وزارت نفت، با فساد مبارزه می کنیم. تمام تلاش ما استفاده از توان داخل است. 
به یاد دارم در دهه 80،  60 تا 70 درصد کالاهای پروژه ما وارداتی بود اما از برکت 
تحریم امروز 65 درصد کالاها ساخت داخل است. از شرکت های دانش بنیان و 
سازندگان داخلی برای تولید بیشتر داخل حمایت می کنیم. تجمیع سازندگان و 

عقد قراردادهای چهار تا پنج ساله با این سازندگان از دیگر فعالیت های ما خواهد 
بود.

اوجی در ادامه یادآور شد: بیستمین اجلاس کشورهای اوپک و اوپک پلاس 
برگزار شد. ابتدای جلسه وزرا و رییس اوپک انتصاب وزیر جدید نفت ایران را 
تبریک گفتند و من نیز صحبت کوتاهی کردم. ما با اوپک همراهیم و از بیانیه 
همکاری کشورهای اوپک و اوپک پلاس حمایت می کنیم. رییس اجلاس و 
ما تاکید کردیم با برداشته شدن تحریم ها با ظرفیت تولید قبل تحریم ها ادامه 

می دهیم.

وزیر نفت :

باید ظرفیت پالایشگاه های فعلی را ارتقا دهیم 
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تیم ملی فوتبال کشورمان در اولین دیدار خود در مرحله نهایی مقدماتی جام 
جهانی قطر توانست سوریه را از پیش رو بردارد. 

دیدار تیم های ملی فوتبال ایران و سوریه که روز پنجشنبه از ساعت 20:30 
در ورزشگاه آزادی تهران و در چارچوب اولین مسابقه از مرحله سوم رقابت های 
مقدماتی جام جهانی قطر در گروه اول منطقه آسیا برگزار شد و در پایان تیم فوتبال 
کشورمان موفق شد حریف خود را با نتیجه یک بر صفر شکست داده و صدرنشین 

گروه نخست این رقابت ها شود.  
نیمه نخست:

تیم ملی فوتبال ایران از همان ابتدا نبض میدان را در دست گرفتند. در دقیقه 2 
این دیدار یک ضربه کرنر برای ایران بدست آمد. ارسال سامان قدوس برای شجاع 
خلیل زاده یک موقعیت بسیار خطرناک برای تیم فوتبال کشورمان به وجود آورد اما 

این توپ تبدیل به گل نشد. 
محمد عثمان از سوریه با یک حرکت انفرادی در دقیقه 12 خود را در موقعیت 
شوت قرار داد و شوت ضربه این بازیکن به شکلی خطرناک از کنار دروازه تیم ایران 

به بیرون رفت.
بر خلاف جریان بازی این تیم سوریه بود که بار دیگر در دقیقه 15 و روی اشتباه 
خلیل زاده صاحب یک موقعیت بسیار مناسب شد اما عمر خربین نتوانست این 

فرصت عالی را تبدیل به گل کند.  
در دقیقه 26 برخورد خطرناک خربین و میلاد سرلک باعث مصدومیت شدید 

بازیکن ایران از ناحیه سر شد و کادر پزشکی تیم ملی فوتبال کشورمان تصمیم بر 
تعویض این بازیکن گرفت تا سعید عزت اللهی وارد بازی شود. سرلک بین دو نیمه 

برای مداوای بیشتر با آمبولانس به بیمارستان انتقال یافت.    
در ادامه تیم ایران موقعیت های نصف و نیمه ای روی دروازه حریف داشت اما این 

فرصت ها برای باز شدن دروازه سوریه کافی نبود. 
در دقیقه 45 بازی خلیل زاده با یک خطای خطرناک از داور بازی کارت زرد 
دریافت کرد و تیم سوریه را صاحب یک ضربه آزاد کرد. خربین این ضربه آزاد را 
به شکلی خطرناک روانه دروازه ایران کرد اما بیرانوند با یک واکنش دیدنی توپ را 

به کرنر فرستاد. 
بعد از ضربه کرنر که توسط مدافعان ایران دفع شد، داور بازی سوت پایان نیمه 

نخست را به صدا در آورد تا این نیمه با تساوی بدون گل به پایان برسد. 
نیمه دوم:

شاگردان اسکوچیچ که برای برد در این بازی به میدان آمده بود، با آوردن صالح 
حردانی و میلاد محمدی در ابتدای نیمه دوم فشار حملات خود را روی دروازه 

سوریه بیشتر کرد.
فشار حملات ایران و پاس های تک ضرب بازیکنان ایران در دقیقه 57 جواب 
داد و جهانبخش کاپیتان ایران با پاس طارمی توانست گل اول ایران را وارد دروازه 

سوریه کند. 
تیم فوتبال سوریه که پیش از دریافت گل نخست وقت را تلف می کرد، آهنگ 

هجومی خود را بیشتر کرد اما دفاع ایران اجازه موقعیت سازی به آنها نمی داد.  
مهدی ترابی در دقیقه 72 به جای قلی زاده وارد بازی شد تا تیم ملی فوتبال ایران 
نشان دهد قصد دفاعی بازی کردن ندارد. در ادامه و در دقیقه 84 نیز جهانبخش 

جای خود را به کریم انصاریفرد داد. 
سوری ها که پس از گل ایران پاس های بیشتری به هم می دادند، نتوانستند 
موقعیت جدی روی دروازه کشورمان ایجاد کنند تا ایران در اولین گام خود جهت 

حضور در جام جهانی قطر را با پیروزی پشت سر بگذارد.   
»سردار آزمون« به دلیل دو اخطاره بودن در این دیدار حضور نداشت. تست 
کرونای »دراگان اسکوچیچ« سرمربی تیم ملی و »وحید هاشمیان« که پیش از این 
مثبت بود، امروز طی آزمایش جدید منفی شد اما آنها اجازه همراهی تیم را در بازی 

برابر سوریه نداشتند. 
»حمید سجادی« وزیر ورزش و جوانان نیز با حضور در ورزشگاه آزادی نظاره گر 

این دیدار بود.  
مربی تیم ملی فوتبال ایران: برد مقابل سوریه خوشحال کننده است

مربی تیم ملی فوتبال ایران گفت:پیروزی امروز مقابل سوریه در غیاب چند 
بازیکن کلیدی خوشحال کننده است. 

ماریو تات در نشست خبری بعد از دیدار ایران و سوریه که با برتری تیم ملی 
کشورمان به پایان رسید اظهار داشت: خیلی خوشحالم که بازی را با برد تمام 
کردیم. دیدید که امروز ژاپن مقابل عمان باخت و کره و عراق مساوی کردند، این 
نشان می دهد کار تیم ها سخت است. چون ما امروز  چند بازیکنان کلیدی را 
نداشتیم این برد باعث خوشحالی بیشترمان می شود. همه بازیکنان ما امروز از 

جان مایه گذاشتند و خوشحال هستیم که گام اول را خوب برداشتیم.
دراگان  با  امروز  آیا  که  اینکه  بر  مبنی  فارس  خبرنگار  سوال  به  پاسخ  در  وی 
اسکوچیچ در جریان بازی در تماس بود یا خیر عنوان کرد: قبل از پاسخ به این 
سوال می خواهم از همه اعضای کادر پشتیبانی تیم ملی تشکر کنم چون در این 
مدت خیلی ما را حمایت کردند. سپس از اسکوچیچ تشکر می کنم که تلاش 
زیادی کرد و در برهه ای که همه اعضای کادر فنی درگیر این بیماری بودند او 
زحمات زیادی کشید. ما در جریان بازی با هم در تماس بودیم و در طول مسابقه 

گزینه های مختلف  و نحوه عملکرد تیم را بررسی کردیم.
مربی تیم ملی فوتبال تاکید کرد: همه بازیکنان مقابل سوریه  تلاش خوبی 
کردند از جمله جهانبخش که در فاینورد خوب کارش را شروع کرده است. به 
خاطر مصدومیت و محرومیت چند بازیکن را در اختیار نداشتیم و همین مساله 

خوشحالی ما را  به خاطر کسب پیروزی دو چندان می کند.
جهانبخش: می دانیم بازی با عراق سخت تر است

 کاپیتان تیم ملی فوتبال ایران گفت: می دانیم که بازی با عراق به مراتب سخت تر 
از دیدار برابر سوریه خواهد بود. 

»علیرضا جهانبخش« کاپیتان و زننده تک گل ایران در این دیدار پس از اتمام 
بازی اظهار داشت: همیشه بازی های اول خیلی مهم و حساس است. ما می 
توانستیم در این بازی بهتر باشیم و امیدوارم در دیدارهای بعدی بتوانیم عملکرد 

بهتری داشته باشیم. 
وی ادامه داد: می دانیم دیدار با عراق به مراتب سخت تر از بازی با سوریه است. 
آنها بازیکنان بهتری دارند و من امیدوارم با حمایت هواداران خود دومین دیدار را نیز 

با موفقیت پشت سر بگذاریم.

 ایران گام نخست را محکم برداشت؛

 پیروزی تیم ملی بدون سرمربی مقابل سوریه 

 رییس فدراسیون فوتبال گفت: سرمربی تیم ملی با وجود 
اینکه روی نیمکت غایب بود از محل اقامتش بر عملکرد تیم 

ملی نظارت می کرد. 
ایران  از پیروزی تیم ملی  شهاب الدین عریزی خادم پس 
برابر سوریه در دیدار نخست مسابقات نهایی انتخابی جام 
جهانی 2022 قطر اظهار داشت:خوشحالم که به لطف خدا 
این بازی را بردیم چرا که این اولین بازی دور دوم مسابقات 
ما  برای  دیدار  این  در  پیروزی  و  بود  جهانی  جام  انتخابی 

اهمیت داشت. وی افزود: یکی از بحث های امیدوار کننده 
میزبانی ما برابر رقبا بود که بعد از سال ها به کشور بازگشت و 
توانستیم در زمین خودمان از رقبا میزبانی کنیم. امیدوارم به 

خوبی در این مسیر قدم برداریم.
رییس فدراسیون فوتبال اضافه کرد: سطح تیم ها بسیار 
نزدیک است و همانطور که دیدید امروز عمان توانست برابر 
ژاپن به برتری برسد. امروز عراق هم مساوی کرد. این نتایج 

نشان می دهد کار سنگینی در راه است.

عزیزی خادم اضافه کرد: از رسانه ها نیز تشکر می کنم که 
همیشه لطف آنها شامل تیم ملی بود.

وی در مورد غیبت دراگان اسکوچیچ خاطرنشان کرد: تمام 
تلاش برای بازگشت اسکوچیچ صورت گرفت اما این اتفاق 
رخ نداد. امیدوارم او هرچه زودتر سلامتی اش را به دست 

بیاورد.
آیا  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  فوتبال  فدراسیون  رئیس 
سرمربی تیم ملی می تواند در بازی با عراق تیم را همراهی 

کند: کادر پزشکی با توجه به پروتکل ها این موضوع را بررسی 
می کند و امیدوارم در بازی بعدی او را داشته باشیم. درهرحال 
اسکوچیچ با وجود این شرایط و اوضاع را تحت کنترل داشت 

و از طریق برخی سیستم ها با کادر فنی در ارتباط بود.
وی گفت: باید از حمید سجادی وزیر جدید ورزش و جوانان  
تشکر کنم که با وجود اینکه تنها چند روز است که سکان 
وزارت را به دست گرفته، در بازی تیم ملی حضور پیدا کرد و 

این نشان می دهد فوتبال و تیم ملی برای او مهم است.

بازگشت میزبانی به ایران اتفاقی امیدوارکننده بود؛

عزیزی خادم: اسکوچیچ از راه دور کنار تیم ملی بود

مدیرکل ورزش و جوانان استان قم: 

هیات فوتبال قم  به عرصه تیم داری ورود کند
ضرورت نگاه تحولی درهیات فوتبال استان 

مدیرکل ورزش و جوانان قم، با اشاره به ضرورت نگاه تحولی در هیات ورزشی 
فوتبال استان گفت: انتظار ما از هیات فوتبال قم این است که با بسیج امکانات و 
استفاده از تمام ظرفیت های موجود ، برنامه ریزی برای ورود به عرصه تیم داری در 

لیگ های مختلف را در دستور کار قرار دهد.
رسول منعم افزود: باید یکی از سیاست های هیات فوتبال که به تازگی هیات 

رئیسه آن نیز تعیین شده، ورود به عرصه تیم داری به ویژه در رشته فوتبال است.
وی ادامه داد: فوتبال یکی از رشته های پرطرفدار است که علاقه مندان فراوانی 
در این استان دارد و توان جذب بالای جوانان به ورزش و اماکن ورزشی را دارا 
می باشد، به همین دلیل نگاه برنامه محور، کارشناسی و تحول انگیز مطالبه ای 
مهم از هیات فوتبال است. وی ادامه داد: جایگاه فعلی این استان در رشته ورزشی 
فوتبال متناسب با ظرفیت ها،  زیرساخت ها و همچنین گذشته پرافتخار و البته نه 
چندان دور قم در فوتبال نیست. منعم بهره گیری از ظرفیت صاحب نظران این 
رشته را برای رفع مشکلات موجود و تحول در این رشته را ضروری دانست و گفت: 
قم دارای ظرفیت های مناسبی در رشته فوتبال است که باید هیات فوتبال با 
بسیج تمام امکانات، امیدهای ایجاد شده برای تحول در این رشته ورزشی در قم 
را زنده نگه دارد. وی افزود: قم در گذشته نه چندان دور دارای تیم های متعدد در 
لیگ های مختلف بود که متاسفانه هم اکنون خبری از این تیمها نیست به همین 
دلیل ورود هیات فوتبال به تیم داری در استان امری ضروری است. مدیر کل 
ورزش و جوانان قم، با ابراز امیداوری از بازگشت فوتبال قم به روزهای پرآوازه خود، 
گفت: اداره کل ورزش و جوانان قم در تامین زیرساخت، تجهیرات و اعتبار در حد 
توان در کنار هیات فوتبال خواهد بود و امیدواریم فوتبال قم با مدیریت جدید چهار 

سال موفق را ثبت کند.

وزیر ورزش: 

قول میدهم اوضاع ورزش بهتر شود 
وزیر ورزش گفت: قول می دهیم که اوضاع ورزش خیلی بهتر از گذشته شود.

ورزش  معاون  نژاد  به همراه مهدی علی  پنجشنبه  روز  سیدحمید سجادی 
قهرمانی با حضور در تالار هندبال شهید حاج قاسم سلیمانی از تمرینات و اردوی 
تیم ملی هندبال بانوان بازدید کرد. وی در این دیدار با بانوان هندبالیست گفت: 
در تیم دوومیدانی 17 سال ملی پوش بودم و با سختی ها، اردوها، توقعات به حق 
برای اعزام ها و کسب سهمیه و .... آشنا هستم و خیالتان راحت باشد.  وزیر ورزش 
و جوانان تاکید کرد: رسما می گویم که نه به عنوان جایگاه رسمی وزیر ورزش بلکه 
در عمل و به عنوان یک یار کمکی کنار فدراسیون ها هستم و همه در وزارت وظیفه 
داریم بیش از پیش در کنار شما باشیم. وی افزود: با هندبال آشنایی دارم و از 
خیلی از اتفاقات کار شما شناخت دارم ولی در سطح ملی قول می دهم بیشتر 
آنچه مورد نیاز شماست در دستور کار باشد. امیدوارم نمایش خوبی از بانوان با 
حجاب ایرانی را در میادین جهانی داشته باشیم و این باور برای همه بانوان ایجاد 
شود که می توانند جهانی شوند و شما سد شکن باشید.قول می دهیم که اوضاع 
ورزش خیلی بهتر از گذشته شود. هندبالیست های کشورمان خود را برای حضور 
در مسابقات قهرمانی زنان آسیا آماده می کند. در این مسابقات، 12 تیم در دو 

گروه 6 تیمی با هم رقابت می کنند.

 نوید مظفری: 

خطای طارمی کارت قرمز داشت
 کارشناس داوری فوتبال کشورمان گفت: خطایی که مهدی طارمی روی 
بازیکن سوریه انجام داد جریمه اش کارت قرمز بود و شانس آوردیم که داور او را 

در زمین نگه داشت. 
نوید مظفری ، در خصوص صحنه های داوری دیدار ایران برابر سوریه در مرحله 
پایانی انتخابی جام جهانی 2022 اظهار داشت: مهم ترین صحنه ای که در این 
بازی شاهد آن بودیم خطای مهدی طارمی روی بازیکن سوریه بود؛ اگر داور این 
صحنه را کامل می دید بدون شک طارمی را اخراج می کرد و این موضوع برای 
تیم ملی ایران مشکلات بسیاری را ایجاد می کرد. وی تصریح کرد: بازیکنان باید 
قوانین جدید را تمام و کمال بدانند و از هر گونه رفتاری که ایجاد مشکل کند، 
خودداری کنند. حرکت طارمی خطایی بود که باید با کارت قرمز داور مواجه می 
شد و داور در این صحنه اشتباه تاثیرگذاری داشت.  کارشناس داوری کشورمان 
تاکید کرد: اگر از نگاه ملی به این موضوع نگاه کنیم باید گفت خدا را شکر که 
داور صحنه را درست ندید، اما به عنوان یک کارشناس داور اشتباه بزرگی انجام 
داد و بدون شک نمره خوبی نمی گیرد. وی در مورد کمک داورهای این دیدار هم 
گفت: کمک داور اول در چند صحنه در پرتاب اول و در یک صحنه در ضربه کرنر 
اشتباه کرد، اما بازهم تاکید می کنم باید از وقوع اشتباهاتی که تیم را دچار مشکل 
می کند به جد جلوگیری کرد و امیدوارم آنهایی که کنار تیم هستند از وقوع چنین 

اتفاقاتی جلوگیری کنند. 

رئیس هیات کشتی استان قم :

چهار کشتی گیر قم به اردوی تیم ملی 
دعوت شدند

رئیس هیات کشتی قم، گفت: چهار کشتی گیر قم در دومین مرحله از اردوی 
تیم ملی کشتی فرنگی بزرگسالان برای حضور در رقابت های جهانی نروژ دعوت 
شدند. هادی علیایی افزود: رقابت های جهانی نروژ روزهای 12 تا 25 شهریورماه 
در خانه کشتی شهید صدرزاده برگزار می شود. وی با بیان اینکه کشتی گیران 
قم به دلیل توان فنی بالا توانسته اند جایگاه خود را درکشتی کشور ارتقا دهند 
گفت: هیچ اردوی تیم ملی کشتی در رده های مختلف برگزار نمی شود، مگر 
اینکه نمایندگانی از این استان به این اردوها دعوت شود. وی ادامه داد: در اردوی 
تیم ملی کشتی فرنگی بزرگسالان کشورمان علیرضا نجاتی در وزن 63 کیلوگرم، 
محمدجواد رضایی در وزن 67 کیلوگرم، امیرعبدی در وزن 72 کیلوگرم و صادق 
عبدالهی در وزن 87 کیلوگرم از قم حضور دارند. رقابت های کشتی قهرمانی 

جهان روزهای 10 تا 18 مهرماه در شهر اسلو نروژ برگزار می شود.

شگفتی دراولین بازی قاره آسیا؛

برد تاریخی شاگردان برانکو مقابل ژاپن
 تیم ملی فوتبال عمان با پپیروزی یک بر صفر مقابل ژاپن شگفتی روز اول 

بازی های انتخابی نهایی جام جهانی 2022 را رقم زد.
آسیا  قاره  در  قطر   2022 جهانی  جام  نهایی  انتخابی  فوتبال  رقابت های 
روزپنجشنبه  با بازی ژاپن و عمان از ساعت 14:45 در گروه B آغاز شد که با 

پیروزی شگفت انگیز یک بر صفر عمان در خانه ژاپن همراه بود.
الیحیایی )88( تک گل این دیدار را برای میهمان رقم زد.

عمان در حالی موفق به کسب سه امتیاز در خانه ژاپن شد که برانکو ایوانکوویچ 
سرمربی پیشین تیم ملی ایران و پرسپولیس هدایت آن را بر عهده دارد.

 مهاجم تیم ملی فوتبال کشورمان گفت: همه چیز در تیم ملی خوب است و هیچ مشکلی بین بازیکنان و کادرفنی وجود ندارد. 
»سردار آزمون« که در بازی برابر سوریه به دلیل دو اخطاره بودن حضور نداشت پس از پایان این دیدار اظهار داشت: ما خیلی 
بهتر از آنها بودیم. نبودن سرمربی روی نیمکت تاثیرش را می گذارد اما امیدوارم در دیدار بعدی بهتر شویم و باید تمام تمرکزمان 
را روی بازی با عراق بگذاریم.  وی ادامه داد: ما چرا باید استرس بازی را داشته باشیم؟ ما این همه بازیکن با تجربه داریم اما 
صددرصد نبود مربی تاثیرگذار است. در این دیدار کلا موقعیت زیادی نداشتیم و در حمله خوب نبودیم.  آزمون اضافه کرد: می 
دانم که فدراسیون تمام تلاشش را می کند تا برای ما بهترین امکانات فراهم شود. فدراسیون بسیار خوب کار می کند و همه 
بچه ها از مسوولان جدید فدراسیون راضی هستند.  مهاجم تیم فوتبال زنیت در پاسخ به این پرسش که آیا بازیکنان با کادر فنی 
مشکل دارند گفت: چه کسی این را گفته است؟ ما انقدر مرد هستیم که اگر مشکل داشته باشیم رو در رو بگوییم. من این موضوع 

را تکذیب می کنم. همه چیز خوب است. چرا جوسازی می کنید؟ 
اگر بخواهم از زنیت بروم، با انتقال آزاد می روم

مهاجم تیم ملی و زنیت سن پترزبورگ روسیه از رسانه ها به خاطر گمانه زنی ها و اطلاعات غلط گلایه کرد و گفت: او به هیچ 
تیمی نمی رود و اگر زمانی قصد تعویض تیم داشته باشد، در هنگام پایان قراردادش این کار را می کند.  سردار آزمون، مهاجم 
تیم ملی ایران و زنیت روسیه درباره اخبار و شایعات رسانه ها مبنی بر انتقال او به تیم های آاس رم، لیون و لورکوزن که در نهایت 
عملی نشد گفت: من هیچ موقع نگفتم فلان جا می روم. خودشان می نویسند که سردار تست پزشکی می دهد و با فلان تیم تمام 
کرده است. وقتی لیون پیشنهاد داد، زنیت همان روز نخست پیشنهاد را رد کرد. وقتی من قرارداد دارم، حتی اگر بخواهم، تیم 
اجازه نمی دهد. رونالدو و مسی هم قرارداد داشته باشند، نمی توانند تیمشان را ترک کنند. رسانه ها مرا به یک تیم دیگر فرستاده 
بودند. او ادامه داد: من اصلا حرفی نمی زنم. زندگی شخصی خودم به خودم ارتباط دارد. حرف های شخصی من و باشگاه را 
خودم، باشگاه و خانواده ام می فهمیم. خودم هم از این اخبار خسته شده ام. راجع به من ننویسید! هر موقع بیدار می شوم من را 
فرستادند به تیم های دیگر. می گویند سردار هر سال نمی رود. من خواهش می کنم راجع به من ننویسید. اگر چیزی شد خودم 
می نویسم. من از لیون، رم، لورکوزن و تاتنهام پیشنهاد داشتم و بیش از این چیز دیگری نبود. همه پیشنهادها رد شدند و من 

امسال هیچ جایی نمی روم. اگر بخواهم به تیمی بروم به صورت آزاد منتقل خواهم شد.

کارشناس فوتبال کشورمان گفت: دیدار با سوریه روز خوبی برای تیم ملی نبود اما این موضوع دلایل موجهی دارد. 
در مورد برتری یک بر صفر تیم ملی فوتبال ایران مقابل سوریه در دیدار اول مقدماتی جام جهانی 2022 قطر  اظهار 
داشت: با وجود بردن این مسابقه در کل هماهنگ نبودیم و خیلی خوب عمل نکردیم. اصلًا روز خوب تیم ملی نبود اما 
این امر می تواند دلایل موجهی داشته باشد. مثل اینکه اولین مسابقه مان بود، بازیکنان پس از مدت ها کنار هم قرار 

گرفتند، تمرینات زیادی برگزار نکردیم و سرمربی مان را هم کنار زمین نداشتیم.
وی افزود: از لحاظ هماهنگی بین بازیکنان، ارسال از کناره ها و زوج سازی عملکردمان خوب نبود و همین امر مانع شد 
تا نتوانیم در کارهای هجومی بهتر عمل کرده و موقعیت سازی کنیم. البته برای دیدار مقابل عراق 4-5 روز زمان داریم و 

با توجه به احتمال بازگشت اسکوچیچ و هاشمیان به تیم ملی،  امیدوارم بهتر از دیدار مقابل سوریه کار کنیم.
کارشناس فوتبال کشورمان با اشاره به نتایج عجیب روز اول رقابت های جام جهانی مانند تساوی عراق در خانه کره 
جنوبی و برتری عمان برابر ژاپن پاسخ داد:  شاید به این دلیل که تیم ژاپن هم مانند ما بازیکنانش از هم دور هستند و 
نمی توانند تمرینات یکپارچه  ای داشته باشند، مقابل عمان که مدت ها است تیمش را ساخته شکست خورد. عراق هم 
توانست مساوی خوبی در خانه کره جنوبی به دست آورد. قطعاً دیدار بعدی ما مقابل عراق خیلی سخت تر از بازی با 

سوریه است.
جلالی ادامه داد: تیم ملی ما فاصله زیادی با تیم مرحله قبلی داشت اما  عراق با وجود تغییر سرمربی اش در این مدت 
دیدارهای تدارکاتی و اردوی آماده سازی مناسبی برگزار کرد. به همین دلیل با تیمی که در مرحله قبلی مقابل ایران 
شکست خورد، فاصله زیادی دارد و کاملًا قوی تر شده است. تیم ما هم برابر سوریه نشان داد نسبت به دیدارهایی که در 

بحرین برگزار شد تا حدی افت کرده  اما امیدوارم خیلی زود به همان شرایط قبلی بازگردد. 
وی در خصوص استفاده کادر فنی تیم ملی از نفراتی مثل جعفر سلمانی و صالح حردانی و میلاد سرلک مقابل سوریه 
پاسخ داد: به هر حال این بازیکنان با نظر کادر فنی در ترکیب قرار گرفتند و نشان دادند باید پخته تر شوند. یکی دیگر از 
مشکلات ما در بازی مقابل سوریه در اختیار نداشتن سردار آزمون  بود. وی مهره ای کلیدی برای تیم ملی است. مهدی 

طارمی هم در غیاب زوج خود همان فرم همیشگی را نداشت.

آزمون: بهتر از سوریه بودیم؛

 بازیکنان و کادرفنی هیچ مشکلی با هم ندارند
مجید جلالی: اصلًا روز خوب تیم ملی نبود

 خوب بازی نکردن تیم ملی مقابل سوریه دلایل موجهی دارد

نماینده تیراندازی با کمان ایران با پیروزی مقابل ورزشکاری از ایتالیا به 
سومین مدال طلای خود در بازی های پارالمپیک دست یافت. 

انفرادی  ریکرو  رقابت های  پایان  در  ،روزپنجشنبه  گزارش  این  برپایه 
بازی های پارالمپیک توکیو که در پارک تیراندازی یومنوشیما توکیو برگزار شد، 

زهرا نعمتی نهمین مدال طلای کاروان ایران را به دست آورد.
نعمتی در مسابقه فینال و در یک رقابت نفس گیر با نتیجه  6 بر 5 و در تیر 

طلایی وینسنزا پتریلی حریف ایتالیایی خود را شکست داد.
در دیدار رده بندی این رقابت ها نیز  وو چونیان از چین توانست 6 بر ٢ بر 

دورسئا پویمندو پیروز شود و به مدال برنز دست یابد.
زهرا نعمتی با این مدال، سومین مدال طلای ادوار پارالمپیک خود را کسب 
و از این حیث هت تریک کرد. او در لندن، ریو و حالا در توکیو موفق به کسب 

مدال طلا شده است.
نعمتی در این رقابت ها پس از اینکه در دور اول با قرعه استراحت روبرو 
شده بود، در مرحله یک هشتم پایانی و در تقابل با سوتلوا بارانتسوای روس 
توانست با نتیجه 6 بر 5 پیروز شود. او سپس در یک چهارم نهایی نیز ٧ بر یک 
حریف برزیلی را مغلوب کرد. نعمتی در نیمه نهایی هم 6 بر ٢ حریف یونانی 

خود را شکست داد.  
نعمتی: تاریخ سازی کردم

 دارنده سه مدال طلا در تاریخ پارالمپیک گفت: خوشحالم که به نخستین 
ورزشکاری تبدیل شدم که این افتخار را به دست آورده است. 

زهرا نعمتی درباره کسب مدال طلای تیراندازی با کمان در اسلحه ریکرو 
در بازی های پارالمپیک ٢٠٢٠ توکیو گفت: خیلی خوشحالم. افتخار بزرگی 
بود که نصیب من شد. از همه مربیان و مسوولان کمیته ملی پارالمپیک تشکر 
می کنم. وی ادامه داد: این یک لحظه تاریخی بود. تنها کسی بودم که هم 
پرچمدار المپیک و هم پارالمپیک بودم. اکنون نیز در تیراندازی با کمان 
پارالمپیک تاریخ سازی کردیم و تنها ورزشکاری هستم در تاریخ این رشته 
سه مدال طلا به دست آورده ام. نعمتی که دیدار نهایی را با »تیر طلایی« به 
سود خود رقم زد، گفت: نمی دانم چگونه تیر طلایی را زدم. این تیر را به خدا 

واگذار کرده بودم و خود خدا نیز کارسازی این شلیک را کرد.
وی با اشاره به ناگذاری کاروان اعزامی ایران به نام »سردار دل ها« افزود: این 
موفقیت به برکت نام سردار دل ها بوده است و خوشحالم که به برکت این نام 
صاحب مدال طلا شدم.  در ادامه رقابت های تیراندازی با کمان پارالمپیک 

زهرا نعمتی روز شنبه ١٣ شهریور نیز به همراه غلامرضا رحیمی و در ماده 
میکس ریکرو تیراندازی با کمان با حریفان رقابت خواهد کرد.

با پیروزی مقابل ورزشکاری از ایتالیا ؛
زهرا نعمتی در طلا هت تریک کرد
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- یک کارشناس ارشد مسائل راهبردی با بیان اینکه ارتقای روابط با همسایگان 
نیازمند ایجاد اراده سیاسی است، گفت: اقتصاد ایران و کشورهای همسایه مکمل 
یکدیگر هستند و دولت سیزدهم برای شکل گیری اراده سیاسی در طرف مقابل، 

باید رایزنی دیپلماتیک را افزایش داده و موانع بروکراتیک را کاهش دهد. 
محسن پاک آیین درباره سیاست خارجی دولت سیزدهم برای تقویت روابط با 
کشورهای همسایه خاطرنشان کرد: ارتباط با کشورهای همسایه در همه دوره های 
از پیروزی انقلاب اسلامی در زمره اولویت های اصلی دستگاه دیپلماسی  بعد 
جمهوری اسلامی بوده  و دولت سیزدهم هم این مسئله را مورد توجه قرار داد و 
حسین امیرعبداللهیان وزیر امورخارجه هم در برنامه های خود برای آن اولویت قائل 

شده است.
وی درباره چالش های پیش روی دولت سیزدهم در پیگیری این سیاست گفت: 
داشتن روابط سیاسی مستحکم با همسایه ها به طور طبیعی زمینه ساز توسعه 
همکاری های اقتصادی است. به این معنا که ابتدا اراده سیاسی باید در طرفین 
ایجاد شود تا در نتیجه آن، کشورها برای ارتقای همکاری های اقتصادی هم تلاش 

کنند.
مشاور پیشین وزیر امور خارجه با بیان اینکه امروز با اغلب کشورهای همسایه 
بیشتر  با  همکاری  برای  سیاسی  اراده  کرد:  تصریح  داریم،  نزدیک  ارتباطات 
کشورهای همسایه وجود دارد ولی در مواردی هم ضرورت دارد که در حوزه سیاسی 
فعالیت بیشتری انجام شود تا اعتماد متقابل ایجاد شود و اراده سیاسی شکل 

بگیرد.
وی یادآور شد: همسایگان ما به خصوص در آسیای مرکزی و قفقاز نیازمند این 

هستند که با جمهوری اسلامی ایران، ارتباطات اقتصادی شان را تقویت کنند زیرا 
اکثراً مثل ایران دنبال مقاوم سازی اقتصاد هستند و به ویژه کشورهای دارای نفت و 
گاز تمایل دارند که وابستگی  درآمدیشان را از این منابع انرژی کاهش دهند و منابع 

درآمدی خود را متنوع کنند.
اقتصاد ایران و کشورهای همسایه مکمل یکدیگر هستند

پاک آیین ادامه داد: همکاری های اقتصادی ایران و همسایگان می تواند مکمل 
هم باشد و ما برای ایجاد اقتصادهای مکمل و ترکیبی، می توانیم همکاری های 
خودمان با همسایگان را دنبال کنیم. ایجاد اراده سیاسی مساله مهمی است و باید 
در این رابطه با کشورهای همسایه رایزنی و مذاکره کنیم. برای مثال، برخی از قوانین 

دست وپاگیر و بروکراتیک بر سر راه همکاری های تجاری را باید رفع کنیم.
این دیپلمات پیشین ادامه داد: ایجاد پنجره واحد تجارت در مرزها برای تسهیل 

همکاری های مرزی و روان شدن تجارت از مسیر مرزها یک امر ضروری است.
پاک آیین خاطرنشان کرد: ما 15 همسایه داریم که عمدتاً با آنها مرز زمینی داریم 
و این مرزها محل تردد کالاست. باید سعی کنیم برخی از مشکلات ناشی از نبود 

هماهنگی بین نهادهای مختلف را با ایجاد پنجره واحد رفع کنیم.
وی به موانع بورکراتیک تجار در راه صادرات یا واردات کالاها اشاره کرد و گفت: 
آستارا،  مرزی  گذرگاه های  در  و  آذربایجان  جمهوری  و  ایران  مرز  در  مثال  برای 
بیله سوار، جلفا و پلدشت، نهادهای مختلفی مثل گمرک، سازمان استاندارد و 
نیروی انتظامی مستقر هستند که باید صادرکننده از مسیر این نهادها بگذرد و نظر 
آنها را تامین کند تا بتواند کالایش را صادر کند. در مواردی، برخی از این دستگاه ها 
در مرز حضور ندارند و صادرکننده اگر در مرز دچار مشکل شود باید به تبریز یا اردبیل 

مراجعه کند تا مشکلش برطرف شود اما با ایجاد پنجره واحد تجارت در مرزها، همه 
کارها در مرز انجام می شود و تجارت مرزی تسهیل خواهد شد.

انعقاد قرارداد تعرفه ترجیحی و تکمیل مسیرهای ریلی ضروری است
سفیر پیشین ایران در زامبیا، ازبکستان، تایلند و جمهوری آذربایجان اضافه کرد: 
تلاش برای کاهش تعرفه ها و انعقاد قرارداد تعرفه ترجیحی با کشورهای همسایه 
می تواند به بهبود همکاری های تجاری کمک و قیمت کالاهای ایرانی را اقتصادی تر 
کند. وی ادامه داد: تاجران ما برای عبور از مرزها و ورود به کشور دیگر باید تعرفه هایی 
را بپردازند. این در حالی است که ما با امضای قرارداد، می توانیم این مشکل را حل 
کنیم برای مثال میان کشورهای مشترک المنافع قرارداد لغو تعرفه های گمرکی 
وجود دارد و تاجران این کشورها به راحتی  با هم کار می کنند ولی اگر تاجر ایرانی 
بخواهد به جمهوری آذربایجان کالایی را صادر کند باید تعرفه بپردازد و اگر بخواهد 
دوباره از آنجا کالا را به روسیه بفرستد باز هم مشمول تعرفه می شود که این موضوع 
موجب بالارفتن هزینه تمام شده کالا و گرانی آن برای مشتری می شود. امضای 
قرارداد تعرفه ترجیحی، همکاری ها را روان می کند و برای همه طرف ها مفید است.
پاک آیین، اهمیت تکمیل مسیرهای ریلی تجاری را یادآور شد و افزود: تکمیل 
مسیرهای ریلی با کشورهای هم مرز با ایران، تجارت را تسهیل می کند. جمهوری 
آذربایجان آماده همکاری و پرداخت نیمی از هزینه تکمیل خط راه آهن رشت-
آستاراست که اگر 165 کیلومتر باقی مانده این خط تکمیل شود میزان تجارت ما 
در این منطقه هفت برابر می شود. از این جهت، تکمیل خطوط ترانزیتی بسیار مهم 

است.
این دیپلمات پیشین در گفت وگو با ایرنا خاطرنشان کرد: با تکمیل این خطوط، 
حلقه مفقوده کریدور شمال-جنوب هم پیدا می شود و روسیه، چین و کشورهای 
حوزه دریای سیاه می توانند از طریق ایران به دریای عمان و خلیج فارس متصل 
شوند و به طور متقابل، ما هم از این مسیر به این کشورها متصل و از منافع تجارت 

با آنها بهره مند خواهیم شد.
نبود وابسته بازرگانی کار را برای بازرگانان سخت کرده است

وی بر ایجاد خطوط منظم کشتیرانی بین بنادر شمالی و بنادر جنوبی تاکید کرد و 
گفت: لازم است مشوق هایی هم برای تاجران و صادرکنندگان نمونه در نظر بگیریم 
و استفاده از خطوط کشتیرانی را برای آنها تسهیل کرده و در بیمه و مسائل دیگر 
تخفیفاتی را برای آنها قائل شویم تا تجارت با کشورهای همسایه بیش از پیش تقویت 

شود.
معاون پیشین فرهنگی سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی به کاهش حضور 
وابسته های بازرگانی ایران در کشورهای همسایه اشاره کرد و گفت: ما در سال های 
گذشته و در دولت های مختلف، معمولًا وابسته بازرگانی در اکثر کشورهای همسایه 
و کشورهای دورتر داشتیم. اخیراً، ظاهراً به دلیل مشکلات مالی، وزارت صنعت، 
معدن و تجارت، اعزام وابسته های بازرگانی را کاهش داده و فقط در چند کشور، 

وابسته بازرگانی داریم.
بخش های  ارتباطات  تقویت  به  می توانند  بازرگانی  وابسته های  گفت:  وی 
خصوصی ایران با همتایانشان در کشورهای همسایه کمک کنند. وقتی وابسته 
بازرگانی در کشورهای همسایه نداریم، بخش خصوصی ایران نمی توانند به اهداف 
تجاری و اقتصادی خود در حد بالا برسند. این موضوع هم یکی از موانع گسترش 

تجارت با کشورهای همسایه است که امیدواریم در دولت سیزدهم برطرف شود.

پاک آیین کارشناس ارشد مسائل راهبردی: 

ارتقای روابط با همسایگان نیازمند ایجاد اراده سیاسی است

سخنگوی جبهه اصلاحات ایران گفت : در حالی که صفر و صد اداره کشور امروز در 
دست یک جریان سیاسی است و مانعی برای تحقق وعده هایش مانند دولت روحانی 
وجود نخواهد داشت. امیدوارم طرح این مسائل برای فرار از مسئولیت و پاسخگویی در 

قبال وعده هایی که در انتخابات داده شده نباشد
آذر منصوری در گفت و گو با ایلنا، در خصوص به سرانجام رسیدن FATF در دولت 
سیزدهم، اظهار کرد: موضوع FATF موضوعی نیست که دولت به تنهایی قادر به 
حل آن باشد. این لوایح بعد از رفت و  برگشت های متعدد بین دولت و مجلس و شورای 
نگهبان و عدم نتیجه، در مجمع تشخیص مصلحت نظام معطل مانده است. به نظر 
من این مسئله نیز سیاسی است و ناشی از فشارهایی است که از بیرون بر اعضای 
مجمع تشخیص مصلحت نظام اعمال می شود. این مسئله را در حدوداً یک یا دو سال 
گذشته اعضای مجمع رسماً در رسانه ها اعلام کردند. در واقع گویی قرار نبود، در دولت 
یازدهم و  دوازدهم این لوایح به نتیجه برسد و  حالا باید دید با یکدست شدن حاکمیت 

چه سرنوشتی پیدا می کنند.
وی افزود: پر واضح است که گروه ویژه اقدام مالی یا FATF یک سازمان  همکاری بین 
کشورهاست که برای مقابله با پولشویی و مبارزه با تروریسم شکل گرفته است. در حال 
حاضر 34 کشور به همراه 2 سازمان اتحادیه اروپا و شورای همکاری کشورهای عرب 

خلیج فارس، جزو قلمرو قضایی این سازمان محسوب می شوند.
این فعال سیاسی اصلاح طلب بیان کرد: در حالی که FATF در تیر ماه سال 1395 
اطلاعیه ای صادر کرد که بر اساس آن، اعلام شده بود محدودیت های نظام پولی و 
مالی ایران به مدت یک سال به حالت تعلیق درآمده و چند بار نیز این مهلت تمدید شده 
است، اما در همه این مراحل، به ایران توصیه شده که آنها را به عنوان اصلاحات مدنظر 
گروه اقدام مالی به انجام رساند. در واقع آنچه FATF از ایران می خواهد، اطلاعات 
بانکی نیست بلکه آنها می خواهند سیستم بانکی ایران نرم افزاری داشته  باشد که 
تخلفات و معاملات مشکوک را شناسایی کند که همه این ها در برنامه اقدام پیش بینی 

شده  است.
الحاق به FATF  تهدیدی برای منافع ملی ایران نخواهد بود 

منصوری ادامه داد: روشن است که از سال 2009 جمهوری اسلامی ایران به ناحق 
و با انگیزه های سیاسی ولی با بهانه های فنی، در صدر لیست کشورهای غیرهمکار و 
کشورهای تأمین کننده مالی تروریسم قرار گرفت، ایران در کنار کره شمالی، مشمول 
اقدامات مقابله ای شد، اقداماتی که آثار سنگینی برای نظام مالی و بانکی ایران داشت. 
این توصیه شورای امنیت ملی کشور در سال 89 هم بود که وزارت اقتصاد و دولت وقت 
را مکلف کرده  بود با نهاد FATF در تعامل باشند و پیشرفت های ایران را تشریح کرده و 

زمینه را برای خروج ایران از لیست سیاه فراهم کنند.
وی اضافه کرد: الحاق به FATF نه تنها تهدیدی برای منافع ملی ایران نخواهد بود، 
بلکه با توجه به کشورهای متعددی که به آن ملحق شده اند، زمینه اعتمادافزایی بیشتر 

کشورها را برای مبادلات مالی و تجاری نیز فراهم کرده است.
قائم مقام حزب اتحاد ملت گفت: هنوز مشخص نیست که چرا مخالفان سیاسی 
دولت، FATF را هم مانند برجام رقیب سیاسی خود قلمداد کردند و منافع ملی 
کشور قربانی رقابت های سیاسی شد، در حالی که پیشینه اقدام ایران به دولت دهم 
برمی گردد و در آن مقطع، این حساسیت ها وجود نداشته است که این ابهام را مخالفان 

FATF باید در مقطعی پاسخ دهند.
سخنگوی جبهه اصلاحات ایران اظهار کرد: مخالفان FATF متاسفانه بدون توجه به 
منافع ملی، برای از میدان به در کردن رقیب و تامین منافع کوتاه مدت گروهی خود، بر 
شاخ نشستند و بن بریدند. آنچه که مسلم است اینکه FATF قرار نیست معجزه کند، 
اما عدم الحاق ایران با توجه به مجموع شرایط امروز ایران، بر کلیه مبادلات تجاری 
کشور سایه می اندازد و کار برای ایران سخت تر خواهد شد و از همه مهم تر با عدم 
الحاق، بهترین پاس گل را به مخالفین استراتژیک ایران داده ایم و در صورت تداوم این 

رویکرد، این پاس گل دادن ها ادامه خواهد یافت و مضار آن ناگفته پیداست.

وی  تأکید کرد: اگر پالرمو وCFT از سوی ایران تصویب نشود هیچ یک از کشورهای 
به ظاهر متحد نیز با ایران همکاری نمی کنند. بنابر این با توجه به دغدغه ای که نسبت 

به منافع ملی داریم از هر گشایشی در این زمینه استقبال می کنیم.
بدون   انتخاباتی  وعده های  طرفی  از  کرد:  تصریح  ملت  اتحاد  حزب  عضو  این 
پشتوانه ای که در انتخابات داده شد، با توجه به تحریم ها و تاثیر آن بر چشم انداز 
اقتصاد ایران و وجود کسری بودجه، تورم، رکود و بحران های اجتماعی به نظر می.آید 
نه در کوتاه مدت و  نه در درازمدت با وجود تحریم ها نه تنها بهبود نخواهد یافت، بلکه 
اقتصاد ایران را به سمت ونزوئلایی شدن پیش خواهد برد. در حالی که صفر و صد اداره 
کشور امروز در دست یک جریان سیاسی است و مانعی برای تحقق وعده هایش مانند 
دولت روحانی وجود نخواهد داشت. امیدوارم طرح این مسائل برای فرار از مسئولیت 
و پاسخگویی در قبال وعده هایی که در انتخابات داده شده نباشد. از یاد نبریم که 
انتخابات 1400 یکی از غیررقابتی ترین انتخابات ریاست جمهوری در ایران بود و پیروز 
این انتخابات باید حداقل برای حفظ پایگاه رای خود بتواند برای محرومان و جمعیت 
زیر خط فقر ایران هم که شده از فشار اقتصادی که به این بخش از اقشار جامعه وارد 
می شود، بکاهد. طرح این نوع مسائل نمی تواند موجب فرافکنی و شانه خالی کردن 

از زیر بار مسئولیت باشد.

سخنگوی جبهه اصلاحات ایران: 

صفر تا صد اداره کشور امروز دست یک جریان سیاسی است
مانعی برای تحقق وعده ها وجود ندارد 

حقیقت پور فعال سیاسی اصولگرا تشریح کرد:

مشی رئیسی؛ همگرایی ملی 

ایجاد  تاکیدات رئیس جمهوری بر ضرورت  به  با اشاره  پور«  »منصور حقیقت 
تقویت سرمایه  به  منجر  ملی  ایجاد همگرایی  ملی گفت:  و وحدت  همگرایی 
اجتماعی خواهد شد. این فعال سیاسی اصولگرا همچنین از مشی دکتر رئیسی 

در قدردانی از خدمات دولت قبلی تمجید کرد. 
دولت سیزدهم با توجه به سخنان رئیس جمهوری به دنبال بازسازی سرمایه 
با اعضای  اجتماعی قوه مجریه است. مقام معظم رهبری هم در اولین دیدار 
دولت سیزدهم )ششم شهریورماه( به تضعیف نسبی اعتماد مردم به مسئولان 
اشاره و بر ضرورت بازسازی این اعتماد تاکید کردند. برای نیل به این مقصود 
دولت رویکردهای مختلفی را تدوین کرده از جمله مبارزه با فساد، ایجاد وحدت و 
همگرایی ملی، برنامه ریزی دقیق و شفاف برای تحقق وعده ها  که در صورت تحقق 

منجر به ترمیم اعتماد مردم به کارآمدی قوه مجریه خواهد شد.
رئیس جمهور یکشنبه 31 مرداد در جلسه هیات دولت، انسجام، وحدت و اعتماد 
را سرمایه بزرگ و ارزشمندی برای نظام دانست و اظهار داشت: اعتماد مردم به 
مسئولین و اعتماد رهبر معظم انقلاب به فرد فردِ مدیران، سرمایه بسیار باارزشی 
است که باید در جهت ارتقا و تقویت هر چه بیشتر آن تلاش کنیم. همدلی و انسجام 
مسئولان از الزامات پیشرفت کشور است. همانطوری  که سوء ظن و بدبینی، بدترین 
آفتی است که اگر بین مسئولین ایجاد شود موجب کُندی امور و بروز مشکل در 
زندگی مردم می شود، در مقابل، اعتماد مردم به مسئولین می تواند موجب سرعت 
در پیشرفت امور باشد. رئیس جمهوری ضرورت تداوم اعتماد مردم به مسئولان را 
مورد تاکید قرار داد و افزود: برخلاف نظام های استبدادی و سلطنتی، تداوم اعتماد 
مردم، مهمترین مساله در کشوری مانند جمهوری اسلامی ایران است که اساس 
حکومت در آن مبتنی بر رای و اراده مردم است، لذا ایجاد و تداوم اعتماد از اهمیت 
زیادی برخوردار است و این موضوع در گرو نشان دادن صداقت و خدمت برای مردم 
می باشد.تداوم و تقویت اعتماد مردم موجب تقویت سرمایه اجتماعی و افزایش 

مشارکت و نشاط اجتماعی خواهد شد.
مسئله انسجام بین مسئولان و همگرایی ملی بین طیف های مختلفی فکری 
رابطه مستقیمی با بازسازی سرمایه اجتماعی دارد. یکی از دلایلی که باعث تضعیف 
این سرمایه در سال های اخیر شده تضادها و چالش ها بین نهادهای مختلف و بروز 
اختلافات مسئولان در سطح رسانه ها بوده که منجر به سایش این سرمایه و در 
نهایت تضعیف آن شده است. بنابراین رفع این تضادها که در سطح رسانه ها از آن 
به عنوان موازی کاری نهادها یاد می شود و کاهش تنش ها بین مسئولان نهادهای 
مختلف می تواند در ترمیم اعتماد مردم به کارآمدی نهادهای کشور موثر واقع شود.

در گفتگو با »منصور حقیقت پور« فعال سیاسی اصولگرا و نماینده پیشین مجلس 
الزامات بازسازی سرمایه اجتماعی از حیث ضرورت ایجاد همگرایی و وحدت ملی 

را مورد بررسی و موضوع پرسش های خود قرار دادیم.
دولت سیزدهم به تضادهای ساختاری پایان دهد

حقیقت پور در پاسخ به این سوال که در سال های اخیر با چالش ها و بروز تقابل 
نخبگان سیاسی و مسئولان ارشد کشور در سطح رسانه ها مواجه بودیم، این 
چالش ها چه آسیب هایی را به سرمایه اجتماعی مسئولان و نهادهای مختلف 
کشور وارد کرده است، گفت: نکته ای را که در مورد اختلافات مسئولان و نهادهای 
مختلف در سال های گذشته مطرح کردید، از دو حیث می توان مورد توجه قرار 
داد و سپس نسبت این مسئله را با تضعیف یا تقویت سرمایه اجتماعی سنجید. 
سطح اول تضادهای ساختاری و موازی کاری نهادها است که مرتبط با چالش های 
ساختاری حکومت در کشور ما است. وی افزود: چالش های ساختاری در واقع 
به این معنا که هر کسی در این جایگاه ها قرار بگیرد دچار چالش می شود چرا که 
وظایف و تکالیف دستگاه ها و پاسخگویی آن ها در برخی موارد دچار همپوشانی 
شده و همین امر منجر به چنین موازی کاری ها شده است. سطح دوم اختلافات 
سیاسی در کشور است که بسیار آسیب زننده است. اختلاف فکری امری طبیعی 
در همه کشورها است و در نظام های دموکراتیک بسیار ضروری است اما اختلافات 
سیاسی به این معنا که اجازه ندهیم رقیب ما کاری که به نفع کشور است را انجام 
دهد تنها با این توجیه که رقیب ما است. برای کشور در سال های گذشته آسیب های 
زیادی را در پی داشته است. این فعال سیاسی اصولگرا تاکید کرد: دولت سیزدهم 
توان پایان دادن به این تضادهای ساختاری و اختلافات فکری را دارد و باید به این 
مهم رسیدگی کند. شخص رئیس جمهور در سطح بالایی از مقبولیت بین مردم و 
نخبگان برخوردار است و هم دولت در بین مردم محبوبیت دارند و از طرف دیگر هم 
مورد اعتماد نظام است. بنابراین دولت سیزدهم قدرت و توان کاهش این نزاع های 
سیاسی را دارند و من تاکید رئیس جمهور در زمینه ضرورت ایجاد همگرایی ملی را 

تلاشی برای این هدف می دانم.
مردم از اختلافات مسئولان خسته شده اند

این نماینده مجلس نهم ادامه داد: مردم گرفتار در مشکلات شدید معیشتی تاب 
و تحمل اختلافات و نزاع مسئولان را ندارند. وقتی با این وضع مواجه می شوند به 
کلی از مسئولان و امکان حل مشکلات خود ناامید می شوند. دقیقا در همین نقطه 
است که سرمایه اجتماعی تضعیف می شود و یاس مردم به معنای از بین رفتن این 
سرمایه است. بنابراین اگر دولت سیزدهم بتواند به این چالش ها پایان دهد یا دست 
کم مردم شاهد روند نزولی این اختلافات باشند با گذشت زمان  اعتماد مردم در 

صورت البته کارآمد بودن دولت ترمیم خواهد شد.
حقیقت پور گفت: تخریب مسئولان دولت سابق و متاسفانه در برخی موارد خائن 
نامیدن آن ها هیچ کمکی به دولت سیزدهم نخواهد کرد. البته رئیس جمهور در 
این زمینه روش درست را برگزیده و نسبت به خدمات دولت قبل قدردانی کردند. 
اما برخی افراد تریبون دار متاسفانه منش دیگری دارند. نکته بعدی اینکه دولت 
سیزدهم دولت همه مردم ایران با هر گرایشی است. بنابراین باید به گونه ای عمل 

کند که همه مردم احساس آرامش کنند.

جامعه  اعضای  است  معتقد  مبارز  روحانیت  جامعه  عضو 
کنونی ایران خبیر و بصیر هستند، واقعیت ها را می فهمند و 
بر آنها تکیه می کنند نه به حرف های بی ربطی که بعضی از 
اشخاص می زنند و رئیسی را به این و آن تشبیه می کنند، چراکه 

اینها واقعیت ندارد. 
به تازگی غلامعلی حداد عادل طی اظهاراتی به بهانه هفته 
گذر  این  از  و  کرده  باهنر  و  رجایی  شهیدان  از  یادی  دولت 
ضمن تشبیه رئیس دولت سیزدهم با شهید رجایی، گفته که 
مردم با دیدن رفتارهای سید ابراهیم رئیسی، یاد شهید رجایی 
می افتند.  البته اقدام غلامعلی حداد عادل در تشبیه و توصیف 
اینکه  کما  است  سابقه  به  مسبوق  اصول گرا،  نوپای  دولت 
اصول گرایان، دولت نهم و دهم را هم بازتابی از دولت شهید 
رجایی می خواندند، هر چند که بعدها اقدامات احمدی نژاد 
سرافکندگی و پشیمانی اصول گرایان را به همراه داشت اما به 
نظر می رسد تبدیل به درس عبرتی برای آنها نشد، چنانچه این 
بار تنها به تشبیه رئیس دولت متبوع خود به شهید رجایی اکتفا 
نکردند و او را تا مقام مالک اشتر زمان ارتقا دادند. مهر تایید این 
ادعا، اظهارات چند روز قبل حسین شریعتمداری در روزنامه 
کیهان در قالب یادداشتی به نام » بار دیگر مالک اشتر....« 

است. 
در میان این قبیل توصیفات و تشبیهات روسای دولت ها با 
چهره هایی نظیر شهید رجایی و مالک اشتر که تجربه نشان 
داده بعضاً این تشابهات صرفاً پشیمانی و برداشتن یک گام به 
عقب را به دنبال دارد، این پرسش مطرح می شود که تمثیل ها 
و تشبیهات آن هم در ابتدای کار دولت تا چه اندازه می تواند به 

رئیس جمهور و دولتمردان آسیب وارد کند؟ 
رئیسی فردی متدین است اما برخی در صحبت کردن 

غلو می کنند
در پاسخ به این پرسش عضو جامعه روحانیت مبارز معتقد 
است که این تشبیهات و توصیفات تنها حرف است و از طریق 

آنها نمی توان در مورد توانایی افراد قضاوت کرد.
ابراهیمی، عضو جامعه روحانیت  حجت الاسلام حسین 
مبارز در واکنش به توصیفات و تشبیهات شکل گرفته پیرامون 
رئیس دولت سیزدهم به خبرنگار  خبرآنلاین گفت: حضرت 
موسی به خدا عرض کرد خدایا این مردم بر علیه من خیلی 

حرف می زنند، خداوند در مناجات به حضرت موسی فرمود 
بر علیه من هم حرف می زنند. لذا بنده معتقدم سخن مردم 
برای رئیس جمهور ملاک نمی شود. هر چه بگویند، واقعیت ها 
تغییر نمی کند. رئیسی فردی متدین است، من از قبل او را 
می شناسم، اهل هوی و هوس نیست، حالا اگر چنانچه یک 
عده با غلو صحبت می کنند که این جور یا آن جور، بنده بر این 

باورم که با سخن دیگران نمی شود افراد را قضاوت کرد.
چاپلوس ها رئیسی را به این و آن تشبیه می کنند

این چهره اصول گرا افزود: در حقیقت اعتقاد من این است 
امکان دارد افرادی که دولت فعلی را به این و آن تشبیه می کنند  
متملق و چاپلوس باشند و برای اینکه بخواهند برای خودشان 
جایگاه پیدا کنند، یک حرف هایی بزنند که نه مصلحت آقای 

رئیسی در آن است و نه مصلحت جامعه.

آقای  که  این است  واقعیت  روحانیت گفت:  عضو جامعه 
رئیسی عمرش را در حوزه قضا گذاشته، از سوی دیگر فرد 
تحصیلکرده ای است، هم دکترای دانشگاهی و هم تحصیلات 
حوزوی دارد. رئیسی فرد مدبری است، هم در آستان قدس و 
هم قوه قضائیه سوابق کاری روشنی دارد، واقعاً پیشینه کاری 

ایشان را کسی تا به حال به این صورت نداشته است.
رئیسی از مقدس بازی بیزار است 

ابراهیمی ضمن اشاره به سابقه تشابه روسای دولت ها به 
شهید رجایی تصریح کرد: بنابراین باید با واقعیت ها برخورد 
کرد. در مورد احمدی نژاد هم یک عده ای از همین افراد شایعه 
کردند که چه می بینیم و چه می بینیم و نظایر این حرف ها. 
اینها یا افرادی متملق و چاپلوس هستند و یا افرادی هستند که 
خلاصه اهل تخیل و این صحبت ها هستند، در غیر این صورت 

کسی که واقع بین باشد،چنین صحبت هایی را نمی گوید.
باید روی واقعیت ها تأکید کرد 

نماینده اسبق مجلس گفت: این حرف ها از ساحت افراد 
این حرف ها  بخواهند  اگر چنانچه  و  دور است  به  معمولی 
را بزنند، واقعیت ندارد. افرادی که رئیس جمهور را به این و 
نه به مصلحت  آن تشبیه می کنند، سخنانی می گویند که 
خودشان است و نه مصلحت رئیس جمهور است، ضمن اینکه 
آقای رئیسی هم از این مقدس بازی یا تقدس ایجاد کردن بیزار 

است. 
همه  کرد:  اظهار  همچنین  مبارز  روحانیت  جامعه  عضو 
حرف هایی که در مورد تشبیه و توصیف رئیسی گفته می شود 
روی  باید  نباید مطرح شود،  که  است  از جمله حرف هایی 
واقعیت ها تأکید کرد. ایشان، انسان صادق، خدمتگزار، دلسوز 
مردم، دنبال کار و تلاش است کما اینکه در سابقه اش هم 
نشان داده، این واقعیت است اما اینکه این چه گفته و آن چه 
گفته را اگر ما هم مرتب دامن بزنیم، دامنه اش بیشتر می شود.

ابراهیمی با اینکه این گونه تملق و چاپلوسی ها برای کشور 
هزینه آور است؟ خاطرنشان کرد: جامعه و مردم ما هوشیار 
هستند. خوشبختانه در حال حاضر در سطح جهان جامعه ای 
فهیم تر و سیاسی تر از ما وجود ندارد. اعضای جامعه کنونی 
ایران خبیر و بصیر هستند، واقعیت ها را می فهمند و بر آنها 
تکیه می کنند نه به این حرف های بی ربطی که بعضی از 
اشخاص می زنند، چراکه اینها واقعیت ندارد. من معتقدم این 
افراد قطعاً متملق و چاپلوس هستند و چنین افرادی همیشه 
در جامعه بوده اند و قداست هایی را ایجاد می کردند که واقعیت 

ندارد.
عقلانیت مقدم بر انقلابی بودن است

یادآور شد: در حال  پایان  این فعال سیاسی اصول گرا در 
حاضر معتقدیم در این کشور باید واقعیت ها را پیگیری کنیم. 
آقا در سخنرانی اخیر با هیئت دولت فرمودند عقلانیت مقدم بر 
انقلابی بودن است. یعنی هر کاری که می خواهد شروع شود، 
اول عقل است. تا عقل نباشد همین جور حرف هایی می بافند. 
لذا نظر بنده این است که این بافندگی ها نه به مصلحت جامعه 
و نه مصلحت مردم است. در واقع خوب نیست مرتب مردم را به 

دنبال مواردی بیندازند که واقعیت ندارد.

عضو جامعه روحانیت مبارز: 
تشبیه کردن رئیسی به این و آن به مصلحت نیست
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بر مسلمانان است که در راه همبستگی 
بکوشند، و با هم همدلی کنند، و نسبت به 

نیازمندان مواسات )از خود گذشتگی( داشته 
باشند و به یکدیگر مهرورزی کنند.

شنبه -سیزدهم شهریورماه 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5342

الکافي: ج ٢ ص ١٧4 ح ١5

رئیس کل دادگستری استان قم، با تاکید بر اهمیت 
عملیاتی کردن طرح ساماندهی بنگاه های املاک 
گفت: اجرایی شدن این طرح، علاوه بر ساماندهی 
به  تأثیر  استان،  این  املاک در  بنگاه های  فعالیت 
سزایی در کاهش دعاوی حقوقی و ورودی پرونده ها 

به مراجع قضایی خواهد داشت.
در  مظفری  علی  والمسلمین  الاسلام  حجت    
گفت و گویی افزود: اجرای طرح ساماندهی بنگاه 
های املاک در بخشنامه های صادره قوه قضاییه و 
همچنین مصوبات شورای قضایی استان مورد تاکید 

قرار گرفته است.

وی ادامه داد: این طرح از طریق معاونت پیشگیری 
از وقوع جرم در دستور کار قرار گرفته که اهتمام به 
اجرایی شدن این طرح، دستاوردهای مهمی در حوزه 
های ختلف خواهد داشت. رئیس کل دادگستری قم 
افزود: الزام متصدیان بنگاه های املاک به تنظیم 
نسخه ای از قراردادها و همچنین گنجاندن شرط 
ارجاع دعوا در صورت طرح به داوران از جمله ویژگی 
های این طرح است که عملیاتی شدن شرط داوری 
تأثیر به سزایی در کاهش دعاوی حقوقی و ورودی 

پرونده ها به مراجع قضایی خواهد داشت.
مظفری، ضمن تقدیر از اعضای قانون مدار این 

یا  و  مدنی  مسئولیت  احراز  با  کرد:  تصریح  صنف 
تنظیم  واسطه  به  متخلف  اعضای  برخی  کیفری 
با  استان  قضایی  دستگاه  غیرقانونی،  قراردادهای 

قاطعیت به موضوع رسیدگی می کند.
وی با اشاره به اینکه متقاضیان دریافت و یا تمدید 
پروانه کسب بنگاه های املاک ملزم به گذراندن دوره 
های آموزشی 120 ساعته می باشند افزود: در این 
دوره ها سرفصل های مرتبط با این صنف از جمله 
مبارزه با پولشویی، اخلاق در نظام صنفی، دوره های 
تخصصی جهت دریافت پروانه فنی و پیشگیری از 

وقوع جرم تدریس می شود.

رئیس کل دادگستری استان قم:

 بنگاه های املاک  ساماندهی می شوند

استعفای محمد دهقان از سوی شورای نگهبان
عضو حقوقدان شورای نگهبان گفت استعفای محمد دهقان به اطلاع اعضای شورای نگهبان 
رسیده و طبق آیین نامه شورا به اطلاع روسای قوه قضائیه و مقننه نیز می رسد.هادی طحان نظیف 
عضو حقوقدان شورای نگهبان، با اشاره به اینکه آقای محمد دهقان از سوی رئیس جمهور به عنوان 
معاون حقوقی منصوب شده است، گفت:استعفای آقای محمد دهقان به اطلاع اعضای شورای 
نگهبان رسیده است.وی افزود: استعفای آقای دهقان طبق آیین نامه شورای نگهبان به اطلاع 
روسای قوه مقننه و قضائیه از سوی شورای نگهبان نیز می رسد.عضو حقوقدان شورای نگهبان در 
پاسخ به این پرسش که امکان عضویت همزان آقای دهقان در شورای نگهبان و اشتغال در دولت 
وجود دارد، بیان کرد:طبق قانون اشتغال هم زمان در دولت با عضویت در شورای نگهبان قابل 

جمع نیست لذا وی استعفای خود را اعلام کرده است.

سرلشکر »فیروزآبادی«  درگذشت 
سردار سرلشکر بسیجی سیدحسن فیروزآبادی رئیس سابق ستاد کل نیروهای مسلح و مشاور 
عالی نظامی فرماندهی کل قوا، پس از مدتی بیماری، به دیدار معبود شتافت.سرلشکر فیروزآبادی 
از سال 1368 تا 1395 به مدت 27 سال با حکم رهبر معظم انقلاب، به عنوان رئیس ستاد کل 
نیرو های مسلح مشغول به خدمت بود و پس از آن، از سوی حضرت آیت الله خامنه ای به عنوان 
مشاور عالی نظامی فرماندهی کل قوا منصوب شد.وی در دوره اخیر فعالیت مجمع تشخیص 
مصلحت نظام نیز، با حکم مقام معظم رهبری، به عنوان عضو حقیقی مجمع منصوب شده بود. 

فارس نوشت وی به دلیل کرونا درگذشت.

تزریق 8 دز واکسن فایزر درکاشان
روح الله دهقانی دادستان کاشان  گفت: در مجموع 300 دز واکس سینوفارم و فایزر و واکسن های 
مختلف دیگر به صورت قاچاق وارد استان مرکزی شده است و تنها 8 دز واکسن فایزر در یکی از 
بیمارستان های خصوصی کاشان تزریق شده و مابقی در استان مرکزی تزریق شده است. وی 
با بیان اینکه، تحقیقات در خصوص قاچاق واکسن های وارد شده ادامه دارد، خاطر نشان کرد: 
تحقیقات در خصوص مرتبطین با موضوع قاچاق واکسن ها ادامه دارد و با قاطعیت برخورد می شود.

حجت الاسلام شهرستانی: فیلتر دیگر جواب نمی دهد 
حجت الاسلام شهرستانی خطاب به وزیر کار گفت: همانطور که محدودیت ماهواره داشتن 
جواب نداد و امروز بسیاری از افراد ماهواره استفاده میکنند، محدودیت های دیگر هم جواب 
نمی دهد.حجت الاسلام شهرستانی گفت: تنها راه مقابله با نفوذ رسانه ای و فرهنگی دشمنان، 
فعالیت در فضای رسانه ای و فرهنگی است که نمونه آن تاسیس شبکه تلویزیونی هدهد است که 
ما به زبان های مختلف راه انداخته ایم و در فضای ماهواره و همچنین اینترنت و اپلیکیشن موبایلی 

قابل دسترسی است.

کاهش حقوق کارکنان دولت کذب محض است 
سازمان برنامه و بودجه کشور در اطلاعیه ای اعلام کرد: اخبار و مطالبی که در مورد کاهش حقوق 
کارمندان و کارکنان دولت در برخی از شبکه های اجتماعی به نقل از معاون رئیس جمهور و رئیس 
سازمان برنامه و بودجه کشور منتشر شده؛ کذب محض است.در این اطلاعیه تاکید شده است که 
اصلاحات ساختاری و افزایش بهره وری با اتکا به نیرو های توانمند کشور از جمله کارکنان خدوم 
دولت از برنامه هایی است که این سازمان در قالب برنامه و بودجه سال آینده با جدیت آن را دنبال 

می کند.

وزیر اسبق بهداشت دچار حادثه شد 
دختر وزیر بهداشت دولت دهم، درباره آخرین وضعیت جسمانی پدر خود توضیحاتی داد.
شیرین طریقت منفرد دختر وزیر اسبق بهداشت اظهار کرد: پدرم بر اثر سقوط در چاله آسانسور 
ساختمان نیمه کاره که قرار است مرکز طب سنتی شود، دچار حادثه شدند.او افزود: پدرم به یکی 
از بیمارستان های تهران منتقل شد و اکنون وضعیتش پایدار است و در کما نیست.دختر وزیر اسبق 
بهداشت تاکید کرد: خبر هایی که در رسانه ها و فضای مجازی مبنی بر اینکه حادثه سقوط پدرم 

عمدی بوده، منتشر شده است که این اخبار صحت ندارد.

حسن طلایی مشاور شهردار قم شد
سیدمرتضی سقائیان نژاد شهردار قم در جدیدترین انتصابات خود، آقایان حسن طلایی و 
سیدمحمد آتش زر را بعنوان مشاوران شهردار قم منصوب کرد. انتصاب حسن طلایی از آن رو دارای 
اهمیت است که او در دوران نمایندگی مردم شهر قم در شورای اسلامی شهر قم، به گواه شاهدان، 
بیشترین حجم مراجعات مردمی را داشت و انتصاب او فارغ از نگاه و خواست سیاسی تشکل ها و 

گروهای اجتماعی و سیاسی، یک انتصاب مردمی و خوب تلقی می شود.

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم :

پروژه های شهری قم
 دیگر فرسایشی نیست

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم با بیان اینکه زمانی پروژهها را آغاز می کنیم 
که تملکات انجام شده باشد تا انجام پروژه فرسایشی نشود گفت: در این سالها 
اجرای  به  نسبت  نگاه  و  ایجادشده  پروژه ها  اجرای  به موضوع  مردم  اعتماد 

پروژهها تغییر کرده است.
عباس حلوایی زاده در گفت وگو با خبرنگار شهرنیوز، با اشاره به وظایف معاونت 
فنی و عمرانی اظهار داشت: تمامی پروژه های فنی و عمرانی مانند ساخت 
سوله، احداث بزرگراه، ساخت ایستگاه انتقال پسماند، ساخت بوستانها و غیره 
در مرحله اجرا، ساخت و مرمت ابنیه، وابسته به حوزه معاونت فنی و عمرانی 

شهرداری است.
وی با بیان اینکه این پروژهها متولیان دیگری در بخشهای تخصصی شهرداری 
مانند ترافیک، فضای سبز و … دارد، اما این معاونت مجری آن با بهترین کیفیت 
و طول عمر بالا است، ابراز کرد: یکی از مهمترین تلاشهای معاونت عمرانی در 
سال های گذشته استفاده از نیروهای بومی و استفاده از توان تولید داخل در 

اجرای این پروژه ها بود.
پیش بینی تمهیدات لازم قبل از آغاز پروژه ها 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم توجه به اجرای پروژه ها در راستای عدالت 
اجتماعی را موردتوجه قرار داد و افزود: تکیه گاه ما برای اجرای پروژه ها اسناد 
بالادستی بوده که این موضوعات در آن دیده شده است؛ از طرفی، یکی از 
اولویت های ما آرامسازی هسته مرکزی است که برای این کار باید رینگ های 
ترافیکی شکل می گرفت و باید به سمتی می رفتیم که شهروندان برای دسترسی 

به مناطق دیگر شهری مجبور نباشند از هسته مرکزی عبور کنند.
وی با تأکید بر اینکه تکمیل رینگ های ترافیکی به مناطق شهری بستگی 
ندارد، تصریح کرد: اجرای پروژه بر اساس نیازهای کل شهر و اولویت بندی آن ها 
صورت می گیرد و در نهایت، تکمیل این نقشه راه به سود تمام مردم مناطق 

مختلف شهری خواهد بود.
حلوایی زاده با اشاره به چالش های اجرای پروژه های عمرانی عنوان کرد: 
یکی از مشکلات اجرای پروژه های بزرگ، زمان بر بودن و اجرای محدودیت های 
ترافیکی و قطع خدماتی مانند آب و برق است که سبب نگرانی مردم از اجرای 
پروژه در منطقه می شود که برای حل این مشکل، قبل از اجرای پروژه و برای 
آگاه سازی شهروندان تصویر سه بعدی اتمام پروژه در منطقه، نصب و به مردم 
مزایای اجرای پروژه، اطلاع رسانی و تلاش میشود در کوتاه ترین زمان ممکن 

پروژه به بهره برداری برسد.
وی با بیان اینکه تلاش داریم پیش و حین اجرای پروژه تأسیسات را جابه جا 
کنیم تا خدمات مردم قطع نشود، اذعان کرد: زمانی پروژه ها را آغاز کردیم که 
تملکات انجام شده باشد، تا انجام پروژه فرسایشی نشود. معاون فنی و عمرانی 
شهرداری قم ادامه داد: در این سالها اعتماد مردم به موضوع اجرای پروژه ها 
ایجادشده و نگاه نسبت به اجرای پروژه ها تغییر کرده است و هم اکنون مردم 

خودشان در پی اجرای پروژه ها در محدوده محل زندگیشان هستند.

مدیرکل سرمایه انسانی شهرداری قم خبرداد:

تبدیل وضعیت ۱۵۰ نفر از ایثارگران 
شهرداری قم

مدیرکل سرمایه انسانی شهرداری قم از تبدیل وضعیت 150 نفر از همکاران 
ایثارگر شهرداری خبر داد.

سید علی بیگدلی با اشاره تبدیل وضعیت همکاران ایثارگر شهرداری اظهار 
داشت: با عنایت به تغییر و تسهیل صورت گرفته در خصوص فرایند اجرایی 
قانون استفساریه بند “و” ماده 44 قانون برنامه پنجم توسعه و تفویض اختیارات 
کلانشهرها  شهرداری های  در  مشاغل  طبقه بندی  کمیته  به  گرفته  صورت 
توسط سازمان دهیاری ها و شهرداری ها، توانستیم در طی مدت اخیر وضعیت 
استخدامی تعداد 150 نفر از ایثارگران مشمول قانون مذکور را به کارمند رسمی 

تغییر دهیم.
وی در خصوص فرآیند اجرایی تبدیل وضعیت مبتنی بر بند “د” تبصره 20 
قانون بودجه سال 1400 کل کشور گفت:  با توجه به دستورالعمل ابلاغی، 
فرآیند تغییر وضعیت استخدامی کارکنان مشمول این بند نیز در شهرداری آغاز 

گردیده است.
از  بخشی  انجام  البته  کرد:  اضافه  قم  شهرداری  انسانی  سرمایه  مدیرکل 
موارد مندرج در دستورالعمل ابلاغی علی رغم برخی ابهامات موجود نیازمند 
در  مندرج  موارد  با  آن مطابق  انجام  که  بوده  اعتباری لازم  منابع  تخصیص 
دستورالعمل مذکور  منوط به تصویب و تأمین اعتبارات مالی و بودجه ای از سوی 
مراجع ذی صلاح است. بیگدلی خاطرنشان کرد: با توجه به سیاست کلان و 
راهبردی شهرداری قم در حوزه منابع انسانی و تأکیدات مدیران ارشد بر توجه 
ویژه به ایثارگران گرامی و خانواده معظم آنان طی چند سال اخیر و در چارچوب 
ضوابط ابلاغی مرتبط ، شهرداری قم تلاش کرده تا به نحو صحیح و در حداقل 

زمان ممکن نسبت به اجرایی کردن شرایط و تسهیلات مرتبط اقدام نماید.
 

مدیر منطقه سه شهرداری قم خبرداد:

اصلاح طرح هندسی و ایجاد باند 
کندرو در بلوار خداکرم

مدیر منطقه سه شهرداری قم با اشاره به وقوع حوادث در بلوار خداکرم به 
سمت مجموعه سرای ایرانی گفت: طرح اصلاح هندسی این محور در دست 

اقدام است و تا یک ماه آینده آماده بهره برداری می شود.
مهرداد روحانی وزیری اظهار داشت: با توجه به اینکه سال های گذشته  بعد 
از پایانه مسافربری شاهد حوادث جانی و مالی بسیار زیادی بودیم، اجرای طرح 
باند کندرو بلوار خداکرم به سمت مجموعه سرای ایرانی در برنامه قرار گرفت. وی 
ابراز کرد: بر این اساس تصمیم بر این شد، اصلاح مهندسی مناسبی در بلوار 
خداکرم داشته باشیم که با پیگیری های صورت گرفته طراحی آن سال گذشته 
به پایان رسید و برای امسال نیز ردیف اعتباری برای آن پیش بینی شده است. 
مدیر منطقه سه شهرداری قم با بیان اینکه این پروژه حدود دو میلیارد تومان 
هزینه دارد تصریح کرد: بر اساس این طرح، بعد از پل شهید دستغیب به سمت 
سرای ایرانی، یک باند کندرو ایجاد می شود که خودروها بتوانند زمانی که به 
سمت سرای ایرانی حرکت می کنند به صورت آنالیزه شده از باند کندرو رفت وآمد 
داشته باشند. وی خاطرنشان کرد: با اجرای این پروژه عمرانی که حدود 60 
درصد آن اجراشده و تا یک ماه آینده آماده افتتاح می شود، ترافیکی خطر، 

ترافیک و مشکلات ترافیکی به همراه حوادث جانی و مالی کاهش می یابد.
 

صدور نخستین حکم شهرداران کلانشهرها؛

وزیر کشور حکم شهردار قم را صادر کرد
نخستین حکم شهرداران در دولت جدید، توسط وزیر کشور برای شهردار قم 

صادر شد.
به گزارش شهرنیوز، حکم انتصاب دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد به سمت 

شهرداری قم از سوی وزیر کشور صادر شد.
پیش ازاین اعضای ششمین دوره شورای اسلامی شهر قم در دومین روز کاری 
آغاز فعالیت دوره جدید، در 16 مرداد امسال تشکیل جلسه داده و گزینه های 
مسند شهرداری قم توسط اعضا مورد بررسی قرار دادند و نهایتاً سیدمرتضی 

سقائیان نژاد با 11 رأی موافق در این جایگاه ابقا کردند.
شهردار با سابقه قم پس از 12 سال اداره امور شهری کلانشهر اصفهان، 
خرداد 94 توسط اعضای دوره چهارم شورای اسلامی شهر قم، پس از محمد 

دلبری به عنوان شهردار قم انتخاب شد.
وی پس از گذشت 6 سال حضور در این جایگاه، مجدداً به سبب کارنامه و 
عملکرد مثبت و روبه جلو در حوزه های عمرانی، فضای سبز، خدمات شهری و… 

مجدداً به عنوان شهردار قم برای یک دوره چهارساله ابقا شد.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

اجرای طرح برخورد با دلالان ارزی خیابانی 
جانشین فرمانده انتظامي استان قم با اشاره به دومین مرحله از اجرای طرح برخورد با دلالان ارز در قم، از اهتمام 

پلیس در این رابطه خبر داد 
سردار "بهادر اسماعیلی" اظهارداشت: با توجه به نوسانات و افزایش قیمت ارز در ماه هاي اخیر و مشکلاتی اعم از 

رکود و تورم، طرح شناسایی و دستگیری دلالان ارزی خیابانی در دستور کار پلیس قم قرار گرفته است.
وی افزود: در راستای دومین مرحله از اجرای طرح برخورد با دلالان ارز، کارآگاهان پلیس امنیت اقتصادی استان 
پس از هماهنگي قضائي با حضور در اطراف میدان آستانه، 2 نفر از دلالان غیر مجاز ارز را شناسایي و دستگیر 
کردند. جانشین فرمانده انتظامي استان قم افزود: در ادامه متهمان براي انجام تحقیقات به پلیس امنیت اقتصادی 

استان قم منتقل و از آن ها 10هزار و 700 دلار به ارزش تقریبی3 میلیارد ریال کشف شد.
سردار اسماعیلی تصریح کرد: در نهایت افراد مذکور به همراه پرونده تشکیل شده براي انجام مراحل قانوني تحویل 
مرجع قضائي استان شدند. جانشین فرمانده انتظامي استان به همشهریان توصیه کرد: ارزهای مورد نیاز خود را از 
بانک های عامل و صرافی های معتبر تهیه کنند، همچنین از متصدیان صرافی ها نیز می خواهیم در صورت مراجعه 
دلالان موضوع را از طریق شماره تلفن 110 به پلیس اطلاع دهند. جانشین فرمانده انتظامی استان دربخش 

دیگری از سخنان خود  از کشف 6 دستگاه خودرو و 13دستگاه موتورسیکلت مسروقه در این استان خبرداد 
سردار اسماعیلی اظهارداشت: طی 48 ساعت گذشته با تلاش بی وقفه مأموران انتظامی استان قم، 13 دستگاه 
انواع موتورسیکلت و 6دستگاه خودرو مسروقه کشف شد. وی افزود: با پی گیری های مستمر و انجام اقدامات 
اطلاعاتی و نیز اخذ استعلامات از سامانه های پلیس،3 دستگاه خودرو پراید، یک دستگاه سمند ، یک دستگاه پژو 

405 ، یک دستگاه تیبا و 13 دستگاه موتورسیکلت شناسایی، کشف و به مالباختگان تحویل شد.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم بر اهتمام پلیس در کشف وسایل مسروقه و دستگیری سارقان و همچنین 

استمرار طرح هاي ارتقاء امنیت اجتماعي در راستای جلب رضایت مردم و تحقق امنیت پایدار تاکید کرد.
سردار اسماعیلی اضافه کرد: تیم های تخصصی پلیس آگاهی استان و فرمانده انتظامی شهرستان قم به صورت 
شبانه روزی در خدمت شهروندان بوده و مردم می توانند با شماره تلفن 110 هرگونه اطلاعات و اخبار خود را در 

راستای برخورد با مجرمان و ارتقاء امنیت اعلام تا اقدامات لازم صورت گیرد.
 

معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان قم مطرح کرد:

هشدارهای  درخصوص پیشگیری از سرقت موتورسیکلت 
معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان  قم با اشاره به نقش شهروندان در پیشگیری از وقوع جرایم بویژه 
سرقت موتورسیکلت گفت: راکبان موتورسیکلت، وسیله نقلیه خود را با قفل و زنجیر مناسب در پارکینگ هاي 
مخصوص پارک و از رها کردن آن کنار خیابان خودداری کنند  سرهنگ محمد رضا فرحبخش اظهار داشت: راکبان 
موتورسیکلت از متوقف کردن وسیله نقلیه خود در اماکن عمومي، حاشیه خیابان ها و مقابل منازل خودداري و در 
شرایط اضطراري آن را به افراد مطمئن بسپارند.  وی گفت: راکبان موتورسیکلت حتماً وسیله ي نقلیه  خود را با قفل و 
زنجیر مناسب در پارکینگ  هاي مخصوص پارک و از رها کردن آن درکنار خیابان خودداری کنند. سرهنگ فرحبخش 
تاکید کرد: مالکان موتورسیکلت در زمان پارک آن در حیاط یا پارکینگ منزل نیز آن را به شیئي محکم و ثابت قفل و 
زنجیر کنند و از پارک کردن آن در محیط هاي خلوت و تاریك که زمینه را براي ارتکاب عمل مجرمانه فراهم مي کند، 
خودداری شود. معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان قم در پایان خاطر نشان کرد: شهروندان از خرید 
موتورسیکلت  بدون انتقال سند در دفاتر رسمي یا به اصطلا ح سوئیچي خودداري کنند و به هیچ وجه موتورهاي 
قولنامه اي و فاقد پلا ك را خریداري نکنند و در هنگام خرید، شماره  موتور و شاسي آن با اسناد مالکیت را مطابقت 

داده و از مخدوش نبودن اسناد اطمینان حاصل کنند.

مرکز بهداشت قم اعلام کرد:

پلمب یک واحد آبمیوه و بستنی فروشی 
یک واحد آبمیوه و بستنی فروشی در قم به علت بی توجهی به اصول بهداشتی پلمب شد. 

بنا بر اعلام مرکز بهداشت قم با اجرای طرح تشدید نظارت بر اماکن عمومی، مشاغل و اصناف و با هدف پیشگیری 
از افزایش موارد ابتلا به کرونا یک واحد آبمیوه و بستنی فروشی غیر بهداشتی امروز چهارشنبه دهم شهریورماه از 

سوی کارشناسان بهداشت محیط معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم پلمب شد.

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات قم با اشاره به ضریب نفوذ 117 
درصدی اینترنت ثابت و سیار دراین استان گفت: قم درتوسعه اینترنت ثابت 
و سیار دروضعیت خوبی قرار دارد و از ضریب نفوذ 13.83 درصدی مشترکان 
اینترنت پرسرعت ثابت  و ضریب نفوذ 103.13 درصدی مشترکان پهن باند 

سیار برخوردار است.

در  استان ها  وضعیت  آخرین  گزارش  به انتشار  اشاره  با  پور  غلام  جواد 
شاخص توسعه یافتگی فناوری اطلاعات و ارتباطات )IDI( تا پایان مردادماه 
سال جاری اظهار داشت: قم با امتیاز 7.33 رتبه ششم شاخص IDI را به خود 
اختصاص داده است که با توجه به اینکه میانگین کشوری در این شاخص 

6.98 است، امتیاز استان  0.35 از میانگین کشوری بالاتر می باشد.

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم  خبرداد:

ضریب نفوذ ۱۱۷ درصدی اینترنت ثابت و سیار 

به شایعه های  نباید  همشهریان  که  تاکیدکرد  قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
مغرضانه دشمنان خارجی و جاهلان داخلی علیه واکسیناسیون کرونا توجه کنند.

محمد رضا قدیر درجلسه ستاد مبارزه با کرونا ویروس طی سخنانی اظهار داشت: 
روند کرونا در قم به هیچ عنوان کاهشی نشده و در آستانه هزار نفر بستری بیمار 

کرونایی در بیمارستان ها قرار داریم.
 وی افزود: تعداد بیماران بد حال رو به افزایش است و آمارهایی که در فضاهای 
مجازی در خصوص کاهشی بودن روند بستری بیماری در قم داده می شود، اشتباه 

است.  
 تجمعات در قم کنترل نمی شود 

قدیر با تاکید بر اهمیت رعایت دستورهای بهداشتی گفت: ریشه تمام این مسائل 
تجمع ها در قم است و تا زمانی که جلوی این تجمع ها گرفته نشود و کمیته های 

استانی به وظایف خود عمل نکنند، وضع ما همین گونه خواهد بود.
روند  گفت:  قم  در  واکسیناسیون  مورد  در  قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس    
واکسیناسیون در قم شتاب خوبی گرفته است و از میانگین کشوری بالاتر هستیم اما 

هنوز مطلوب ما نیست و باید گروه های سِنی هدف به مراکز مراجعه کنند.  
همه مراجع تقلید واکسن دریافت کرده اند

 رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با تشکر و تقدیر ویژه از فعالیت نیروهای جهادی 
در بیمارستان های استان اظهار کرد: خوشبختانه همه مراجع معظم تقلید در زمینه 
امر واکسیناسیون پیشقدم شده و اقدام به دریافت واکسن کرده اند که امیدواریم این 
امر به عنوان سیره عملی مراجع عظام تقلید، سبب تشویق بیشتر مردم به واکسینه 

کردن خود باشد. 
وی افزود: در پیک پنجم که در آن هستیم، هیچ یک از کادر درمان که واکسینه 
شده بودند، گرفتار کرونا به صورت شدید نشده و بستری نشدند که این نشان دهنده 

اهمیت واکسیناسیون و تاثیرگذاری آن است.

حال افرادی که در روستاهای قم واکسن زده اند خوب است 
قدیر به تبلیغات دشمنان خارجی و جاهلان داخلی اشاره کرد و گفت: متاسفانه 
تبلیغات ضد واکسن در قم زیاد است و به تازگی نیز در یکی از روستاهای قم کلیپی 
منتشر شد که مردم روستا واکسن زده و فوت کردند که بررسی کردیم و نشان داد 
شایعه و کذب محض است و صحت ندارد و دستگاه قضایی پیگر موضوع است.  
وی با اشاره به اهمیت رفتار مناسب با بیمار گفت: همکاران بنده در مراکز درمانی 
خسته شده اندکه به آنها خدا قوت می گویم اما این خستگی دلیلی بر رفتار نامناسب با 
مردم نمی شود و باید با نهایت دقت و احترام با بیمار برخورد شود، که البته اکثر کادر 
درمان رفتارشان با بیمار کاملا پسندیده و انسانی است.  قدیر همچنین درخصوص 
برخی شایعه ها در مورد اکسیژن در مراکز درمانی بیان کرد: اکسیژن در بیمارستان ها 
به صورت لحظه ای رصد می شود و تاکنون هیچ مشکلی نداشته و با شرکت های تامین 

اکسیژن نیز همواره در ارتباط هستیم.
 عادی انگاری موجب سینوسی شدن پیک پنجم شده است

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم  نیز دراین جلسه گفت: برخلاف اخبار 
منتشر شده همچنان به قله پیک پنج نرسیده ایم و متاسفانه با عادی انگاری شاهد روند 
سینوسی این موج دراستان هستیم.  سیامک محبی فزود: خوشبختانه به لحاظ رتبه 
بندی بیماری قم 2 پله پایین تر آمده است و رتبه 17 کشور را دارد و اگر در هفته آینده 
این روند ادامه داشته باشد می تواند وضعیت بهتر شود. محبی با اشاره به شلوغی مراکز 
تشخیص سرپایی کرونا استان در روزهای اخیر گفت: با توجه به اینکه در برخی وقت ها 
مراکز به دلیل ازدحام زیاد توان پاسخگویی نداشتند، سامانه نوبت دهی اینترنتی 
و تلفنی برای مراجعان راه اندازی شد و صرفا مادران باردار، افراد مسن و افرادی که 
برای بازگشت به کار نیاز به آزمایش دارند می توانند بدون نوبت قبلی به این مراکز مراجعه 
کنند. وی تصریح کرد: نوبت دهی اینترنتی مراجعه به مراکز تشخیص کرونا را کاهش 

داده است اما در بیمارستان ها و مراکز خصوصی افزایش مراجعه را داشته ایم.

درخواست دکتر قدیر از شهروندان قمی:

به شایعات علیه واکسیناسیون کرونا توجه نکنید
 دستگاه قضایی با شایعه پراکنان برخورد می کند
روند ابتلا به کرونا در قم همچنان صعودی است 

طرح:سجاد جعفری

صدای پای پیک ششم کرونا شنیده شد!!! 

 عبور از موج پنجم کرونا همکاری مردم را می طلبد
استاندار قم با تاکید برضرورت همکاری و مساعدت 
افراد جامعه برای عبور از پیک پنجم کرونا گفت: قم 
هنوز از پیک پنجم کرونا عبور نکرده است، مردم در 
امر مقابله با این ویروس کمک کنند تا سیر آن را نزولی 

کنیم.
ستاد  درجلسه  چهارشنبه  روز  سرمست  بهرام 
پاسخ  عملیات  فرماندهی  و  هماهنگی  پیشگیری، 
داشت:  اظهار  استانداری  کرامت  تالار  در  به بحران 
روند  از  دراستان  کرونا  واکسیناسیون  درحال حاضر 
توجه  با  و  است،  برخوردار  خوبی  شتاب  و  مطلوب 
به توسعه مراکز تزریق واکسن، دانشگاه علوم پزشکی 
موضوع  به این  بخشیدن  سرعت  درخصوص  باید 

پیگیری های لازم را انجام دهد.
طرح  به تصویب  اشاره  با  همچنین  قم  استاندار 
کاهش پنج سال سن واکسیناسیون دراستان، پیگیری 
وزارت  از  لازم  مجوزهای  گرفتن  برای  پزشکی  علوم 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی را مورد تاکید قرار 
داد و افزود: بلکه بتوانیم سنین جوان تر را نیز مورد 

واکسیناسیون قرار دهیم.
سرمست همچنین با اشاره به ضرورت اولویت دادن 
به واکسیناسیون گروه های پرخطر شغلی که آسیب 
 پذیری بیشتری دارند گفت: صدا و سیما و اصحاب 
مطبوعات در رابطه با برخی تحرک ها و اظهارنظرهایی 
که در خصوص تردید در واکسیناسیون و یا تخریب این 

موضوع وجود دارد، روشنگری کنند، و برخوردهایی که 
لازم است نیز صورت بگیرد.

تشویق  را  مردم  نیز  علما  و  بزرگان  داد:  ادامه  وی 
کنند، که در ارتباط با واکسن بر اساس سهمیه ای که 
می گیریم، پیش قدم شوند، و بتوانیم درکمترین زمان 

بیشترین افراد را واکسینه کنیم.
احیای بیمارستان های بلاتکلیف در استان قم

 استاندار قم همچنین با بیان اینکه همواره تلاش 
کردیم، تهدیدها را به فرصت تبدیل کنیم، خاطرنشان 
بیمارستان های  از  بهره برداری  و  تکمیل  کرد: 
امیرالمومنین )ع( و مادر از جمله اقدام های صورت 
گرفته برای تبدیل تهدید به فرصت درشرایط کرونایی 

بوده است.
وی افزود: راه اندازی این مراکز درمانی در افزایش 
ظرفیت تخت بیمارستانی و همچنین خدمت به بیماران 
موثر واقع شده، و باید بیمارستان تنفس ارتش نیز در 
بیمارستان شهید  در محوطه  زمان ممکن  کمترین 

بهشتی استقرار پیدا کند.
وی با اشاره به برخی از ظرفیت های درمانی استان 
که مورد غفلت قرار گرفته، بیمارستان های کریمه اهل 
بیت )س( شهر جعفریه و بیمارستان الهادی را از جمله 
اداره کل  با محوریت  آن ذکر کرد و گفت: کمیته ای 
راه اندازی  برای  پزشکی  و علوم  امور خیریه  و  اوقاف 
بیمارستان الهادی راه اندازی شود تا این مرکز درمانی را 
هم از بلاتکلیفی دربیاوریم و هم برای خدمات درمانی 

شهروندان به کار بگیریم.
سلامت  خیران  تلاش  از  همچنین  قم  استاندار 
برای تهیه کپسول اکسیژن مورد نیاز بیماران کرونایی 
استان قدردانی کرد و گفت: در این رابطه هر کمبودی 
و  کردیم،  پیگری  بهداشت  وزارت  ط ریق  از  داشتیم 

بیماری نبوده که پشت درِ بیمارستان معطل بماند.
توسط  اکسیژن  به تامین  توجه  با  کرد:  اضافه  وی 
بخش خصوصی و خیران سلامت، برای تهیه واکسن 

نیز از این ظرفیت می توانیم استفاده کنیم.

استاندار قم تاکید کرد:

تسریع و تقویت روند واکسیناسیون و مقابله با واکسن هراسی

درحالی که ابتدای هفته برخی نشانه ها از بهبود بحران پیک پنجم 
مشهود بود؛ اما تغییر جهت شاخص های بیماری در جداول آماری 

نشانه ای از آغاز پیک ششم کرونا در آینده نزدیک شناخته شد.


